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Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése 
 

JEGYZŐKÖNYV 
 
 

Testületi ülés ideje: 2023. november 30. 
Testületi ülés helye: Kaposvár Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatal Kaposvár, Kossuth 
tér 1. I. emelet Díszterem 
 
 
 
Pult Név Voks Frakció 
 
14 Szita Károly polgármester 1 - 
17 Bereczki Dávid tanácsnok 1 - 
30 Borhi Zsombor alpolgármester 1 - 
2 Czimmermanné Németh Andrea tanácsnok 1 - 
4 Csutor Ferenc tanácsnok 1 - 
7 Dér Tamás alpolgármester 1 - 
11 Felder Frigyes képviselő 1 - 
6 dr. Giber Vilmos tanácsnok 1 - 
28 Kárpáti Tímea tanácsnok 1 - 
15 Mihalecz András tanácsnok 1 - 
16 dr. Nadrai Norbert József képviselő 1 - 
8 Nagy Attila tanácsnok 1 - 
3 Perlaki József tanácsnok 1 - 
13 Pintér Attila képviselő 1 - 
9 dr. Pintér Rómeó alpolgármester 1 - 
31 dr. Szép Tamás tanácsnok 1 - 
18 Kukuly Sándor Mihály képviselő 1 - 
10 Torma János tanácsnok 1 - 
 
 
Az ülésen megjelent képviselők és a meghívottak nevét a jegyzőkönyv 1. számú mellékleteként 
csatolt jelenléti ív tartalmazza. 
A meghívó a jegyzőkönyv 2. számú mellékleteként csatolva. 
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-----Időkorlátozás nélküli //Méretlen----- 
 

 
Szita Károly polgármester köszöntötte a jelenlevőket a Közgyűlésen, Megállapította, hogy 
18-an teljes létszámmal vannak jelen a képviselők, így a képviselő-testületi ülés határozatképes. 
Kérte a testületet, hogy a vegyék fel a napirendek közé a meghívóban jelzett napirendi pontokon 
túl   
- az alapítványi támogatásról szóló előterjesztést, 
- valamint az Interpelláció napirendet. 
Kérte, hogy biztosítsák dr. Nadrai Norbert József képviselő részére napirend utáni felszólalását. 
Bejelentette, hogy 11.45 és 15.00 óra között szünetet tart. Amennyiben a napirendek tárgyalása 
úgy halad, hogy kevés lesz vissza belőlük, akkor átadja a szót Borhi Zsombor 
alpolgármesternek és be tudják fejezni az ülést. Elmondta, hogy azért kérte így a szünetet, mivel 
a Logisztikusok Napjára kapott meghívást, ahova a 150 éves jubileumi zászlót viszi el a 
kaposvári katonáknak.  
 
dr. Nadrai Norbert József képviselő Ügyrendi „az SZMSZ 35.§(1) bekezdése alapján kérem 
a szó szerinti rögzítést. A 18.§(2) bekezdés alapján javaslom, hogy a helyi adórendeletekről 
szóló napirendi pontot, amelyhez a magánszemélyek 24 évi mentességét módosításként 
benyújtottam, valamint a kitüntetések 24 oldalas tegnap hiányosan kiküldött napirendi 
pontokról külön szavazzon a Közgyűlés, hiszen az SZMSZ alapján így kell eljárni. Javaslom 
továbbá, hogy a 12. napirendi pontot a belépődíjak 30-50%-os emeléséről vegyük le a 
napirendről. Az egyszámjegyű inflációnál Polgármester úr 30-50%-os emelését hallomás 
alapján írta meg, így szerintem nem tárgyalhatja a Közgyűlés. Egy kalkulációs és részletes 
költségelemzés nélkül a képviselőtestület ebben a kérdésben nem tud dönteni, úgy, ahogy a 
többi díjmegállapításban is.”  
 
Szita Károly polgármester nem javasolja, hogy levegyék a napirendről az előterjesztéseket. 
Először a képviselő javaslatáról szavaztak a testület tagjai.  
 

Szavazás eredménye 
 

#: 6016   Száma: 23.11.30/0/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 08:08  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elutasítva 
Egyszerű szavazás 
 
Tárgya: a testület dr. Nadrai Norbert József képviselő adómegállapításokkal kapcsolatos 
előterjesztés napirendről való levételéről az alábbiak szerint szavazott: 
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 1 7.14 5.56 
Nem 13 92.86 72.22 
Tartózkodik 0 0.00 0.00 
Szavazott 14 100.00 77.78 
Nem szavazott 4   22.22 
Távol 0   0.00 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
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Szavazás eredménye 
 

#: 6017   Száma: 23.11.30/0/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 08:09  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elutasítva 
Egyszerű szavazás 
 
Tárgya: a testület dr. Nadrai Norbert József képviselő kitüntetésekről szóló előterjesztés 
napirendről való levételéről az alábbiak szerint szavazott: 
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 1 7.14 5.56 
Nem 13 92.86 72.22 
Tartózkodik 0 0.00 0.00 
Szavazott 14 100.00 77.78 
Nem szavazott 4   22.22 
Távol 0   0.00 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
 
 

Szavazás eredménye 
 

#: 6018   Száma: 23.11.30/0/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 08:09  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elutasítva 
Egyszerű szavazás 
 
Tárgya: a testület dr. Nadrai Norbert József képviselő díjemelésekről szóló előterjesztés 
napirendről való levételéről az alábbiak szerint szavazott: 
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 3 17.65 16.67 
Nem 14 82.35 77.77 
Tartózkodik 0 0.00 0.00 
Szavazott 17 100.00 94.44 
Nem szavazott 1   5.56 
Távol 0   0.00 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
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Szavazás eredménye 
 

#: 6019   Száma: 23.11.30/0/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 08:09  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elfogadva 
Egyszerű szavazás 
 
Tárgya: a testület a napirendi pontokról, interpellációról, napirend utáni felszólalásról 
az alábbiak szerint szavazott: 
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 16 100.00 88.89 
Nem 0 0.00 0.00 
Tartózkodik 0 0.00 0.00 
Szavazott 16 100.00 88.89 
Nem szavazott 2   11.11 
Távol 0   0.00 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
 

 

156/2023. (XI. 30.) önkormányzati határozat: 
 

1. Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése a meghívóban jelzetteken túl felvette 
napirendjére az alapítványi támogatásokról szóló előterjesztést, valamint az 
Interpelláció napirendet. 

 
2. Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése biztosította dr. Nadrai Norbert József 

önkormányzati képviselő részére a napirend utáni felszólalás lehetőségét. 
 
NAPIREND: 
 

1. Előterjesztés az önkormányzat 2023. évi költségvetésének I-III. negyedévi 
teljesítéséről és a költségvetési rendelet módosításáról 
Előterjesztő:  Szita Károly polgármester 
Közreműködik: dr. Csillag Gábor jegyző 

 
2. Előterjesztés a közterület rendeltetésétől eltérő célú használatának szabályairól 

szóló 5/2019. (III. 5.) önkormányzati rendelet módosításáról 
Előterjesztő:  dr. Csillag Gábor jegyző 
Közreműködik: Balogh Beáta igazgató 

 
3. Előterjesztés a nem közművel összegyűjtött háztartási szennyvíz összegyűjtésére, 

elszállítására és elhelyezésére irányuló közszolgáltatásról szóló 4/2014. (I. 29.) 
önkormányzati rendelet módosításáról 
Előterjesztő:  dr. Csillag Gábor jegyző 
Közreműködik: Balogh Beáta igazgató 
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4. Előterjesztés a lakások és helyiségek bérletére, valamint az elidegenítésükre 
vonatkozó egyes szabályokról szóló 1993. évi LXXVIII. törvény végrehajtásáról 
szóló 49/1993. (XII. 15.) önkormányzati rendelet módosításáról 
Előterjesztő:  dr. Csillag Gábor jegyző 
Közreműködik: Balogh Beáta igazgató 
 

5. Előterjesztés a temetőkről és a temetkezésről szóló 20/2000. (VI. 20.) 
önkormányzati rendelet módosításáról 
Előterjesztő:  dr. Csillag Gábor jegyző 
Közreműködik: Balogh Beáta igazgató 
 

6. Előterjesztés a fizetőparkolók üzemeltetéséről szóló 58/2010. (XI. 17.) 
önkormányzati rendelet módosításáról 
Előterjesztő:  dr. Csillag Gábor jegyző 
Közreműködik: Balogh Beáta igazgató 

 
7. Előterjesztés pénzbeli és természetben nyújtott települési támogatásokról szóló 

6/2015. (II. 27.) önkormányzati rendelet módosításáról 
Előterjesztő:  dr. Csillag Gábor jegyző 
Közreműködik: Bálizsné dr. Heizler Krisztina aljegyző 
 

8. Előterjesztés Kaposvár Településrendezési eszközeit érintő döntésekről 
Előterjesztő:  Szita Károly polgármester 
Közreműködik: Halászné Jakab Eszter városi főépítész 
 

9. Előterjesztés a Deseda-tó és környéke, mint helyi jelentőségű természetvédelmi 
terület védelméről és használatának szabályairól szóló 40/2020. (IX. 29.) 
önkormányzati rendelet módosításáról 
Előterjesztő:  dr. Csillag Gábor jegyző 
Közreműködik: Szirják Imréné igazgató 
 

10. Előterjesztés a köztisztaság fenntartásáról szóló 33/2023. (VI.28.) önkormányzati 
rendelet módosításáról 
Előterjesztő:  dr. Csillag Gábor jegyző 
Közreműködik: Szirják Imréné igazgató 
 

11. Előterjesztés a helyi adórendeletek felülvizsgálatáról 
Előterjesztő:  dr. Csillag Gábor jegyző 
Közreműködik: Bálizsné dr. Heizler Krisztina aljegyző 
 

12. Előterjesztés az egyes önkormányzati intézményekben alkalmazott belépődíjak, 
jegy- és bérletárak felülvizsgálatáról 
Előterjesztő:   dr. Csillag Gábor jegyző 
Közreműködik: Balogh Beáta igazgató 
 

13. Előterjesztés a helyi autóbusz-közlekedés díjainak felülvizsgálatáról 
Előterjesztő:  dr. Csillag Gábor jegyző 
Közreműködik: Balogh Beáta igazgató 
 



6 

 

14. Előterjesztés térítésmentesen önkormányzati tulajdonba/vagyonkezelésbe került 
ingatlanok kapcsán beszámolási kötelezettség teljesítéséről 
Előterjesztő:  Szita Károly polgármester 
Közreműködik: Balogh Beáta igazgató 
 

15. Előterjesztés önkormányzati vagyont érintő jogügyletekről 
Előterjesztő:  Szita Károly polgármester 
Közreműködik: Balogh Beáta igazgató 

 

16. Előterjesztés a Kaposvári Helyi Választási Bizottság tagjainak és póttagjainak 
megválasztásáról 
Előterjesztő:   dr. Csillag Gábor HVI-vezető 
Közreműködik: dr. Gróf Regina HVI-tag 
 

17. Előterjesztés a 2024/2025-ös nevelési évre vonatkozó óvodai beiratkozás 
időpontjának meghatározásáról 
Előterjesztő:  Szita Károly polgármester 
Közreműködik: dr. Gróf Regina irodavezető 

 
18. Előterjesztés a kaposvári általános iskolák felvételi körzethatárainak kijelöléséhez 

tett javaslatról 
Előterjesztő:  Szita Károly polgármester 
Közreműködik: dr. Gróf Regina irodavezető 

 
19. Előterjesztés a Közgyűlés 2024. évi munkatervéről 

Előterjesztő:  Szita Károly polgármester 
Közreműködik: dr. Gróf Regina irodavezető 

 
20. Előterjesztés a lejárt határidejű közgyűlési határozatokról 

Előterjesztő:  dr. Csillag Gábor jegyző 
Közreműködik: dr. Gróf Regina irodavezető 

 
21. Előterjesztés a Kaposvár-Sántos Szociális Intézményfenntartó Társulás társulási 

megállapodásának módosításáról 
Előterjesztő:  Szita Károly polgármester 
Közreműködik: dr. Gróf Regina irodavezető 

 
22. Előterjesztés emléktábla elhelyezéséről 

Előterjesztő:  Szita Károly polgármester 
Közreműködik: Halászné Jakab Eszter városi főépítész 

 
23. Előterjesztés a Kaposvári Sportközpont és Sportiskolában kajak-kenu szakosztály 

indításáról, valamint az intézmény alapító okiratának módosításáról 
Előterjesztő:  Szita Károly polgármester 
Közreműködik: Decsi Andrea polgármesteri referens 
 

24. Előterjesztés vis maior pályázatról  
Előterjesztő:  Szita Károly polgármester 
Közreműködik: Szirják Imréné igazgató 
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25. Előterjesztés gyepmesteri és ebrendészeti feladatok ellátásával összefüggő 
támogatási szerződés 1. számú mellékletének módosításáról 
Előterjesztő:  dr. Csillag Gábor jegyző 
Közreműködik: Bálizsné dr. Heizler Krisztina aljegyző 

 
26. Előterjesztés utca elnevezéséről 

Előterjesztő:  dr. Csillag Gábor jegyző 
Közreműködik: Bálizsné dr. Heizler Krisztina aljegyző 

 
27. Tájékoztató a polgármester, a jegyző, a bizottságok és a településrészi 

önkormányzatok átruházott hatáskörben hozott döntéseiről (2023. III. negyedév) 
Előterjesztő:  dr. Csillag Gábor jegyző 
Közreműködik: dr. Gróf Regina irodavezető 
 

28. Tájékoztató a 2023. évi költségvetés I-IX. havi önkormányzati hátralékok 
alakulásáról 
Előterjesztő:   Szita Károly polgármester 
Közreműködik: Balogh Beáta igazgató 

 
     29. Előterjesztés alapítványi támogatásokról  
 Előterjesztő:   Szita Károly polgármester 
 Közreműködik:  Balogh Beáta igazgató 
 
     30. Interpelláció 
 
Zárt ülésen: 
 

1. Előterjesztés egyedi közgyűlési döntéssel történő kijelölés elutasításáról 
Előterjesztő:  dr. Csillag Gábor jegyző 
Közreműködik: Bálizsné dr. Heizler Krisztina aljegyző 
 

2. Előterjesztés önkormányzati bérlakás kijelölésről egyedi közgyűlési döntéssel 
Előterjesztő:  dr. Csillag Gábor jegyző 
Közreműködik: Bálizsné dr. Heizler Krisztina aljegyző 
 

3. Előterjesztés önkormányzati bérlakás kijelölésről egyedi közgyűlési döntéssel 
Előterjesztő:  dr. Csillag Gábor jegyző 
Közreműködik: Bálizsné dr. Heizler Krisztina aljegyző 
 

4. Előterjesztés településképi bejelentési eljárás során benyújtott fellebbezésről 
Előterjesztő:  Szita Károly polgármester 
Közreműködik: dr. Gróf Regina irodavezető 
 

5. Előterjesztés az „Év Kaposvári Munkáltatója” kitüntető cím adományozásáról 
Előterjesztő:  Szita Károly polgármester 
Közreműködik: dr. Gróf Regina irodavezető 
 

6. Előterjesztés a 2023. évi „Év Sportolója” díj odaítéléséről 
Előterjesztő:  Perlaki József tanácsnok 
Közreműködik: Decsi Andrea polgármesteri referens 
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7. Előterjesztés kitüntetések és kitüntető címek adományozásáról 

Előterjesztő:  Szita Károly polgármester 
Közreműködik: dr. Gróf Regina irodavezető 
 
 

Szita Károly polgármester megköszönte a legutóbbi képviselőtestületi ülés utáni rendkívüli 
közgyűlésen való részvételt a képviselőknek. Átadták a megújult atlétikai pályát, amely 
nemcsak a sportolók, a versenysportolók, szabadidejükben sportolók öröme, hanem az egész 
városé. 900 millió forintot költöttek erre a beruházásra. A Buzsáki partfalat megerősítették 
annak érdekében, hogy az utcában levő házak ne legyenek veszélyben, és így sikerült 
kialakítani egy olyan területet, ahol futófolyosókat és lelátót is tudnak építeni. Reméli, hogy az 
Ifjúsági és Sport Minisztérium útjára indít olyan pályázatokat, amelynek eredményeként ezt 
meg tudják csinálni, ugyanis futófolyosó kevés van Magyarországon. Tájékoztatta a 
jelenlevőket, hogy a budapesti nagy atlétika pálya mellett a nyíregyházi és a kaposvári kapott 
nemzetközi minősítést. Ha meglesz a lelátó, akkor nemzetközi versenyek megrendezésére is 
pályázhat a város. Köszönetet mondott mindazoknak, akik tettek azért, hogy idáig eljussanak. 
Elindult a zöld fűtőmű. Ez rendkívül fontos a ország számára is, mivel példát tud mutatni a 
város hogy lehet a távfűtést megújuló energiával megoldani az energiaválság következtében. 
Így nem kell annyi gázt fizetni, megújuló energiával használhatják a kaposvári távfűtés 93%-
át. A maradék hét százalékot is szeretné kiváltani megújuló energiával. 12 ezer tonna szén-
dioxidot takarít meg a város így. Jóval kevesebb a távhő előállításának a költsége is. 6009 
lakásról és 305 közintézményről beszélt. Egy újabb akció indult el, amely erősíti a 
környezettudatos szemléletet. Kaposvár nagyon ambiciózus célkitűzést tett azzal, hogy 2030-
ra az energiafüggőséget a lehető legnagyobb mértékben csökkenteni kívánja. Meggyőződése, 
hogy a zöld energiák a jövőt jelentik egy ilyen szűkebb közösség számára is, mint a 
kaposváriak. Nemcsak a közintézmények, üzemek, gyárak működtetésébe, hanem a 
lakóépületek működtetése tekintetében is. A megújuló energia a szén-dioxid csökkenésével jár. 
Tisztább lesz a környezet és csökkenni fog az energiafüggőség. Meghirdették a sütőolaj gyűjtést 
Kaposváron. Tájékoztatta mindazon kaposváriakat, akik még nem igényelték a három literes, 
háztartáson belül elhelyezhető gyűjtőtartályokat, hogy igényeljék, valamint a társasházak is 
igényelhetik, ahol szintén a lakásokba is elhelyezhetők ezek a tartályok a lépcsőházakon kívül. 
A legutolsó adat szerint több, mint háromezer család vitte el ezeket a tartályokat. A 
gyűjtőpontok számát növelni szeretnék. Akik átveszik a gyűjtőtartályokat, azok kapnak egy 
naptárt is, hogy mikor gyűjtik a háztartási sütőolajat. Ennek a magyarországi bevezetése attól 
függ, hogy a város hogyan vizsgázik. Ha itt sikeres lesz, akkor országos program indulhat el. 
Reméli, hogy kevesebb ideig fog tartani ennek a bevezetése, mint a szelektív kukák bevezetése. 
A megfelelő kampánnyal, tudatformálással, információk átadásával hozzásegíti a kaposvári 
háztartásokat, hogy a háztartások legalább fele gyűjtse a használt sütőolajat. Áder János is 
elismerő szavakkal szólt a város energiahatékonysági, környezettudatos programjairól. Nagy 
dobásra is készülnek, reméli, hogy a környezettudatosság erősítése növelhető. Mérföldkőhöz 
érkezett a város, és reméli az alapkőletétel is megtörténhet a Tudományos és Innovációs Ipari 
Parknál. A telekár fejébe 25%-os tulajdonrésze van a városnak. Jelenleg a tervezés folyik 
gőzerővel. Palkovics miniszter úr indította útjára ezt a parkot is. Csökkent a közmunkások 
száma, amelyet mindenki érzékelhet és láthat. Szükséges volt gépesíteni a köztisztasági 
rendszert. Az az oka a csökkenésnek, hogy el tudtak helyezkedni az emberek jobban fizető 
munkahelyeken. Örül neki és megköszönte a munkájukat. Van lombporszívó, lombfúvó és 
seprőgépek is vannak. Egy része próbaképp van itt, egy része közbeszerzés által került ide. Egy 
egyedi köztisztasági flottát állítanak fel a köztisztaságért. Átadták a Takáts Gyula Könyvtár 
energetikai felújítását, az év végére el fog készülni az Építőipari SZKI és a Noszlopy iskolának 
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az energetikai felújítása is. Ez több, mint egy-másfél milliárd forint összeg volt. 
Nyílászárócsere, fűtéskorszerűsítés, világításkorszerűsítés volt ezekben az iskolákban. Fontos 
volt, hogy az energia ár emelkedése miatt kevesebbet kelljen fizetni. Bővül a távfűtés is, mert 
a Zeneiskola és az Agóra is rácsatlakozik a távfűtésre. Az Agóránál csúszik kicsit, mivel a cső 
még nem érkezett meg, mert nem gyártották le. Visszakapcsolták a teljes közvilágítást és 
korszerűsítik a kandellábereket is. A lámpák egy százaléka nem ég. Minden nap ellenőrzik, 
aktív és passzív hibák jönnek elő. Folyamatosan javítják a meglévő hibákat. Megvárja az Elena 
program végét. Hat város talán eredményt tud hirdetni január végére. Kettő érvényes pályázat 
van, közülük döntenek majd. Reméli, hogy sikeres lesz a pályázat, kapnak olyan árajánlatot, 
amely megfelelő. Az egész program a háború előtti árakra készült, ezért nem mindegy, hogy 
milyen árajánlatok érkeznek. Ha ez nem sikerül, akkor önállóan kiírják a közbeszerzést. Ennek 
három variációja lehetséges. Az egyik, hogy részben önálló a másik része hitel, a második 
ESCO finanszírozás, a harmadik hogy más csinálja meg. Folytatták az idén is és reméli, hogy 
jövőre is lesz iskolafelújítási program. Most a Kodály iskolában adták át az iskolaudvart. 
Tájékoztatta a képviselőket, hogy Novák Katalin köztársasági elnök felkérte, hogy a 
Demográfiai Kerekasztalban képviselje a megyei jogú városokat. Az alakuló ülés már megvolt. 
Ez azért is fontos, mert szerepel a város programjában is a demográfiai fordulat. Ha vannak 
gyermekek, akkor van jövő, ha nincsenek gyermekek, akkor nincs jövő. Az élet így működik. 
Vendége volt a városnak Lázár János miniszter úr is. 22 új Volán buszt hozott Kaposvárra. Ezek 
helyközi járatos buszok, de nagyon fontos, hogy az agglomerációban javuljon a közlekedés, 
mivel több mint ötven százalék a Kaposváron dolgozó és tanuló vidékiek aránya. A kaposváriak 
azzal szembesülhettek, hogy elszállítják azokat a járműveket, amelyek régóta egy helyben 
állnak, a tulajdonosok – amelyiknek van – nem szállították el onnét. Csak azokat a járműveket 
szállítják el, amelyeknek nincs forgalmi engedélyük, közlekedésre alkalmatlanok. Erre azért 
van szükség, mert egyre több az autó és így kevés a parkolóhely. Történelmi nap volt, amikor 
a 2x2 sávos út átadásra került, amely összeköti a várost az M7-es autópályával. Nagyon nehezen 
valósult meg, de szerencsére sikerült. Ez az út azért is kellett, hogy a város újraiparosítását 
megkönnyíthesse. Amikor még csak hír volt az út, akkor nagyobb lett az érdeklődés a város 
iránt. Már három ipari park betelt, új területeket kellett kérni ipari parkok létesítéséhez. Ezek 
az ipari parkok adnak rengeteget ahhoz, hogy óvoda, bölcsőde épülhessen, közvilágítást 
lehessen fejleszteni. Az M6-os úthoz is csatlakozni szeretne a város, aminek tervezése 
folyamatban van. Kaposvár feltörekvő város, Magyarország városai között az első húszban van 
Kaposvár. A cél az, hogy Győr, Székesfehérvár, Debrecen fejlettségét elérje a város. Jelentős 
külterületi, zártkerti ingatlanok infrastrukturális fejlesztése fejeződik be Kaposváron. 298 millió 
forintot költöttek a zártkerti utak felújítására. Reméli, hogy Karácsonyra mindegyik elkészül, 
mivel a novemberi időjárás nem volt megfelelő az útjavításhoz. Toponári és kaposfüredi 
zártkertekbe vezették be az ivóvizet. A toponári már átadásra került. 180 millió forintos 
vízfejlesztést hajtottak végre, 83 millió forintot tettek hozzá a tulajdonosok, mert akarták ezt a 
fejlesztést. Bekötési engedélyt csak az kap, aki igazolja, hogy van zárt szennyvíztárolója, mivel 
desedai vízgyűjtő területen vannak ezek az ingatlanok. A szippantási számlákat mindenkinek 
meg kell őriznie, hogy össze tudják hasonlítani a elfogyasztott víz mennyiségével. A Deseda 
vízminőségén javítani kell a következő ciklusban. Véleménykérő levelet küldött ki a lakóknak, 
amit már nagyon sokan vissza is küldtek. A feldolgozást követően születik meg a 2030-ig szóló 
célkitűzés módosítása, amennyiben szükséges.  
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-----1 Előterjesztés az önkormányzat 2023. évi költségvetésének I-III. negyedévi 
teljesítéséről és a költségvetési rendelet módosításáról----- 

 
-----Időkorlátozás nélküli //Méretlen----- 

 
 
Szita Károly polgármester elmondta, hogy időarányosan halad az I-III. negyedéves teljesítés. 
Négy szempontot vizsgál, amikor a költségvetés teljesítését nézi. A működőképességet, ezen 
belül az energiaárakat is nézi, másrészt a négy sarkalatos pont hogy alakul, ami célt kitűztek 
maguk elé. E tekintetben időarányosan teljesít a gazdaság. Épülnek az új gyárak. Jövő héten 
találkozik a Sisecam vezetőjével. Elkezdődött az Északi Ipari Parkban az építkezés a lineáris 
motorgyár részére. A HIPA elnökénél is járt, ahol tájékoztatták, hogy 8 érdeklődő van, akik 
Kaposvárt is választhatják. Megbeszélték, hogy mit kell tenni annak érdekében, hogy ide 
jöjjenek. A kaposvári befektetőkre vonatkozóan elmondta, hogy jó évet zártak, külön büszkeség 
ez számára. Látszik a jó év alakulása a befolyó iparűzési adón is. Minél több az árbevétel, annál 
több a befizetett adó mértéke úgy, hogy a mértéke nagyon régóta változatlan. Ez nagymértékben 
hozzásegítette a várost ahhoz, hogy „nem fogott padlót” az energiaár emelkedés miatt. Arra tett 
javaslatot, hogy emeljék meg 5,3 milliárd forintra az adóbevételt. Lekötötték a városi gáz- és 
villany energiaigényeket. Ez három-négyszer drágább még mindig, mint a háború előtt. Talán 
végre megszületik a városi energiaközösségekről szóló szabályozás, amely a megújuló energiák 
használatában fog segítséget nyújtani. A cél változatlan, hogy 2030-ra elérjék a lehető 
legnagyobb energiafüggetlenséget. A kórházban működő prevenciós iroda 15 éve működik, 
ami azért jó, hogy megelőző vizsgálatokra el tudjanak menni az emberek. Az Egészségház 
következő évi szerződését is aláírják Karácsonyig. A sportfejlesztéseket és a felvilágosító 
munkát is Kárpáti Tímea képviselő és csapata végzi civil szervezeteken keresztül. Tájékoztatta 
a jelenlevőket, hogy Polgármesteri Irodában fog dolgozni egy hölgy, aki az Egészséges 
Kaposvárért Programot fogja koordinálni. Bízik benne, hogy a születések száma nem csökken 
ebben az évben.  
 

-----Kérdések----- 
 

 
Pintér Attila képviselő a közbringa rendszerrel kapcsolatban kérdezte, hogy sikerült-e 
eredményt elérni az elindítás érdekében. Előző közgyűlésen volt szó róla, hogy egy szakértői 
vizsgálat készül. Mik ennek a főbb megállapításai, mikor indulhat a kaposvári közbringa? 
Valószínűleg télen már nem indul meg, de jó lenne tudni az eredményt. Közel másfél éves a 
késés, ha jól számolja. A közvilágítás visszaállításával kapcsolatban kérdezte, hogy 
összességében a közvilágítás korlátozásával mennyit sikerült megtakarítani? Sajtóinformációk 
szerint jövőre Kaposváron lesz az Országos Színházi Találkozó. Ennek az eseménynek van-e 
költségvetési igénye, ha igen, az hozzávetőleg mennyi lesz? Örvendetes, hogy egy ilyen 
nagyszabású rendezvény lesz Kaposváron, de azt is látják, hogy van az ilyen rendezvényeknek 
költségvetési támogatása. A költségvetésben van 20 millió forint, de kérdezte, hogy mennyi 
támogatást kapnak a várostól? A színházi találkozó csak a 2024-es évben  lesz Kaposváron 
vagy máskor is? A megyei jogú városok közül a 21-22. helyen szerepel Kaposvár a nettó 
belföldi jövedelmek rangsorában. Ez Soprontól függ, mert ott jövedelem nagy része külföldön 
keletkezik. Ha ezt kivesszük, akkor a 22. helyen van a város a 25-ből. Az összes fórum szerint 
nagyon fontosnak tartja, hogy sikerüljön felzárkózni jövedelem szempontjából.  
 
Szita Károly polgármester kérte a képviselőt, hogy a költségvetéshez kapcsolódó kérdést 
tegyen fel.  
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Pintér Attila képviselő kérdezte a polgármestertől, hogy ilyen körülmények között látja-e 
annak esélyét, hogy érdemi legyen a jövedelmek felzárkóztatása? Lázár miniszter úr 
látogatásával kapcsolatban kérdezte, hogy kívánatos lenne, hogy Kaposvár is felzárkózna a 
fejlettebb megyei  jogú városok szintjére. Szijártó miniszter úr is nyilatkozott erről, amely 
Békéscsaba, Szeged, Pécs tengely lenne.  
 
Szita Károly polgármester elmondta, hogy az SZMSZ szerint kérdést három percig lehet 
feltenni, de ne mondjon közben véleményt, hanem csak kérdést tegyen fel! Tud vélemény 
nélkül is válaszolni a kérdésekre.  
 
Pintér Attila képviselő az előző fejlesztési tengelyben nincs benne Kaposvár. Hol van a helye 
Kaposvárnak a fejlesztési politikában, miért nem szerepel Kaposvár? Van-e konkrét elképzelés 
a felzárkóztatásra, és milyen fejlesztéseket kívánnak megvalósítani annak érdekében, hogy 
Kaposvár és térsége felzárkózzon a fejlettebb régiók szintjére. Az egészségvárossal 
kapcsolatban kérdezte, hogy látja-e annak értelmét a továbblépés érdekében, hogy Győrhöz 
hasonlóan készítsenek egy egyészségtérképet, amiben részletesen feltárják Kaposvár 
lakosságának egészségi állapotát, amiből kiindulva meg lehet nevezni azokat a konkrét célokat, 
amiket e tekintetben szeretnének elérni?  
 
Szita Károly polgármester következő kérdés? 
 
Pintér Attila képviselő sikerült-e beszerezni azt a mérőműszert, amiről korábban döntöttek? 
Elhangzott, hogy hibás volt a mérőműszer és újat kellene helyette beszerezni. Megtörtént-e a 
beszerzés és mikor fog működni? A légszennyezettség méréshez kapcsolódóan kérdezte még, 
hogy Life Hungary programban Kaposvár esetében elhelyezett 20 mérőegységből 17 működik, 
mi az oka, hogy a másik három nem? A Holding átszervezésével kapcsolatban többször 
beszéltek már arról, hogy az a szándék, hogy a Holding át legyen alakítva, át legyen szervezve. 
E tekintetben egy szakértői anyagot kértek az átalakítással kapcsolatban. Elkészült-e az anyag, 
hozzáférhető-e ez az anyag, melyek a legfőbb következtetései, mit javasol számukra ez a 
szakértői anyag? Említette, hogy arra számít, hogy konkrét javaslatok legyenek.  
 
Szita Károly polgármester nem kell megismételni három percben azt, amikor tíz másodperc 
alatt feltette a kérdést, hogy megszületett-e már a szakértői anyag? Választ fog rá adni.  
 
Pintér Attila képviselő érdemesnek tartott néhány konkrét javaslatot megemlíteni. A 
közmunkások nagy számban helyezkedtek el a munkaerőpiacon. Szükség lenne-e nagyobb 
létszámban közmunkásokra? Ha igen, akkor mi az akadálya a foglalkoztatásuknak, állami 
forrás, vagy esetleg a város nem tudja biztosítani ennek a fedezetét? Említette, hogy kérdőívvel 
fordult a város lakóihoz. Azt kérdezte, hogy összességében mennyibe kerül ez a megkérdezés, 
milyen költségvetési vonzata van? Támogatja a célt, hogy minél gyakrabban kérdezzék meg a 
város lakóit, noha el tudott volna képzelni fontosabb, életbevágóbb kérdéseket is. 
Utcafórumokon említette, hogy a jövőben szeretne egy új turisztikai attrakcióként is 
funkcionáló szökőkutat.  
 
Szita Károly polgármester a költségvetésről tárgyal a testület. Olvassa el legyen kedves az 
SZMSZ-t. Megmondja pontosan, hogy az előterjesztéshez lehet feltenni kérdéseket. Tegye fel 
a lakossági fórumokon, közmeghallgatásokon, interpelláljon! Ne terhelje a képviselőtestületet 
azzal, ami nem tartozik a napirendhez! Szóljon hozzá, mondja el vélemény formájában! 
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Pintér Attila képviselő a Dorottya-ház hasznosításában sikerült-e előrelépni. Az előző 
közgyűlésen is foglalkoztak vele, itt is. A 67-es út továbbépítésével kapcsolatban kérdezte, 
hogy nem látja-e annak létjogosultságát annak, hogy azért is lobbizzanak, hogy ne csupán a 67-
es út megépítése valósuljon meg, hanem az M9-es út továbbépítése is megvalósuljon úgy, hogy 
az Kaposvárt is érintse?  
 
Szita Károly polgármester amennyiben Ön ül majd ebben a székben, akkor a polgármesternek 
mindig kötelessége beterjeszteni a város fejlesztési koncepcióját. Megvárja a június 9-ét, hogy 
megkapja-e a bizalmat, ezt követően a mindenfelől beérkezett, megfogalmazott javaslatokkal 
együtt fogja beterjeszteni az utat, abban fog szerepelni. A város költségvetésében nincs bent az 
M9-es. Nem ez a napirend. Legyen kedves tartsa be az SZMSZ-t! 
 
Pintér Attila képviselő több lakó megkereste az Erdősor utcából.  
 
Szita Károly polgármester ez nem költségvetési beszámolós téma. Örömmel várja a lakók 
kérését, legyen kedves Ön közvetítse, megnézi, hogy a költségvetésbe pótigényként be tudja-e 
terjeszteni. A költségvetési beszámolónál nincs lehetősége azért, mert nem egy új 
költségvetésről van szó. Ha most pótigényt akar beterjeszteni, helyesen teszi, de három nappal 
korábban kellett volna. Meg is írhatja a lakói kérést, megkeresi őket, hogy a problémát hogyan 
mikor tudják megoldani, ha meg tudják. Nem a mostani előterjesztés témája, értse már meg. 
Nem tudja másképpen megfogalmazni. A leírt anyaghoz kapcsolódó kérdéseket tegye fel.  
 
Pintér Attila képviselő de amit most válaszol, az befolyásolhatja. 
 
Szita Károly polgármester nem befolyásol semmit, mert a költségvetést nem tudja 
módosítani, csak januárban lehet módosítani, amikor az új költségvetést tárgyalják. Megfelelő 
bizottsági szakon. Nem kampányülés a város képviselőtestületének az ülése. Meg van a 
megfelelő ideje és módja a kampánynak. Nem engedi, hogy bohócot csináljanak a testületből 
és bohócot csináljanak abból a munkából, amit végeznek.  
 
Pintér Attila képviselő nem ő teszi ezt. Úgy tudja, hogy a szerződés a Publimonttal arról szól, 
hogy az elhelyezett buszmegállókban kap a város reklámfelületet a város közcéljaira. Azt látja, 
hogy ahol önkormányzati hirdetések szokták megjelenni, ott egy média csoport hirdetése jelent 
meg. Ezek a buszmegállók hátoldalán középen található. A média csoport fizetett-e a 
hirdetésért, van-e külön megállapodás a Publimonttal, vagy az önkormányzat kötött külön 
megállapodást, vagy módosult a szerződés?  
 
Szita Károly polgármester ami ingyenes, azért nem fizetnek. Egyetlenegy dologhoz van köze 
a városnak, hogy a megállapított bérleti díjat befizesse a bérlő. Nem tudja, de nem is érdekli, 
hogy kivel köt szerződést. Az érdekli csak, hogy azt, amit használ, annak a bérleti díját fizesse 
be.  
 
dr. Nadrai Norbert József képviselő az előterjesztés 425 millió forintos emelésre tesz 
javaslatot a kamatbevételeknél. Kérdése volt, hogy mennyi a kamatbevétel összesen mekkora 
összeg után, illetve mennyi volt a hozam összege mennyi összeg után az elmúlt négy évben? 
Korábban javasolta, hogy nem Államkötvényekben kell tartani 1, illetve két százalékért, és lám 
jelentős kamatbevételhez jutott a város. Ez a hozam fedezte volna-e közvilágítás megtakarítási 
költséget, indokolatlan volt-e sötétbe borítani egy évre a várost? Szociális rendszerről ír a 
költségvetésben. Itt az ellátások összegének emelésével mennyivel több igénylőt tudtak 
támogatni, mennyivel nőtt a kifizetett segélyeknek a száma? Az átruházott döntéseknél 
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szerepel, hogy közvilágításra 28 millió volt a visszakapcsolás, 40 millió volt a kikapcsolás. Mi 
volt a különbség oka, jobb ajánlatot kapott? Töröcske, Posta u. 12. sz. alatt híd állagmegóvásra 
aodtt összeget. Ezt Toponáron ígérte meg, úgy tudja, hogy Posta utca Toponáron van. 
Önkormányzatoknál már beszélt korábban, hogy tavaszra köztisztasági flotta fog felállni. Négy 
év volt rá, mi volt a késedelem oka? A Teleki tömbbelsőben 107 ezer forintot ad az átruházott 
hatásköri pénzből intelligens gyűjtőedény telepítésére. Mennyi volt a program teljes összege, 
milyen olyan finanszírozásra van még szükség, amit az önkormányzati forrás fog fedezni? 
Térfigyelő kamerarendszerek bővítésére 18,6 milliót szán, jelenleg 355 kamera van, mennyivel 
fog nőni a működési költség? Dorottya-ház kiállítás 14 millió forint. Legutóbb azt ígérte, hogy 
Csokonai 250. születésnapjára átadja végre a Dorottya-házat. 17-vel ez lejárt, nem történt meg. 
Mennyi volt a megtakarítás a közvilágításnál a tavalyi és idei számlák összehasonlításával. 33,5 
millió szerepel a közbringánál SIM kártyákra és forgalmi díjakra. Mennyi fizetett 
önkormányzati költségvetésből eddig és ezek kifizetésre kerültek-e. A taszári polgári 
terminálnál összesen mennyibe került az építés, őrzés? A Polgárok Házában 8 millió forint 
orvosokra. Ez egy nagyon jó program, ennek a mintájára tudnak-e orvos vagy szakápolói 
létszámot támogatni a kórházon keresztül, ahol van ilyen hiány? Négy szakápoló elbocsátása 
történt meg. Két civil szervezet kap 3-3 millió forint támogatást, így 12 millió a hiány. Mennyi 
volt a négy szakápoló elbocsátási és végkielégítési összege?  
 
Borhi Zsombor alpolgármester a közbringával kapcsolatban elmondta abban bízik, hogy a 
jövő hét folyamán át tudják venni. Teszteléseket szerveztek a városban, mert voltak olyan hibák 
a rendszerben, amelyeket ki kellett küszöbölni. Nem fizettek egyetlen forintot sem még, és 
érvényesíteni fogják a maximális kötbér összegét, ami a 20%-os összege a szerződésnek. Ez 
közel hatvanmillió forint.  
 
Szita Károly polgármester azt, hogy kirakják-e télre a közbringát nem ő szeretné eldönteni. 
Sok használója valószínűleg nem lesz. A késedelemből fakadó kötbért be kell szedni. 
Közvilágítással kapcsolatban elmondta, hogy volt olyan időszak a háborút követően, amikor 
azzal az eszement cselekedettel, amit a baloldal Brüsszelben és itthon is akart, hogy több mint 
kétszeresért vegyék meg az energiát, de ne az oroszoktól, hogy nyolcszázmillióba került a 
közvilágítás költsége. Ezt olvasta egy elemzésben. Az Unió háború előtti gáz beszerzésének a 
költsége háromszázmillió euró volt, a háború utáni gázbeszerzés költsége 658 milliárd. Az 
oroszok eladták másnak a gázt. Arra számít – pontos adatot még nem tud – hogy 150 millió 
forint körüli megtakarítás lesz. Az színházi találkozóval kapcsolatban elmondta, hogy itt lesz 
az ország majdnem összes színháza. A városnak is pénzbe kerül, az igazgató úr már benyújtotta 
igényét. A költségvetésbe majd benne lesz, mennyivel támogatja őket. A színházi találkozók 
megszűntek a covid miatt, mert botrányba fulladt, jött a háború. Elindítottak egy akciót a 
Nemzeti Színházzal együtt, újból induljanak el ezek a színházi találkozók. A Modern Város 
Program lehetővé tette, hogy az országban több színház is megújuljon. Minden évben 
vándorolni fog ez a találkozó, először azokban a városokban lesz, ahol a színházak megújultak. 
Kaposváron kezdik a sort. A képviselő úr által említett elemzést Mészáros Lőrincz készítette. 
Csak 2010-et követően lehetett fejlődnie a városnak, előtte a Kormányok csak vittek, nem 
hoztak semmit. Sajnálja, hogy akkor elmulasztották a lehetőséget a pártok vezetői a városban. 
Ez a város három minisztert adott és nem volt belőle haszon, akkor nem itt tartanának. Akkor 
kellett volna ezeket a kérdéseket feltenni, nem most. Lamperth Mónikának kellett volna ellent 
mondani, amikor leszavazta az M67-es útépítést, vagy hogy Kolber István elherdálta a taszári 
repülőteret. Sajnos így sok évet veszítettek. Most kezdenek ezek egyenesbe jönni. A jövedelmet 
az határozza meg, egy térségnek a gazdasági fejlődését is, hogy milyen cégeket enged be a 
területére. Minimálbérért vagy magasabb hozzáadott értéket képviselnek. Azokat a gyárakat 
ösztönzik, akik betanított munkásokat alkalmaznak, vagy azokat, akik sokkal nagyobb 
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mértékben szakmunkásokat és mérnököket alkalmaznak. Ezen múlik egy térség mutatója. Két 
célt fogalmaztak meg. Az egyik, hogy tegyék az oktatást alkalmassá, hogy a remélt 
megnövekedett szakemberigényeket ki fogja tudni elégíteni. Elindult a Kaposvári Egyetemen 
a villamos- és gépészmérnök képzés, valamint az élelmiszeripari képzés. A másik, hogy a teljes 
szakképzési struktúrát átalakítsák. Duális képzésben a gyerek ne az iskolapadban tanulja meg 
a szakmáját, hanem az üzemben és a gyárban. Ezeket az alapokat kellett letenni ahhoz, hogy a 
jelenlegi kaposvári átlagbérnél magasabb bért fizető cégeket tudjanak idehozni. Így a jelenleg 
alacsonyabb bérekkel dolgozó cégeknek is muszáj lesz felemelni a béreket, hogy ne veszítse el 
a dolgozóit. Vendégmunkásokkal kapcsolatban elmondta, hogy csak akkor jöhetnek 
vendégmunkások, ha nincs magyar, aki ellássa a feladatot. Ők is maximum kettő évre jöhetnek 
dolgozni, ha lejár a kettő év, akkor hat napon belül el kell hagyni az országot. Ezt tárgyalja most 
a Parlament. A Kométa nem talált csontozót, aki ellássa a feladatot, így külföldi vendégmunkást 
vettek fel. A törökök gyárat építenek, nem találtak az országban annyi szakképzett munkást, 
amennyire szükségük van, ezért török vendégmunkásokat hoztak dolgozni, hogy elkészüljön a 
gyár. Reméli, hogy a Kaposváron levő befektetők megtalálják Kaposváron és környékén a 
dolgozóikat. Kiemelt fejlesztési övezet lesz a Dél-Dunántúl az elmaradott borsodi térségekkel 
együtt. Készül a kiemelt stratégiai program, amely az alapelveket rögzíti a fejlesztéshez. Azt 
nem tudja, hogy ténylegesen lesz e fejlesztés vagy a marad így, ahogy most van. Célja az, hogy 
ma Kaposvár a feltörekvő városok közé tartozzon továbbra is. Népességet tekintve 15. vagyunk 
a magyar városok között, az első 20-ban szerepel a gazdaság tekintetében. Előrébb szeretne 
jutni, célja, hogy a gazdasági fejlettségben elérje a város Győr, Debrecen, Székesfehérvár 
szintjét. Nem tudja, hogy lesz-e egészségtérkép, felhívja a kollega figyelmét rá. A távfűtő üzem 
melletti mérőműszer már régóta van és működik is. A nem működő mérőműszereket 
folyamatosan javítják a Miskolci Egyetem emberei. A Holdingnál most a jogi szakértői munka 
folyik az átalakításra, előterjesztésben tájékoztatni fogja a testületet. Közmunkások azért 
nincsenek, mert menjenek dolgozni a piacra, ott többet tudnak keresni. 1994-ben voltak az első 
közmunkások. Azért lettek közmunkások, mert nagyon sok volt a munkanélküli és segély 
kértek olyanok, akik életerős emberek voltak. Amikor ez elindult, akkor először öt napra majd 
tíz napra alkalmazták őket, ez a városnak többe került. Tudtak is munkát adni. Aki ezt nem 
vállalta, azt kizárták mindenféle segélyből. 2008. után jött be a közmunkarendszer, amikor 
gazdasági válság volt. Ekkor eladósodtak az emberek, az önkormányzat, megnőtt a 
munkanélküliség. Nehezebb lett mindenkinek. A kaposvári modell kialakulásakor indult ez a 
program. Várták a munkanélkülieket, akik tényleg dolgozni szerettek volna. Magasabb bért 
kaptak, mint a segély, de a piaci bér szintjét nem érte el a közmunka bére. A célja az volt akkor 
is, hogy a piacon el tudjanak helyezkedni. Ez megtörtént, nagyon sokan elhelyezkedtek. Mivel 
elfogytak azok, akiket közmunkásként tudtak alkalmazni, látták, hogy gépesíteni kell, 
megrendelték a gépeket. Volt amelyiket már egy éve megrendelték, és most érkezett meg. 
Dorottya-házzal kapcsolatban elmondta, hogy 23-án vagy a farsang első napján nyitják meg. 
Az jó, ha minél több kamatbevétel van. Vannak olyan pénzek, amelyek címzettként szerepelnek 
a költségvetésben és csak arra fordíthatják, amire kapták. Addig, amíg ezt nem tudják 
felhasználni, addig a bankban kamatozik. Örül neki, hogy most is sikerült olyan konstrukciókat 
kitalálni, aminek eredményeként az állampapír hozam és az egyéb betét is kamatbevétel 
növekedést eredményezett. Ez a lehetőség egyre inkább szűkülni fog, ahogy a nagyprojektek 
haladnak. A mostani válság és háború kihat mindenre érezhetően, de megpróbál tenni azért, 
hogy ez kevésbé legyen érezhető. 20-25%-kal növekedett a támogatást kérők száma. Elkészül 
a toponári és a töröcskei híd is. Toponáron van a Posta utca, de vessző van a két szó között.  
 
dr. Pintér Rómeó alpolgármester elmondta, hogy a sütőolaj gyűjtésének lehetőségével 
felkeresték a társasházakat egyenként a közös képviselőkön keresztül. Jelentős volt az igény, 
de szembesülni kellett azzal a helyzettel, hogy az okos gyűjtőedények beltéri kihelyezésre lettek 
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kitalálva, amit a lépcsőházak nem vállalhattak. A jelenlegi jogszabályok szerint a gyűjtőedényt 
a lépcsőházban nem lehet elhelyezni csak a közös helyiségekben. Ezek tárolók, de a hely szűke 
miatt ezt nem tudják elvállalni a társasházak. Ezt úgy tudják megoldani, hogy a gyűjtőedényeket 
a társasházi lépcsőházhoz tartozó kukatakarókhoz erősítik, ahol kültéren a társasház közelében 
lehet használni ezeket a gyűjtőedényeket. Pont most kapnak tájékoztatást a társasházak erről a 
megoldásról. A költségvetési sor ennek a mintadarabját tartalmazza. Amennyiben a társasházak 
igénylik, akkor ezt a költséget a társasházakkal fele-fele arányban vállalják. Bízik benne, hogy 
a kültéri kihelyezéssel nagyobb igény lesz. A Teleki utcába helyezték ki a prototípust.  
 
Szita Károly polgármester 355 kamera van kihelyezve a városban, amelyeknek van működési 
költsége. Szeretnének még kihelyezni kamerákat, amiknek lesz plusz költsége. Nem tudja 
megmondani mennyi lesz az újak kihelyezésének költsége. Most van egyeztetés alatt a 
Rendőrséggel. A 2024-es költségvetésben is megtalálja majd képviselő úr a kamerák 
üzemeltetésének költségét. Jelentős összegről van szó, mert ebbe benne van a szervizelés 
költsége is. Minél több lesz, annál magasabb lesz ez az összeg. 4,8 millió forint volt a Polgári 
Terminál éves költsége a tulajdoni arányoknak megfelelően. Reméli, hogy elindul valami 
Taszáron, az Állam már eladta a 45%-át, a város is eladja a 45%-át annyiért, amennyiért az 
Állam adta el az ő részét. Ez magasabb, mint az értékbecslés összege. Az Otthonápolási 
Szolgálatnál senki nem lett munkanélküli, az Ön által említett négy személy is elhelyezkedett. 
Vannak olyan feladatok, amit az Államnak kell ellátnia, vannak olyan feladatok, amelyet az 
önkormányzatnak kell ellátnia. A kaposvári kórház állami fenntartású, ha ott hiányzik orvos 
vagy szakápoló, nem tud hozzájárulni a béréhez, mert a Magyar Állam feladata. A 8 millió 
forinttal olyan szolgáltatást vásárolnak, amellyel segítik kiegészíteni azt a tevékenységet, amit 
a város kitalált és megvalósított. Nem a teljes bérüket vállalja a város az ott dolgozóknak, hanem 
hozzájárul a város ahhoz.  

-----Hozzászólások----- 
 
Pintér Attila képviselő az egészségváros programot azért említette meg a kérdések között, 
mert javasolni szeretné, hogy nagyon alaposak és előkészítettek legyenek. Azért is javasolta, 
hogy legyen egy egészségtérkép, amely a teljes lakosság egészségi állapotát felméri, mert ez 
lehetne az alapja annak, hogy egy olyan egészségfejlesztési tervet tudjanak készíteni, amely 
konkrét célokat tartalmaz, és tartalmazza azokat a mutatókat, hogy e tekintetben hogyan tudnak 
továbblépni. További javaslata volt, hogy Magyarországról három város tagja a WHO 
irodájának, Pécs, Győr, Székesfehérvár. Kaposvár tagja a magyarországi egészségvárosok 
hálózatának. Ha komoly és ambiciózus célok vannak, akkor javasolja, hogy az öt évente 
megpályázható WHO tagságot Kaposvár pályázza meg. Nem tudja hol tart az öt éves időszak. 
Örülne neki, ha Kaposvár lenne az a város, amelyik tagja lehetne ennek a szervezetnek. A bérek 
felzárkóztatásával kapcsolatban elmondta, hogy azt a szándékot, amely arról szól, amire nincs 
Magyarországon munkavállaló, azt külföldről érkező munkavállalókkal oldják meg, senki nem 
vitatja. Azért aggódik, hogy mindemellett sikerül e elérni azokat a célokat, amelyek a bérek 
felzárkóztatásáról szólnak. Ez azért kérdéses, mert nem azt látják, hogy az utóbbi időben annak 
a szándéknak megfelelően történtek volna az ipari beruházások a városban, amelyek lehetővé 
tennék a bérek felzárkóztatását. Egyetért azzal, hogy magasabb hozzáadott értékű 
tevékenységeket kellene Kaposvárra vonzani, mert azok teszik lehetővé, hogy érdemi 
bérverseny alakuljon ki, és fel lehessen zárkózni. Azt látja, hogy akik munkát vállalnak, és akik 
az újonnan betelepülő cégeknél azért, mert nincs magyar munkavállaló, vagy azért mert nem 
vállalja a bér miatt a magyar munkavállaló, vagy más ok miatt. Az nem segíti elő azt a célt, 
hogy bérekben fel tudjon a város zárkózni. Ez a dilemmájának a tárgya.  

 
Szavazás eredménye 
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#: 6020   Száma: 23.11.30/1/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 10:07  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elfogadva 
Egyszerű szavazás 
Tárgya: Pintér Attila képviselő plusz kettő perc hozzászólásáról a testület az alábbiak 
szerint szavazott: 
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 15 88.24 83.32 
Nem 1 5.88 5.56 
Tartózkodik 1 5.88 5.56 
Szavazott 17 100.00 94.44 
Nem szavazott 1   5.56 
Távol 0   0.00 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
 
Pintér Attila képviselő 2011. és 2022. között a munkaképes korú létszám 8300 fővel csökkent. 
Ez egy nagyon nagy számú csökkenés. Nem azt jelenti, hogy a város az egyik 
legdinamikusabban növekvő város. Sajnos volt a város mérete 12-13. is, most 15. helyen van 
Kaposvár. Sokkal fontosabbnak tartja, hogy tudjuk javítani a pozíciót, és azt eredményezze, 
hogy az emberek jobban éljenek és többet tudjanak keresni. A dél-dunántúli régió a 240 európai 
régiója közül a 15. legszegényebb. Nem a borsodi térség a legszegényebb nálunk, hanem az 
észak-alföldi régió egyedül. Nyilvánvaló, hogy összefüggésben van a régió szegénysége a dél-
dunántúli régió városainak gazdasági állapotával és fejlettségével. Szorít, hogy a régió tudjon 
fejlődni és vele együtt Kaposvár polgárai is érezzék ezt a fejlődést. Kaposvár sokkal többet 
jelent neki a politikai ambíciónál, amelyet a képviselősége során is tett. Ő volt az a partner, aki 
támogatta, hogy jöjjön létre Gazdaságfejlesztési Tanács Kaposváron. Akkor is együtt dolgoztak 
amikor az első integrált településfejlesztési stratégia és koncepció megvalósult. Egyedüli 
képviselő volt, aki javaslatot tett, amikor a desztiánciófejlesztési stratégia elkészült, az egyedüli 
képviselő volt, aki hosszú órákat szánt arra, hogy ez egy jó stratégia legyen. Több fórumon 
elismerte ebbéli erőfeszítéseit elismerte, javasolta Polgármester úrnak, hogy a viták keretei 
között őrizzék meg a Közgyűlés és egymás méltóságát is.   
 
dr. Nadrai Norbert József képviselő megköszönte a hivatal munkatársainak a karácsonyi 
üdvözlőt és az éves munkájukat. Három módosító indítványt nyújtott be írásban, amelyeket a 
bizottságok tárgyaltak. Az egyik az illetményalap 10%-os emelése december 1-től, ennek 
indoka, hogy a garantált bérminimum is december 1-től emelkedett 10%-kal és így a 
köztisztviselői táblát összenyomja ez az elmaradás. 620 ezer forint maradt meg a Turisztikai 
Bizottság alapjában, javasolta, hogy az Advent idején használják fel élelmiszercsomagok 
vásárlására a rászorulóknak. Egy kodifikációs javaslatot tett. „A hatálybalépésre vonatkozóan 
volt egy hiba. Módosító indítványnak van helye, azt benyújtja a képviselő és arról szavazott 
mindegyik bizottság. Átírni a költségvetésbe számokat írni utólag nem, legfeljebb visszavonja 
az előterjesztő az indítványt és újat nyújt be, így működik a demokrácia.„ Nem kapott választ 
a közbringa SIM kártyáira, hogy történt-e kifizetés. 150 millió forintra taksálja a megtakarítást 
a közvilágítás lekapcsolásánál, 425 millió a kamatbevétel. Ezek szerint nem kellett sötétbe 
borítani a várost. Négy év volt a seprőgép érkezésére, mi a késlekedés oka, nem adott 
egyértelmű választ. A Dorottya-ház átadására két időpontot mondott, január 23. vagy farsang. 
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Tavaly elmaradt a farsang és utána két héttel elmondta, hogy azért, mert nem volt rá érdeklődés. 
Ez egy új kamu időpont vagy mivel lehet számolni? 2021. februárjában átvette a kulcsokat. 
Sütőolajos kérdésre köszöni a választ, de nem kapott arra választ, hogy mennyi lesz az 
összköltség még akkor is, ha 50-50%-ban lesz a finanszírozás? 
 

Szavazás eredménye 
 

#: 6021   Száma: 23.11.30/1/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 10:14  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elfogadva 
Egyszerű szavazás 
Tárgya: dr. Nadrai Norbert József képviselő plusz kettő perc hozzászólási idejének 
megadásáról a testület az alábbiak szerint szavazott:  
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 10 71.42 55.56 
Nem 2 14.29 11.11 
Tartózkodik 2 14.29 11.11 
Szavazott 14 100.00 77.78 
Nem szavazott 4   22.22 
Távol 0   0.00 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
 
dr. Nadrai Norbert József képviselő A Polgári Terminálnál 200-250 millió építés- és 
üzemeltetési költségbe került, 73,5 millióról indul a licit. A ráfizetéses projekt okait nem 
mutatták be. Az orvosokra vonatkozóan támogatandó, hogy szolgáltatást rendelnek a szűrési 
vizsgálatokhoz. Az itt élők egészségéről van szó, meg kell találni minden olyan módot, hogy 
akár újabb szolgáltatások vásárlásával az orvosok, szakápolók finanszírozásába be tud segíteni 
a város. Ez egy jó út.  
 
Szita Károly polgármester a Dorottya-házzal kapcsolatban elmondta, hogy a tényeket teljes 
mértékben maguk mögött hagyják. Azt történt, hogy TOP programból valósították meg. Ez a 
megvalósítás és a beruházás nagyságrendje azt jelentette, hogy nyílt uniós közbeszerzési 
eljárást kellett kiírni. Nem egyszer és nem kétszer lett kiírva ez a pályázat. Azért volt szükség 
európai uniós közbeszerzés kiírására, mert értékhatár felett voltak először az ajánlatok, nem 
volt elég a rendelkezésre álló összeg. Mivel sokkal magasabb árak jöttek, ezért 
eredménytelennek nyilvánították a pályázatot. Újra kiírták a nyílt európai uniós közbeszerzési 
pályázatot. Egy kiírás minimum hat hónap egy ilyen közbeszerzési pályázatnál, ha nem 
támadják meg például. A második pályázatnál az történt, hogy nem nyújtott be kettő pályázó 
ajánlatot. Minimum kettő pályázatnak kell lenni, hogy eredményes legyen egy kiírás. Egy 
pályázat volt, a második pályázat kettő perccel később érkezett, mint a határidő lejárta. A 
polgármester engedte volna, hogy befogadják a pályázatot, de a szabályok nem engedték. Így 
eredménytelennek nyilvánították a pályázatot ismételten. Újra kiírták a nyílt európai uniós 
közbeszerzési pályázatot harmadszorra is. Így lehet megnyitni remélhetőleg január 23-án vagy 
a farsang idején a Dorottya-házat. A közbringát működtetni, üzemeltetni kell. Ehhez szükséges 
a SIM kártya, amelyeket kötelezően meg kell venni, amire kellett egy keretösszeg. Ezeket a 
kártyákat már a próbaüzemre be kellett tenni, így azt ki kellett fizetni. A közbringa veszteséges 
lesz, a 2024-es költségvetésben látni fogják. Nem lesz annyi bevétel, mint amennyi kiadás. 
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Azért, mert az országban az alsó egyharmadba árazták be. Egy autónak járni kell a várost 
rendszeresen, a bicikliket mozgatni kell, ha nincs egy dokkolónál több van, mint amennyi hely, 
akkor el kell vinni onnét. Az egészségtérkép kapcsán mindenre nyitott. Mivel nem ért hozzá, 
egy olyan embert szeretne találni, aki sokkal jobb ebben nála, felhívja a figyelmét, hogy 
tanulmányozza a győrit és ha vannak ott jó tapasztalatok, akkor vegye át. Nem mondtak a 
WHO-ról polgármester kollegái sok jót, ő is gondolkodott rajta. Nem tett le még erről a célról. 
Amelyik egészséges város mozgalomban bent van a város, annak nem sok haszna van, belülről 
tudja. Voltak olyan esetek, amikor mást beszélt, mint amilyen gombot nyomott, mert a pártja 
azt várta el Öntől. Megköszönte az észrevételeket.  
   

Szavazás eredménye 
 

#: 6022   Száma: 23.11.30/1/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 10:24  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elutasítva 
Egyszerű szavazás 
 
Tárgya: dr. Nadrai Norbert József képviselő módosító indítványairól az alábbiak szerint 
szavazott a testület:  
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 4 23.53 22.22 
Nem 13 76.47 72.22 
Tartózkodik 0 0.00 0.00 
Szavazott 17 100.00 94.44 
Nem szavazott 1   5.56 
Távol 0   0.00 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 

Szavazás eredménye 
 

#: 6023   Száma: 23.11.30/1/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 10:24  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elfogadva 
Minősített szavazás 
 
Tárgya: a testület a rendelet-tervezetről az alábbiak szerint szavazott: 
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 13 76.47 72.21 
Nem 1 5.88 5.56 
Tartózkodik 3 17.65 16.67 
Szavazott 17 100.00 94.44 
Nem szavazott 1   5.56 
Távol 0   0.00 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
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Kaposvár Megyei Jogú Város Önkormányzata megalkotta a 40/2023.(XII.11.) 
önkormányzati rendeletét Kaposvár Megyei Jogú Város Önkormányzata 2023. évi 
költségvetésének módosításáról, mely a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva. 
 

Szavazás eredménye 
 

#: 6024   Száma: 23.11.30/1/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 10:25  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elfogadva 
Egyszerű szavazás 
 
Tárgya: a testület a határozati javaslatról az alábbiak szerint szavazott: 
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 13 76.47 72.21 
Nem 1 5.88 5.56 
Tartózkodik 3 17.65 16.67 
Szavazott 17 100.00 94.44 
Nem szavazott 1   5.56 
Távol 0   0.00 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
 
157/2023. (XI. 30.) önkormányzati határozat:  
 
Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta az önkormányzat 2023. évi 
költségvetésének I-III. negyedévi teljesítéséről és a költségvetési rendelet módosításáról szóló 
előterjesztést és a következő határozatokat hozta: 
 

1. A Közgyűlés a 2023. évi költségvetés I-III. negyedévi teljesítéséről szóló beszámolót 
jóváhagyólag tudomásul veszi. 

 
2. A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert, hogy az intézmények részére a 

költségvetésükben energia kiadásokra biztosított előirányzatok felett jelentkező többlet 
kiadáshoz szükséges pénzügyi fedezetet, valamint a realizált működési bevételi többletek 
felhasználását engedélyezze.  

 
Felelős: Szita Károly polgármester 
Közreműködik: Balogh Beáta igazgató 
Határidő: 2023. december 31. 
 

3. A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert, hogy az intézményeknél – rajtuk kívülálló 
ok miatt – bekövetkezett fedezethiány esetében az intézmények részére a jóváhagyott 
támogatási keretet meghaladó túlfinanszírozást engedélyezze. A túllépés rendezésére a 
maradvány elszámolásakor kerül sor. 

 
Felelős: Szita Károly polgármester 
Közreműködik: Balogh Beáta igazgató 
Határidő: 2024. április 30. 
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4. A Közgyűlés hozzájárul, hogy a céltartalék terhére a 2023. évi várható teljesítés alapján 

jóváhagyott intézményi támogatások a 2023. évi maradvány elszámolásakor a tényleges 
felhasználás alapján tételesen kerüljenek elszámolásra.  

 
Felelős: Szita Károly polgármester 
Közreműködik: Balogh Beáta igazgató 
Határidő: 2024. április 30. 
 

5. A Közgyűlés a Magyarország helyi önkormányzatiról szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 
68. § (4) bekezdésében kapott felhatalmazás alapján a polgármester hatáskörébe utalt 
döntésekről szóló beszámolót jóváhagyólag tudomásul veszi. 

 
6. A Közgyűlés a Kaposvári Humánszolgáltatási Gondnokság részére a 121/2019.(XI.28.) 

önkormányzati határozat 18.) pontja alapján adminisztratív és technikai feladatok ellátása 
érdekében legfeljebb 6 fő részfoglalkoztatású, megváltozott munkaképességű személy 
határozott idejű alkalmazására jóváhagyott 3 álláshely betöltésének határidejét 2024. 
november 30.-ra módosítja. 

 
Felelős: Szita Károly polgármester 
Közreműködik: Balogh Beáta gazdasági igazgató 
 Sziberné Fehér Éva igazgató 
Határidő: 2024. november 30. 

 
7. A Közgyűlés úgy határozott, hogy 2023. december 1-től a Kaposvári Humánszolgáltatási 

Gondnokság részére a Polgárok Házában 1 fő 4 órás határozatlan idejű gondnoki 
álláshelyet 8 órás álláshellyé alakítja. Az álláshely kiegészítésével kapcsolatos 2.009 e Ft 
többlet forrást (személyi juttatásokra 1.778 e Ft, munkaadót terhelő járulékra 231 e Ft) az 
intézmény 2024. évi költségvetésében biztosítja.  
 
Felelős: Szita Károly polgármester 
Közreműködik: Balogh Beáta gazdasági igazgató 
 Sziberné Fehér Éva igazgató 
Határidő: 2023. december 31. 

 
8. A Közgyűlés a Rippl-Rónai Vármegyei Hatókörű Városi Múzeum részére a 3 fő 4 órás 

megváltozott munkaképességű személy határozott idejű alkalmazására jóváhagyott 1,5 
álláshely betöltésének határidejét 2024. november 30-ra módosítja.  

 
Felelős: Szita Károly polgármester 
Közreműködik: Balogh Beáta gazdasági igazgató 
 dr. Ábrahám Levente igazgató 
Határidő: 2024. november 30. 

 
9. A Közgyűlés úgy határozott, hogy 2023. december 1-től a Rippl-Rónai Vármegyei 

Hatókörű Városi Múzeum részére 2023. december 01-től 2 fő takarító álláshelyet biztosít. 
Az álláshelyek miatt szükséges 6.292 e Ft többlet forrást (személyi juttatásokra 5.568 e 
Ft, munkaadót terhelő járulékra 724 e Ft) az intézmény 2024. évi költségvetésében 
biztosítja.  
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Felelős: Szita Károly polgármester 
Közreműködik: Balogh Beáta gazdasági igazgató 
 dr. Ábrahám Levente igazgató 
Határidő: 2023. december 31. 

 
10. A Közgyűlés a Kaposvári Sportközpont és Sportiskola részére a 127/2021.(XI.25.) 

önkormányzati határozat 15. pontja alapján a költségvetési szerv részére a kiemelt vidéki 
sportszervezetek sportfejlesztési feladataihoz jóváhagyott támogatás terhére határozott 
időre biztosított 1 fő gazdasági ügyintézői álláshely betöltésének határidejét 2024. 
november 30-ig meghosszabbítja.  

 
Felelős: Szita Károly polgármester 
Közreműködik: Balogh Beáta gazdasági igazgató 
 Fekete Ádám igazgató 
Határidő: 2024. november 30. 

 
11. A Közgyűlés úgy határozott, hogy a Kaposvári Sportközpont és Sportiskola részére 

határozott időre 2024. január 1-jétől 2024. december 31-ig 1 fő garázsmester álláshelyet 
biztosít, melynek pénzügyi fedezetét a költségvetési szerv részére a kiemelt vidéki 
sportszervezetek sportfejlesztési feladataihoz jóváhagyott támogatás biztosítja.  

 
Felelős: Szita Károly polgármester 
Közreműködik: Balogh Beáta gazdasági igazgató 
 Fekete Ádám igazgató 
Határidő: 2024. december 31. 

 
12. A Közgyűlés úgy határozott, hogy a Kaposvári Humánszolgáltatási Gondnokságnál 2023. 

november 1. napjával 4 fő asszisztensi és 4 fő gépkocsi vezetői, egészségügyi szolgálati 
jogviszonnyal betöltött álláshelyet megszüntet. Az álláshelyek megszüntetésével 
kapcsolódó személyi kifizetések pénzügyi fedezete az intézmény költségvetésében 
rendelkezésre áll. 

 
Felelős:  Szita Károly polgármester 
Közreműködik:    Balogh Beáta gazdasági igazgató  
 Sziberné Fehér Éva igazgató 
Határidő:  2023. december 30. (munkáltatói intézkedések megtételére) 
 

13. A Közgyűlés hozzájárul, hogy a Kaposvár-Sántos Szociális Intézményfenntartó Társulás 
által működtetett Kaposvári Szociális Központ 2023. évben, a tervezetthez képest 
jelentkező 8.952 e Ft ellátási díj többletbevételét a Liget Otthon szobáinak festési 
munkálataira használja fel.   

 
Felelős:  Szita Károly polgármester 
Közreműködik:    Balogh Beáta gazdasági igazgató  
 Sziberné Fehér Éva igazgató 
 Turnár Jánosné igazgató 
Határidő:  2023. december 31.  
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14. A Közgyűlés jóváhagyja a Kaposvári Humánszolgáltatási Gondnokság és a Kaposvári 
Szociális Központ között a gazdálkodási feladatok ellátására létrejött munkamegosztási 
megállapodás módosítását az előterjesztés 1. számú melléklete szerint. 

 
Felelős: Szita Károly polgármester 
Közreműködik: Balogh Beáta gazdasági igazgató 
 Sziberné Fehér Éva igazgató 
 Turnár Jánosné igazgató 
Határidő: 2023. december 31. 

 
15. A Közgyűlés a „Mementó Somogy” Közhasznú Alapítvány részére 2023. évben a Keleti 

temető „Szent Vince-rend” irgalmas nővérei sírkert felújítására nyújtott 1.000.000 Ft 
támogatás felhasználási és elszámolási határidejét 2024. december 31-re módosítja.  
 
Felelős: Szita Károly polgármester 
Közreműködik: Balogh Beáta gazdasági igazgató 
Határidő: 2024. december 31. 

 
16. A Közgyűlés úgy határozott, hogy a Kaposvári, Nagy Imre tér 2. szám alatti Agóra 

épületében működő Kaposvári Digitális Tudásközpont működtetésével 2024. március 12-
től megbízza a Fejlesztési Központ Kft-t.  
 
Felelős: Szita Károly polgármester 
Közreműködik: Balogh Beáta gazdasági igazgató 
Határidő: 2024. március 1. 

 
-----2 Előterjesztés a közterület rendeltetésétől eltérő célú használatának szabályairól 

szóló 5/2019. (III. 5.) önkormányzati rendelet módosításáról----- 
 

-----Időkorlátozás nélküli //Méretlen----- 
 

dr. Csillag Gábor jegyző elmondta, hogy több olyan előterjesztést is tárgyalnak, ahol 
díjemelés van. 17-18% közötti az infláció, amiből kiindultak. Itt 17%-os emelésre tett 
javaslatot. Dr. Nadrai Norbert József képviselő módosító indítványt adott be, amit nem támogat.  
 

-----Kérdések----- 
 

dr. Nadrai Norbert József képviselő  Jegyző úr felszólalására reagálva elmondta, hogy az 
éves inflációval emelnek, ami most még szeptemberig szól. Tavaly 14%-os volt az emelés, 20-
25%-os infláció mellett, most egyszámjegyű az infláció és 17%-os emelést javasolnak. Az itt 
élők nem igazából fogják érteni.  
 
dr. Csillag Gábor jegyző válaszában elmondta, hogy nem szabad összekeverni az éves 
inflációt és a havi inflációt, ami most már kisebb. A 17-18% az éves infláció.  
 

-----Hozzászólások----- 
 

dr. Nadrai Norbert József képviselő igaz, amit Jegyző úr mondott, várhatóan jövőre még 
kevesebb lesz az infláció, és ez az ellentmondás. A módosító indítványát többször javasolta 
már. 2019-ben közel harminc éves normális működés után, amikor a Helyi Választási Iroda 
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összehívta a jelölőszervezeteket, jelölteket és közösen megállapodtak az önkormányzati 
plakáthelyekben. Ezt beemelte az előző ciklus utolsó szakaszában a közterület rendeletbe. Ezzel 
a plakáthelyek változtatása rendeletmódosítást igényel minősített többséggel, ami nem 
életszerű, hiszen változik az itt élők közlekedési szabálya. Multicégekhez mennek vásárolni az 
emberek, ahol nincsenek plakáthelyet. Javasolja, hogy térjenek vissza a korábbi gyakorlathoz 
és vegyék ki ebből a rendeletből, ami köti így a választási irodát is.  
 
dr. Csillag Gábor jegyző ha alacsony az infláció, akkor alacsonyabb összeget kell majd fizetni.  
 

Szavazás eredménye 
 

#: 6025   Száma: 23.11.30/2/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 10:29  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elutasítva 
Minősített szavazás 
 
Tárgya: a testület dr. Nadrai Norbert József képviselő módosító indítványáról az 
alábbiak szerint szavazott: 
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 4 22.22 22.22 
Nem 14 77.78 77.78 
Tartózkodik 0 0.00 0.00 
Szavazott 18 100.00 100.00 
Nem szavazott 0   0.00 
Távol 0   0.00 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
 
 

Szavazás eredménye 
 

#: 6026   Száma: 23.11.30/2/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 10:29  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elfogadva 
Minősített szavazás 
 
Tárgya: a testület a rendelet-tervezetről az alábbiak szerint szavazott: 
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 14 77.78 77.78 
Nem 2 11.11 11.11 
Tartózkodik 2 11.11 11.11 
Szavazott 18 100.00 100.00 
Nem szavazott 0   0.00 
Távol 0   0.00 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
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Kaposvár Megyei Jogú Város Önkormányzata megalkotta a 41/2023.(XII.11.) 
önkormányzati rendeletét a közterület rendeltetésétől eltérő célú használatának 
szabályairól szóló 5/2019. (III. 5.) önkormányzati rendelet módosításáról, mely a 
jegyzőkönyv mellékleteként csatolva. 
 
 
 

-----3 Előterjesztés a nem közművel összegyűjtött háztartási szennyvíz összegyűjtésére, 
elszállítására és elhelyezésére irányuló közszolgáltatásról szóló 4/2014. (I. 29.) 

önkormányzati rendelet módosításáról ----- 
 
 

-----Időkorlátozás nélküli //Méretlen----- 
 
 
dr. Csillag Gábor jegyző elmondta, hogy a változás a magánszemélyeket nem érinti csak 
közületeket és a vállalkozásokat.  
 
 

-----Kérdések nem hangzottak el.----- 
 
 

-----Hozzászólások----- 
 
 

dr. Nadrai Norbert József képviselő kiegészítésül mondta, hogy 2022. július 1-től 7,5%-kal 
emelkedett a díjtétel, 2023,. január 1-től 6,5%-kal, most pedig 18,1% a javaslat. 
 
Szita Károly polgármester a nem közművel összegyűjtött, vagyis szippantott szennyvízről 
beszélnek. Az a cél, hogy 100%-os legyen a csatornázottság. A lakosság esetében nagyon jól 
állnak. A másik cél, hogy a közületi szolgáltatók is csatlakozzanak rá a szennyvízhálózatra és 
megfelelő hatásfokkal tisztítva jön ki a víz. A lakóknál majdnem 100%-os 
szennyvízcsatornázás van már Kaposváron. 1993-ban, akkor amikor elindult a program, az 
országban a legalacsonyabb közműfejlesztési hozzájárulást kértek, 40 ezer Ft-ot. Egész húsz 
éven keresztül fenntartották ezt az összeget függetlenül attól, hogy a többiek már kétszázezer 
forintot kértek. Ezzel jutottak el odáig, hogy a város polgárainak a jelentős része már 
csatornával rendelkezik. Szeretnék a 100%-ot. Megszületett egy törvény, hogy abban az 
esetben, ha van ott csatorna és nem köt rá valaki, akkor fizetni kell talajvédelmi bírságot. 
Minden évben akciót hirdettek ezekben a körzetekben, hogy rá tudnak kötni a csatornára, mert 
visszament a közműfejlesztési hozzájárulás mértéke. Nagyon magas a szippantási költség, ha 
nem köt rá valaki a csatornára. Jegyző úr kihangsúlyozta, hogy ez most nem a lakókról szól.  
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Szavazás eredménye 
 

#: 6027   Száma: 23.11.30/3/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 10:34  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elfogadva 
Minősített szavazás 
 
Tárgya: a testület a rendelet-tervezetről az alábbiak szerint szavazott: 
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 17 94.44 94.44 
Nem 1 5.56 5.56 
Tartózkodik 0 0.00 0.00 
Szavazott 18 100.00 100.00 
Nem szavazott 0   0.00 
Távol 0   0.00 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
 
Kaposvár Megyei Jogú Város Önkormányzata megalkotta a 42/2023.(XII.11.) 
önkormányzati rendeletét a nem közművel összegyűjtött háztartási szennyvíz 
összegyűjtésére, elszállítására és elhelyezésére irányuló közszolgáltatásról szóló 4/2014. (I. 
29.) önkormányzati rendelet módosításáról, mely a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva. 
 
 

Szavazás eredménye 
 

#: 6028   Száma: 23.11.30/3/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 10:34  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elfogadva 
Egyszerű szavazás 
 
Tárgya: a testület a határozati javaslatról az alábbiak szerint szavazott:  
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 17 100.00 94.44 
Nem 0 0.00 0.00 
Tartózkodik 0 0.00 0.00 
Szavazott 17 100.00 94.44 
Nem szavazott 1   5.56 
Távol 0   0.00 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
 
158/2023. (XI. 30.) önkormányzati határozat:  
 
Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a nem közművel összegyűjtött 
háztartási szennyvíz összegyűjtésére, elszállítására és elhelyezésére irányuló közszolgáltatásról 
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szóló 4/2014. (I. 29.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló előterjesztést és úgy 
határozott, hogy a nem közművel összegyűjtött háztartási szennyvíz összegyűjtésére, 
elszállítására és elhelyezésére irányuló közszolgáltatás 2023. évben hatályos lakossági díjait 
2024. január 1-től nem kívánja módosítani. 
 
Felelős:              Szita Károly polgármester 
Közreműködik: Balogh Beáta igazgató 
Határidő:           2023. december 20. (határozat közlésére) 
 
 

-----4 Előterjesztés a lakások és helyiségek bérletére, valamint az elidegenítésükre 
vonatkozó egyes szabályokról szóló 1993. évi LXXVIII. törvény végrehajtásáról szóló 

49/1993. (XII. 15.) önkormányzati rendelet módosításáról----- 
 

 
-----Időkorlátozás nélküli //Méretlen----- 

 
dr. Csillag Gábor jegyző elmondta, hogy 12%-os emelésre tett javaslatot azzal, hogy 10.800 
eFt támogatást adnak a Vagyonkezelőnek, a különszolgáltatások díjára 9,4%-os emelést 
javasol. 
 
Szita Károly polgármester kérte a Jegyzőt, hogy mennyi kell, hogy legyen az a díj, hogy ne 
kelljen költségvetési támogatást adni. 30% díjemelési kérelem jött be, de ahhoz, hogy ez 
meglegyen, ezért kevesebbre tesz javaslatot, de a közösből a különbséget oda kell adni, hogy a 
feladatot el tudják látni.  
 
dr. Csillag Gábor jegyző a Nyugdíjasházban fizetendő díjjal kapcsolatban dr. Szép Tamás 
képviselőnek volt egy olyan javaslata, hogy a fizetendő díj 100%-ban térítse meg a szolgáltatás 
költségét. A határozati javaslatban kérik módosítani a határidőt, hogy két évvel hosszabbítsák 
meg azt. A covid miatt két évig nem lehetett emelni a díjakat. Itt 9,4% emelésre tett javaslatot. 
A bérlőkiválasztási jog esetén 18%-os emelésre tett javaslatot, ami az inflációt követi. 
Javaslatot tett arra, hogy önkormányzati tulajdonú lakóingatlanokat piaci alapon tudjanak bérbe 
adni. Ezzel kapcsolatban a Népjóléti Bizottság kijelölt hat bérlakást, amiket piaci alapon bérbe 
lehet adni. Van módosító indítvány a piaci alapú bérbeadáshoz, hogy ne a polgármester döntsön 
a bérbeadásról, hanem a Népjóléti Bizottság. Ezt nem támogatja, mivel itt nem kell vizsgálni 
szociális körülményeket. Gyorsabb döntés születhet így.  
 
Szita Károly polgármester kérdezte, hogy milyen mértékű emelési kérelem érkezett be a 
Vagyonkezelőtől, hogy a költségeit fedezni tudja?  
 
dr. Csillag Gábor jegyző 21,27%-os lakbéremelésre nyújtott be kérelmet.  
 
Szita Károly polgármester ezt az emelést nem engedélyezték, hanem inkább csak 10% 
emelést engedélyeznek, a többit odarakják a költségvetésből. 
 

-----Kérdések----- 
 

dr. Nadrai Norbert József képviselő korábbi interpellációjára válaszolta, hogy kb. 
egynegyede a víznek elfolyik a földbe. A szolgáltató kérelme tartalmaz egy kérelmet, hogy 
kéthetente kell ellenőrizni a társasházi vízmérőket. Most is még fennáll ez a mennyiségű 



27 

 

vízfolyás? Az ágyipoloska invázióval kapcsolatban kérdezte, hogy a Sávházban kell emelni 
80%-kal az irtási költségeket. Ez mit jelent, hányszor irtanak, ellenőriznek-e a hatóságok? Egy 
ötven m2-es lakásnál ez körülbelül kétezer forintos emelést jelent. A piaci alapú bérbeadásnál 
szerepel, hogy egy szakértői munkacsoport tagjai döntenek. A hozzászólásánál elmondja, hogy 
mit javasolt. Hány költségalapú bérbeadásról döntött Polgármester úr hatáskörében? Az 
SZMSZ nevesíti a költségalapúnál a hatáskörét, a piaci alapú bérbeadásra miért nem terjesztette 
be a SZMSZ-t?  
 
dr. Csillag Gábor jegyző a vízelfolyás több lett. Az ágyipoloska megjelenése nem újkeletű a 
Sávházban, körülbelül hatévenként visszatér. Folyamatosan visszatér és minden évben van 
irtás, ahogy az egész világon is van ilyen jelenség. A szakértői bizottság az a bíráló bizottság, 
minden más nem lakás célú ingatlannál is ugyanúgy tesz javaslatot a Polgármester részére. A 
költségalapú bérbeadás akkor történik, amikor az önkormányzat bérlakást épít. Az elmúlt 
években nem volt bérlakás építés és így költségalapú bérbeadás sem. Az SZMSZ-t nem kell 
módosítani, mert a polgármesternek lakáspolitikával kapcsolatban SZMSZ-be rögzített 
hatásköre eddig is volt és ezután is lesz. 
 

-----Hozzászólások----- 
 

dr. Nadrai Norbert József képviselő nem kapott választ, hogy hány költségalapúban hozott 
döntést. Az ágyi poloskákra kapott választ köszöni. Azért tette fel így a kérdést, mert úgy lett 
írva az anyagban. Módosító indítványában változatlanul azt javasolja, hogy a Népjóléti 
Bizottság döntsön, utána a Polgármester úr tud gyors döntést hozni. Ez az átláthatóságot 
biztosítja. A munkacsoportra nem kapott választ, hogy kik a tagjai, nincs szabályozva a 
rendeletben.  
 
Szita Károly polgármester elmondta Az elmúlt húsz évben egyet sem. A bíráló bizottság 
tagjai, amelynek tagjairól a Közgyűlés döntött, Ön is megszavazta.  
 
dr. Nadrai Norbert József képviselő ma mindenki helyett elmondja a véleményét. Jegyző úr 
helyett is.  
 
Szita Károly polgármester Jegyző úr elmondta, hogy a bíráló bizottság dönt.  
 
dr. Nadrai Norbert József képviselő van egy rendeleti szabályozás, amit Polgármester úr 
behozott, abba nem ez van, hanem szakértői munkacsoport van írva. Ez egy jogszabály. A 
lényeg, hogy a rendeletben nem szabályozta. A polgármesterre rábízni a lakás kijelölési 
lehetőséget… Egyszer már megbukott a covid alatt, amikor a bizottság nem ülésezhetett és 
Polgármester úrnak kellett döntést hoznia a Népjóléti Bizottság helyett. Akkor azt nyilatkozta 
facebook oldalán, hogy majd egy 19 fős bizottság fogja eldönteni, és azután a Népjóléti 
Bizottság dönt. Négy hónapig nem hoztak döntést. Ez nem gyors döntés volt, szerinte Torma 
tanácsnok úr is visszautasítja ezt.  
 
dr. Csillag Gábor jegyző a bíráló bizottság szabatos megnevezése a szakértői bizottság.  
 
Torma János tanácsnok elmondta, hogy a Népjóléti Bizottságon is elmondta a véleményét, 
hogy nem lát semmi kivetnivalót abban, hogy egy bizottság javaslatára polgármester döntsön. 
Itt nem szociális alapú bérlőkijelölésről van szó, hanem piaci alapú bérlőkijelölésről. A 
bizottságnak semmiféle renomévesztése nem lesz. A nem lakás célú helyiségek esetében egy 
bizottság javaslatára a polgármester hozza meg a döntést. Úgy gondolja, hogy itt piaci alapú 
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bérleményekről van szó. A polgármester döntése a bizottság javaslatára elfogadható. Úgy 
gondolja, hogy a Polgármester úr döntése is lehet olyan gyors, mint a bizottságé, sőt az esetek 
döntő többségében gyorsabb is.  
 
Szita Károly polgármester most értette meg, hogy pontosan mi ez. Az előterjesztés arról szól, 
amit Torma tanácsnok úr elmondott. A polgármester hozza a döntést, a bíráló bizottság 
javaslatára.  Felfüggesztheti a bizottság döntését. Ha a Népjóléti Bizottság döntésével nem ért 
egyet, akkor azt felfüggesztheti. Minden bizottsági ülés után viszik hozzá a döntést és 
felfüggesztheti, ha úgy gondolja. Megint valami olyat próbál sulykolni, ami nem igaz. Kérte a 
képviselőket, hogy először a módosító indítványokról szavazzanak.  
 

Szavazás eredménye 
 

#: 6029   Száma: 23.11.30/4/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 10:48  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elutasítva 
Minősített szavazás 
Tárgya: a testület dr. Nadrai Norbert József képviselő módosító indítványáról az alábbiak 
szerint szavazott: 
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 3 16.67 16.67 
Nem 15 83.33 83.33 
Tartózkodik 0 0.00 0.00 
Szavazott 18 100.00 100.00 
Nem szavazott 0   0.00 
Távol 0   0.00 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
 

Szavazás eredménye 
 

#: 6030   Száma: 23.11.30/4/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 10:49  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elfogadva 
Minősített szavazás 
Tárgya: a testület a rendelet-tervezetről az alábbiak szerint szavazott: 
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 14 77.78 77.78 
Nem 2 11.11 11.11 
Tartózkodik 2 11.11 11.11 
Szavazott 18 100.00 100.00 
Nem szavazott 0   0.00 
Távol 0   0.00 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
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Kaposvár Megyei Jogú Város Önkormányzata megalkotta a 43/2023.(XII.11.) 
önkormányzati rendeletét a lakások és helyiségek bérletére, valamint az elidegenítésükre 
vonatkozó egyes szabályokról szóló 1993. évi LXXVIII. törvény végrehajtásáról szóló 
49/1993. (XII. 15.) önkormányzati rendelet módosításáról, mely a jegyzőkönyv 
mellékleteként csatolva. 
 
 
 

Szavazás eredménye 
 

#: 6031   Száma: 23.11.30/4/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 10:49  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elfogadva 
Egyszerű szavazás 
 
Tárgya: a testület a határozati javaslatról az alábbiak szerint szavazott: 
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 14 82.36 77.77 
Nem 2 11.76 11.11 
Tartózkodik 1 5.88 5.56 
Szavazott 17 100.00 94.44 
Nem szavazott 1   5.56 
Távol 0   0.00 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
 
159/2023. (XI. 30.) önkormányzati határozat:  
 
Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a lakások és helyiségek bérletére, 
valamint az elidegenítésükre vonatkozó egyes szabályokról szóló 1993. évi LXXVIII. törvény 
végrehajtásáról szóló 49/1993.(XII.15.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló 
előterjesztést és az alábbi határozatokat hozta: 
 
1. A Közgyűlés úgy határozott, hogy a 2024. évi költségvetési rendeletében a bérlakás-

állomány fenntartására 10.887 ezer Ft-ot biztosít.  
 

Felelős:  Szita Károly polgármester 
Közreműködik: Balogh Beáta gazdasági igazgató 
Határidő:  2024. február 28. 

 
2. Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése a Kaposvári Szociális Központ részére a 

Nyugdíjasház különszolgáltatási díjjal nem fedezett 3.160 ezer Ft költségét a 2024. évi 
költségvetésében biztosítja.  

 
Felelős:  Szita Károly polgármester 
Közreműködik: Balogh Beáta gazdasági igazgató 
Határidő:  2024. február 28. 
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3. A Közgyűlés úgy határozott, hogy a 122/2019. (XI.28.) számú határozat 3. pontjának 
határidejét 2026. december 31-re módosítja. 

 
Felelős:  Szita Károly polgármester 
Közreműködik: Balogh Beáta gazdasági igazgató 
Határidő:  2026. december 31. 

 
-----5 Előterjesztés a temetőkről és a temetkezésről szóló 20/2000. (VI. 20.) 

önkormányzati rendelet módosításáról ----- 
 

-----Időkorlátozás nélküli //Méretlen----- 
 

dr. Csillag Gábor jegyző elmondta, hogy 17%-os emelésre tesz javaslatot. Egy átlag temetés, 
ha lehet ilyet számolni koporsós temetés esetében 346.962,-Ft, urnás temetés esetében 
285.000,-Ft.  
 
Szita Károly polgármester 20%-ot kért a szolgáltató. Magánvállalkozásról van szó, 
függetlenül attól, hogy a temetők önkormányzati tulajdonúak. A temetkezés szolgálgatást 
végez.  
 
dr. Csillag Gábor jegyző az urnás temetés 285.500,-Ft, amely nettó érték. Az emelés 
vonatkozik arra a támogatásra, amit a kaposvári elhunytak után adnak, ez 16.403,-Ft, ezután, 
amennyiben a temettetőnek van Kaposvár Kártyája, a kedvezményt is igénybe vehetik.  
 
Szita Károly polgármester a vidéki fizesse meg a teljes árat, a kaposvári temetőben a 
kaposvári temetések kedvezménye így tíz százalék körüli. Azt nem tudja befolyásolni, mennyit 
kér a szolgáltató a koporsóért és egyéb dolgokért, csak azt tudja befolyásolni, hogy a 
temetőhasználatért mennyit kért. Azt ő dönti el. Szerinte pofátlanul sokat kér.  
 

-----Kérdések----- 
 

dr. Nadrai Norbert József képviselő 50-60 ezer forinttal emelkednek a díjtételek. A kaposvári 
lakosoknak szánt kedvezmény kétezer forint. Minden egyes tétel 17%-kal emelkedik, tehát több 
tételből áll egy temetés. A kiküldött anyagban más anyag is foglalkozik ezzel a kérdéssel. Ott 
a minimális temetés összege 392-ről 450-re nő, a koporsós 468-ról 550-re. A középkategóriás 
temetés, ahol autó, ravatal, illetve koporsót is igénybe vesznek, a 650 ezerre  rúg. A 
középkategóriás koporsó ára 150 ezerről 187 ezerre emelkedett. A Kaposvár Kártya kapcsán 
kérdezi, hogy van-e olyan tervezet, hogy egy más formában adják ezt a lehetőséget, mivel aki 
egy ilyen szituációban van, amikor megkérdezik az ügyintézők, hogy van-e Kaposvár Kártya. 
Ezt a kedvezmény szerinte lehetne más formában is adni. Összesen mennyi a támogatás 
mértéke? Mennyivel nőtt azoknak a száma, akik az urnát hazavitték? Van-e valamilyen 
szabályozás erre? Szerinte az árakkal lehetne szabályozni ezeknek az urnáknak az elvitelét, 
hogy ne kerüljön olyan sokba egy temetés. 
 
dr. Csillag Gábor jegyző ez egy folyamatos emelkedés, nem feltétlenül az áremelkedéssel 
köthető össze. Egyetért a temetkezési szolgáltatóval.  
 
Szita Károly polgármester a temetkezési szolgáltatók szólaltak meg az ügyben. Szerinte adják 
olcsóbban a temetkezési kellékeket és akkor majd nem fogják az urnákat elvinni. Nem tudja 
befolyásolni azt, amit a temetkezési vállalat értékesít.  
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dr. Csillag Gábor jegyző aki olyan helyzetben van, hogy nem tudja eltemettetni a halottját, az 
tud más támogatást is kapni az önkormányzattól. Ez nem feltétlenül indokolja azt, hogy haza 
kell vinni a hamvakat.  

-----Hozzászólások----- 
 
dr. Nadrai Norbert József képviselő a módosító indítványát már 2019-ben benyújtotta, hogy 
azt a kedvezményt, amit a kaposvári lakosoknak biztosítanak, ne kétezer forinttal emeljék meg, 
amikor 60 ezer Ft-tal emelkedik a temetés, hanem 20 ezer forint legyen a kaposvári temettetők 
kedvezménye.  

Szavazás eredménye 
 

#: 6032   Száma: 23.11.30/5/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 10:58  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elutasítva 
Minősített szavazás 
 
Tárgya: a testület dr. Nadrai Norbert József képviselő módosító indítványáról az 
alábbiak szerint szavazott: 
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 4 22.22 22.22 
Nem 14 77.78 77.78 
Tartózkodik 0 0.00 0.00 
Szavazott 18 100.00 100.00 
Nem szavazott 0   0.00 
Távol 0   0.00 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
 

Szavazás eredménye 
 

#: 6033   Száma: 23.11.30/5/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 10:58  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elfogadva 
Minősített szavazás 
 
Tárgya: a testület a rendelet-tervezetről az alábbiak szerint szavazott: 
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 14 77.78 77.78 
Nem 2 11.11 11.11 
Tartózkodik 2 11.11 11.11 
Szavazott 18 100.00 100.00 
Nem szavazott 0   0.00 
Távol 0   0.00 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
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Kaposvár Megyei Jogú Város Önkormányzata megalkotta a 44/2023.(XII.11.) 
önkormányzati rendeletét a temetőkről és a temetkezésről szóló 20/2000. (VI. 20.) 
önkormányzati rendelet módosításáról, mely a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva. 
 
 

-----6 Előterjesztés a fizetőparkolók üzemeltetéséről szóló 58/2010. (XI. 17.) 
önkormányzati rendelet módosításáról ----- 

 
 

-----Időkorlátozás nélküli //Méretlen----- 
 
 

dr. Csillag Gábor jegyző elmondta, hogy forintosítva az első övezetben 50,-Ft-tal, második 
övezetben 30,-Ft-tal, négyes övezetben pedig 50,-Ft-tal lenne magasabb a fizetendő díj. Az 
emelés utáni díj még mindig alacsonyabb, mint a legtöbb megyei jogú városban fizetendő díj. 
Megpróbáltak olyan emelést alkalmazni, ami tartja azt a trendet, hogy még mindig Kaposváron 
a legolcsóbb a parkolás. Nem szabad eltekinteni attól a körülménytől, hogy szükséges emelni a 
parkolási díjakat, mert nagyon sok autó van a városban, mindenki parkoljon olyan helyen, ami 
nem közterület, például saját udvarban. Sajnos nagyon sok probléma van ez miatt. Egy másik 
problémát is megpróbálnak megoldani a módosítással. Többen arra hivatkoznak, hogy épp 
elindultak az autó felé, épp a parkolóóra felé indultak, pont akkor váltottak jegyet mikor a 
parkolóőr megbüntette őket. Mostantól öt perccel előbb lesz érvényes a megváltott jegy, hogy 
ne legyen belőle gond. Az online parkolás folyamatosan növekszik, kezdik megszokni a 
kaposváriak. Bevezettek itt is egy kedvezményt, hogy aki elüti a számot, az egyszer javíthat. A 
sokadszorra beterjesztett módosító indítványt nem támogatja.  
 
 

-----Kérdések----- 
 
 

Kukuly Sándor Mihály képviselő a vállalkozási díjtételek táblázatban a személygépkocsi és 
tehergépkocsi 2,5 tonna össztömeget meg nem haladó súlyig van feltüntetve. Kérdése volt, 
hogy miért nem 3,5 tonna van írva, mivel a jogosítvány is úgy szól, hogy 3,5 tonnáig vezethető 
gépjármű. A személyautók között is van már olyan, amelyiknek a súlya meghaladja a 2,5 tonnát. 
Hogy fogják ezt ellenőrizni a parkolóőrök? Hogy tudják megállapítani, hogy 2,5 tonna határba 
belefér vagy esetleg elkerüli azt?  
 
dr. Nadrai Norbert József képviselő mennyi az automaták éves működési költsége, hány 
parkolóautomata van? 2019-ben javasolta, hogy ne legyen 40 méteren belül két automata. 
Megvették, kihelyezték és ráraktak egy táblát, hogy a Kormány döntése miatt ingyenes a 
parkolás. Behozta az árát a parkolórendszer? Örül a mobilparkolás elterjedésének, kérdése volt, 
hogy az automaták használata milyen mértékű, mennyi a mobilparkolás? Kell-e automatát 
kivenni a forgalomból, mert sűrűen vannak? Lehet-e csökkenteni a költségeket?  
 
dr. Csillag Gábor jegyző kétféle kategória van. Az egyikbe a személygépkocsik és teherautók 
tartoznak, a másikba az autóbusz, tehát minden, ami nem autóbusz beletartozik a másik 
kategóriába. Jogos a kérdés, hogy miért írták bele a 2,5 tonna súlyt, felül fogják vizsgálni. Az 
oszlopokat illetően elmondta, hogy szükség volt az oszlopokra, mivel az online parkolás nagyon 
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kevés volt. Ma még azt mondja, hogy bőven többen parkolnak az oszlopokkal, mint online. Ezt 
a parkolási panaszokból is lehet látni. Minden esetben, amikor kibővítik a fizetőparkolók 
rendszerét, felülvizsgálják a szükségességet.  
 

-----Hozzászólások----- 
 
dr. Nadrai Norbert József képviselő örül neki, hogy a korábbi javaslata bekerült a 
rendeletmódosításba. A módosító indítványával kapcsolatban elmondta, hogy minden parkoló 
rendelet módosításnál be fogja nyújtani. Ez a képviselők ingyenes parkolásának eltörlésére 
vonatkozik.  
 
Pintér Attila képviselő Jegyző úr megjegyzésére reagált. Túl sok az autó a városban és túl 
sokan használják az autót. Az agglomerációból is sokan jönnek be a városba és nem a 
tömegközlekedést használják. A tömegközlekedést kellene vonzóbbá tenni. A járatsűrítéssel és 
a kevesebb gyaloglással a buszmegállókhoz vonzóbb lenne. Ezt a mobilitási terv tartalmazza 
konkrét célkitűzésekkel.  
 
Szita Károly polgármester Kaposvár településszerkezete úgy alakult ki az elmúlt 150 év alatt, 
hogy sok keskeny utca van, ahova nem tud bemenni a busz. Ott úgy épültek fel a házak, hogy 
nem lehet szélesíteni az utat. Ebből következik az is, ha végigmegy Kaposvár utcáin, akkor azt 
láthatja, ha benéz a kapun belül, látja, hogy van ott egy garázs, vagy csak nagy kapu. Az a 
szokás alakult ki Kaposváron, hogy amikor be tudnák vinni az autót az udvarra vagy garázsba, 
akkor sem viszik be, az utcán parkolnak. Ha ez nem így lenne, akkor már iszonyatos terhet 
levenne az utak használatáról. Az a megtiszteltetés érte családon belül, hogy ő viszi az unokáit 
iskolába, óvodába és tapasztalja, hogy mekkora tumultus alakul ki az intézmények környékén. 
Ha jön egy szemetes autó, az még nagyobb gondot okoz.  A parkolásnak közlekedésszervező 
ereje is van.  
 
 

Szavazás eredménye 
 

#: 6034   Száma: 23.11.30/6/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 11:09  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elutasítva 
Minősített szavazás 
 
Tárgya: a testület a módosító indítványról az alábbiak szerint szavazott: 
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 1 6.25 5.56 
Nem 15 93.75 83.33 
Tartózkodik 0 0.00 0.00 
Szavazott 16 100.00 88.89 
Nem szavazott 2   11.11 
Távol 0   0.00 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
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Szavazás eredménye 
 

#: 6035   Száma: 23.11.30/6/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 11:09  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elfogadva 
Minősített szavazás 
 
Tárgya: a testület a rendelet-tervezetről az alábbiak szerint szavazott:  
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 14 77.77 77.77 
Nem 3 16.67 16.67 
Tartózkodik 1 5.56 5.56 
Szavazott 18 100.00 100.00 
Nem szavazott 0   0.00 
Távol 0   0.00 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
 
Kaposvár Megyei Jogú Város Önkormányzata megalkotta a 45/2023.(XII.11.) 
önkormányzati rendeletét a fizetőparkolók üzemeltetéséről szóló 58/2010. (XI. 17.) 
önkormányzati rendelet módosításáról, mely a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva. 
 

-----7 Előterjesztés pénzbeli és természetben nyújtott települési támogatásokról szóló 
6/2015. (II. 27.) önkormányzati rendelet módosításáról----- 

 
-----Időkorlátozás nélküli //Méretlen----- 

  
dr. Csillag Gábor jegyző az egyes települési támogatásoknál figyelembe vehető 
jövedelemhatárok, illetve az egyes támogatási formák összegének emelésére tesz javaslatot. 
Kaposvárnak nagyon szoros szociális hálója van, rengeteg féle települési támogatással. Azzal, 
hogy emelkedik a minimálbér és emelkednek a jövedelmek, szükséges volt, hogy a 
jövedelemhatárokat emeljék. Azok a családok, akiknek van jövedelmük, de nem elég a 
megélhetéshez, azok ne kerüljenek bajba. Igen komoly emeléseket tettek, 100-150%-kal is 
emelkednek az egyes támogatásoknál a határok. Azt gondolja, hogy aki Kaposváron rászoruló, 
az talál olyan támogatási formát, amiben az önkormányzat támogatni tudja.  
 

-----Kérdések----- 
 
dr. Nadrai Norbert József képviselő korábban Polgármester úr többször kifejtette, hogy akkor 
kell adni, amikor baj van. Amikor idén februárban benyújtotta a támogatások emelésére a 
javaslatot, akkor a havi infláció 25% volt, aztán megismételte júniusban, akkor 20% volt. Most 
egy számjegyű a havi infláció. Miért utasították el akkor ezeket a javaslatokat, hiszen akkor 
lehetett volna segíteni az itt élőkön. Örül, hogy bejött a javaslat, de kérdezte, hogy mi volt az 
oka, hogy csak az utolsó ülésre hozta be?  
 
Szita Károly polgármester nem támogatja a módosító indítványt, de muszáj indokolnia. A 
Népjóléti Bizottság is támogatta a módosító indítványt. Január 1-től fogadják el a mostani 
előterjesztésben írt karácsonyi ajándékokra szánt támogatást felemelik 30 ezer forintra 20 ezer 
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forintról. Ez maradjon így. Most a rendelet alapján 20 ezer forintot folyósítanak, és a 
polgármesteri keretéből kiegészítik ezt az összeget 10 ezer forinttal. Ugyanúgy 30 ezer Ft-ot 
fognak kapni a támogatottak, mint a jövő évben.  
 

-----Hozzászólások----- 
 
dr. Nadrai Norbert József képviselő tájékoztatta a Közgyűlést, hogy mind a Pénzügyi, mind 
a Jogi Bizottság egyhangúlag támogatta azt a módosítást, hogy december 1-től megemeljék ezt 
az ellátási formát. Semmi szükség nincs rá, hogy egyéni keretből emelkedjen ez az összeg. Van 
egy módosító indítvány, két bizottság támogatta, kérte a képviselőket, hogy támogassák azt. A 
másik módosító indítvány arról szól, hogy a 85 éves korhatárt töröljék el a rendeletből. Kérte, 
hogy a bizottságok által támogatott indítványt a testület is támogassa.  
 
Szita Károly polgármester nem támogatta módosító indítványokat, kérte a képviselőket, hogy 
szavazzanak.  

Szavazás eredménye 
 

#: 6036   Száma: 23.11.30/7/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 11:14  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elutasítva 
Minősített szavazás 
Tárgya: a testület a módosító indítványokról az alábbiak szerint szavazott: 
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 4 22.22 22.22 
Nem 14 77.78 77.78 
Tartózkodik 0 0.00 0.00 
Szavazott 18 100.00 100.00 
Nem szavazott 0   0.00 
Távol 0   0.00 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 

Szavazás eredménye 
 

#: 6037   Száma: 23.11.30/7/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 11:15  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elfogadva 
Minősített szavazás 
Tárgya: a testület a rendelet-tervezetről az alábbiak szerint szavazott:  
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 18 100.00 100.00 
Nem 0 0.00 0.00 
Tartózkodik 0 0.00 0.00 
Szavazott 18 100.00 100.00 
Nem szavazott 0   0.00 
Távol 0   0.00 
Összesen 18   100.00 
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Megjegyzés: 
 
Kaposvár Megyei Jogú Város Önkormányzata megalkotta a 46/2023.(XII.11.) 
önkormányzati rendeletét pénzbeli és természetben nyújtott települési támogatásokról 
szóló 6/2015. (II. 27.) önkormányzati rendelet módosításáról, mely a jegyzőkönyv 
mellékleteként csatolva. 
 

-----8 Előterjesztés Kaposvár Településrendezési eszközeit érintő döntésekről ----- 
 

-----Időkorlátozás nélküli //Méretlen----- 
 

-----Kérdések nem hangzottak el.----- 
 

-----Hozzászólások nem hangzottak el.----- 
 

Szavazás eredménye 
 

#: 6038   Száma: 23.11.30/8/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 11:16  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elfogadva 
Egyszerű szavazás 
 
Tárgya: a testület a határozati javaslatról az alábbiak szerint szavazott:  
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 17 100.00 94.44 
Nem 0 0.00 0.00 
Tartózkodik 0 0.00 0.00 
Szavazott 17 100.00 94.44 
Nem szavazott 1   5.56 
Távol 0   0.00 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
 
160/2023. (XI. 30.) önkormányzati határozat:  
 
Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta Kaposvár Településrendezési 
eszközeit érintő döntésekről szóló előterjesztést és az alábbi határozatokat hozta: 
 
1. Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése 377/2005. (XII. 14.) számú határozattal 

jóváhagyott és többször módosított településszerkezeti tervét az „M28/2022-OTÉK” jelű 
módosítás kapcsán  

a. a Búzavirág utca – Füredi utca –  Búzavirág park - 5378/79 és 5746/4 hrsz alatti 
erdő – 5735/4 hrsz-ú út által határolt tömb vonatkozásában a határozat 1. melléklete 
szerinti-,  

b. a Badacsony utca – Balaton utca – vasúti vágány – 5791/8 hrsz.-ú közpark által 
határolt tömb vonatkozásában a határozat 2. melléklete szerinti-, 

c. a Munkácsy M. utca – Béla király utca – Fodor J. utca – Lonkai utca által határolt 
tömb vonatkozásában a határozat 3. melléklete szerinti tartalommal módosítja 
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Felelős:              Szita Károly polgármester 
Közreműködik: Halászné Jakab Eszter városi főépítész 
Határidő:           azonnal 

 
2. Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése elrendeli a településszerkezeti terv egységes 

szerkezetben történő feldolgozását. 
 

Felelős:                Szita Károly polgármester 
Közreműködik:   Halászné Jakab Eszter városi főépítész 
Határidő:             azonnal 

 
3.  Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése az „M28/2023-OTÉK” jelű módosítás kapcsán az 

Állami Főépítész  SO/08/00694-8/2023. számú záró szakmai véleményét elfogadja. 
 

Felelős:    Szita Károly polgármester 
Közreműködik:  Halászné Jakab Eszter városi főépítész 
Határidő:     azonnal  

 
4. Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése a Kaposvár Megyei Jogú Város Településkép 

Védelméről szóló rendeletének módosítási szándékát jóváhagyja. 
 

Felelős:   Szita Károly polgármester 
Közreműködik: Halászné Jakab Eszter városi főépítész 
Határidő:             2024. június 30. 

 
Szavazás eredménye 

 
#: 6039   Száma: 23.11.30/8/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 11:16  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elfogadva 
Minősített szavazás 
 
Tárgya: a testület a rendelet-tervezetről az alábbiak szerint szavazott:  
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 18 100.00 100.00 
Nem 0 0.00 0.00 
Tartózkodik 0 0.00 0.00 
Szavazott 18 100.00 100.00 
Nem szavazott 0   0.00 
Távol 0   0.00 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
 
Kaposvár Megyei Jogú Város Önkormányzata megalkotta a 47/2023.(XII.6.) 
önkormányzati rendeletét Kaposvár Településrendezési eszközeit érintő döntésekről 
szóló rendelet módosításáról, mely a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva. 
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-----9 Előterjesztés a Deseda-tó és környéke, mint helyi jelentőségű természetvédelmi 
terület védelméről és használatának szabályairól szóló 40/2020. (IX. 29.) önkormányzati 

rendelet módosításáról----- 
 

-----Időkorlátozás nélküli //Méretlen----- 
 
dr. Csillag Gábor jegyző elmondta, hogy tavasszal keresték meg a kaposvári horgászok, hogy 
a rendelet vizsgálják felül. Fél év próbát tartottak, hogy a módosítások jók-e. Az éjszakai 
horgászatot terjesztik ki, a parkolás jobb keretek közé történő szervezése is bevált. A bojlis 
horgászatot viszont nem támogatják, mert a tó vízminőségére nem kedvező hatású.  
 

-----Kérdések----- 
 

-----Hozzászólások----- 
 

dr. Nadrai Norbert József képviselő egy jövőbeni javaslatot fogalmazott meg: 2023. május 
1. és november 30. közötti időszakban egy hatásvizsgálatot készített a Horgászegyesület. Kérte, 
hogy ezt a hatásvizsgálatot a jövőben csatolják az előterjesztés mellé.  
 
dr. Csillag Gábor jegyző válaszában elmondta, hogy ez egy megállapodás volt a horgászokkal, 
hogy eltérhetnek attól a rendtől, amit a rendelet tartalmaz. Nem egy szakértői vizsgálatról van 
szó. 
 

Szavazás eredménye 
 

#: 6040   Száma: 23.11.30/9/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 11:18  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elfogadva 
Minősített szavazás 
 
Tárgya: a testület a rendelet-tervezetről az alábbiak szerint szavazott:  
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 18 100.00 100.00 
Nem 0 0.00 0.00 
Tartózkodik 0 0.00 0.00 
Szavazott 18 100.00 100.00 
Nem szavazott 0   0.00 
Távol 0   0.00 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
 
Kaposvár Megyei Jogú Város Önkormányzata megalkotta a 48/2023.(XII.11.) 
önkormányzati rendeletét a Deseda-tó és környéke, mint helyi jelentőségű 
természetvédelmi terület védelméről és használatának szabályairól szóló 40/2020. (IX. 29.) 
önkormányzati rendelet módosításáról, mely a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva. 
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-----10 Előterjesztés a köztisztaság fenntartásáról szóló 33/2023. (VI.28.) önkormányzati 
rendelet módosításáról ----- 

 
-----Időkorlátozás nélküli //Méretlen----- 

 
dr. Csillag Gábor jegyző lehetőség nyílik arra, hogy január 1-től a kaposvári lakosok 1 tonnáig 
lakossági hulladékot be tudjanak szállítani a hulladékkezelőbe, illetőleg a rendelet az a 
melléklete, ami az ingyenesen leadható hulladékokra vonatkozott, az eredetileg december 31-
vel hatályát vesztette volna. Ez nem történik meg, hanem a következő évben is bizonyos 
hulladékokat szelektáltan, ingyenesen le lehet adni.  
 
Szita Károly polgármester szolgáltatóváltás történt, de arra kérte Jegyző urat, hogy továbbra 
is tartsák meg, hogy 1 tonnáig ingyenes szállíthassák be a háztartások egy évben a hulladékot. 
Lehet, hogy ez pénzbe kerül az önkormányzatnak.  
 

-----Kérdések nem hangzottak el.----- 
 

-----Hozzászólások nem hangzottak el.----- 
 

Szavazás eredménye 
 

#: 6041   Száma: 23.11.30/10/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 11:19  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elfogadva 
Minősített szavazás 
 
Tárgya: a testület a rendelet-tervezetről az alábbiak szerint szavazott:  
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 18 100.00 100.00 
Nem 0 0.00 0.00 
Tartózkodik 0 0.00 0.00 
Szavazott 18 100.00 100.00 
Nem szavazott 0   0.00 
Távol 0   0.00 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
 
Kaposvár Megyei Jogú Város Önkormányzata megalkotta a 49/2023.(XI.30.) 
önkormányzati rendeletét a köztisztaság fenntartásáról szóló 33/2023. (VI.28.) 
önkormányzati rendelet módosításáról, mely a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva. 
 

-----11 Előterjesztés a helyi adórendeletek felülvizsgálatáról ----- 
 

-----Időkorlátozás nélküli //Méretlen----- 
 

dr. Csillag Gábor jegyző az előterjesztés lényege, hogy nem lesz adóemelés. 10 éve nem 
emelkedtek bizonyos adónemek. A magánszemélyek kommunális adójánál az adó maximuma 
38.769,-Ft, ami 16,77%-os fizetést jelent, ez változatlan. Az építmény és telekadónál 33%-át 
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fizetik a kaposváriak a maximumnak. Azért került ki késve az előterjesztés a honlapra, mert a 
Pénzügyminisztérium kedden délben állapította meg az adóminimumokat, szerdán már 
tárgyalták a bizottságok.  
 

-----Kérdések----- 
 
dr. Nadrai Norbert József képviselő tavaly az építményadó és telekadó többletbevétellel 
számoltak. Mennyivel lett több a bevétel? A telekadó mérték emelésével a várható 
többletbevétel 9 millió forint, építményadónál 37 millió forint. Iparűzési adóval kapcsolatban 
kérdezte, hogy milyen típusú vállalkozások kaptak fizetési halasztást, részletfizetési 
kedvezményt? 12 milliós éves bevétel van az idegenforgalmi adónál. Van-e értelme ennek az 
adónak? Milyen újabb adómentességet javasol a Kormány?  
 
dr. Csillag Gábor jegyző elmondta, hogy a telekadónál és építményadónál tervezett bevétel 
befolyt. Részletfizetési kedvezményt, illetve halasztásnál nem lehet átlagot mondani, hogy 
milyen típusú vállalkozások kérnek kedvezményt. Vannak kisebb és nagyobb gazdasági 
társaságok. Akkor kapják meg a kedvezményeket, ha valós indokkal kérik, várhatóan egy éven 
belüli részletfizetést adnak, de ha valaki megcsúszik a részletfizetéssel, akkor megszűnik a 
kedvezmény.  
 

-----Hozzászólások----- 
 

dr. Nadrai Norbert József képviselő megköszönte a válaszokat. Módosító javaslatot nyújtott 
be a magánszemélyek kommunális adójára, hogy 2024-ben a magánszemélyek adómentesek 
legyenek. négy éven keresztül joggal kritizálták a közterületek állapotát és sötétben botorkáltak. 
Ma megtudtuk, hogy mennyi volt a megtakarítás és mennyi volt a kamatbevétel. Az itt élők 
adót fizettek és nem kaptak érte semmit. Nem kapott választ arra, hogy a többi megyei jogú 
városban történt-e ilyen mértékű közvilágítás korlátozás. Más településeken nem látszott ilyen 
mértékű világításlekapcsolás. Kérte, hogy 2024-ben ne kelljen kommunális adót fizetni a 
magánszemélyeknek.  

Szavazás eredménye 
 

#: 6042   Száma: 23.11.30/11/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 11:25  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elutasítva 
Minősített szavazás 
 
Tárgya: a testület dr. Nadrai Norbert József módosító indítványáról az alábbiak szerint 
szavazott: 
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 5 27.78 27.78 
Nem 13 72.22 72.22 
Tartózkodik 0 0.00 0.00 
Szavazott 18 100.00 100.00 
Nem szavazott 0   0.00 
Távol 0   0.00 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
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Szavazás eredménye 
 

#: 6044   Száma: 23.11.30/11/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 11:26  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elfogadva 
Minősített szavazás 
 
Tárgya: a testület a telekadóról szóló rendelet-tervezetről az alábbiak szerint szavazott: 
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 16 94.12 88.88 
Nem 0 0.00 0.00 
Tartózkodik 1 5.88 5.56 
Szavazott 17 100.00 94.44 
Nem szavazott 1   5.56 
Távol 0   0.00 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
 
Kaposvár Megyei Jogú Város Önkormányzata megalkotta az 50/2023.(XII.1.) 
önkormányzati rendeletét a telekadóról szóló 78/2008. (XII.15.) önkormányzati rendelet 
módosításáról, mely a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva. 
 
 
 

Szavazás eredménye 
 

#: 6045   Száma: 23.11.30/11/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 11:26  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elfogadva 
Minősített szavazás 
 
Tárgya: a testület az építményadó rendelet-tervezetről az alábbiak szerint szavazott: 
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 15 88.24 83.33 
Nem 0 0.00 0.00 
Tartózkodik 2 11.76 11.11 
Szavazott 17 100.00 94.44 
Nem szavazott 1   5.56 
Távol 0   0.00 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
 
Kaposvár Megyei Jogú Város Önkormányzata megalkotta az 51/2023.(XII.1.) 
önkormányzati rendeletét az építményadóról szóló 77/2008. (XII.15.) önkormányzati 
rendelet módosításáról, mely a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva. 
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-----12 Előterjesztés az egyes önkormányzati intézményekben alkalmazott belépődíjak, 

jegy- és bérletárak felülvizsgálatáról ----- 
 
 

-----Időkorlátozás nélküli //Méretlen----- 
 
 

dr. Csillag Gábor jegyző a könyvtárba való beiratkozási díj 11%-os emeléssel 3.600,-Ft 
helyett 4.000,-Ft lesz. A szolgáltatások köre bővül, mivel megszűnik a médiatár jegy külön. 
Minden beiratkozó hozzáfér a médiatárhoz. A múzeummal kapcsolatosan vélhetően erre utalt 
képviselő úr a napirend megszavazásánál. Nem degradálná le Ábrahám Levente igazgató urat, 
hogy hallomásból tesz javaslatot a múzeumi belépődíjak emelésére. Igazgató úr megvizsgálta 
más helyeken levő múzeumok belépődíjait és ennek ismeretében tett javaslatot. 1.500,-Ft-ért 
lehet bemenni a múzeumba megnézni a kiállítást, családosok esetén 4.000,-Ft-ba kerül egy jegy, 
ami azt jelenti, hogy egy négytagú családnak 1.000,-Ft a belépőjegye. Ha megnézi egy mozi 
vagy színházjegy mennyibe kerül, töredéke egy múzeumi jegy. Nem gondolja, hogy 
elrugaszkodott az emelés és semmiképpen sem hallomásból kapott emelés.  
 
 

-----Kérdések----- 
 
 

dr. Nadrai Norbert József képviselő milyen többletforrások szerzésére adtak javaslatot az 
intézményvezetők? Melyek voltak idén a dél-dunántúli régióban fizetőképes közönséget vonzó 
programok, kiállítások, rendezvények? Mennyi plusz bevételt hoztak az intézményeknek? A 
díjak esetleges csökkentése és hatékony kampány mekkora bevételt hozna, bevétel növekedést? 
Komolyan gondolják, hogy egy számjegyű inflációról beszélnek és közben 30-50%-os 
díjemelést terjesztenek ide a Közgyűlés elé. Az előterjesztésből szó szerint idézett: „A múzeum 
vezetője 30-50%-os emelést javasol a múzeum jegyárai tekintetében 2024-ben. Szóbeli 
indokolásában az elmúlt év infláció mértékét az intézmény kiadásainak növekedését és hasonló 
nagyságú megyeszékhelyi intézmények belépődíjait jelölte meg.” Megkapták a díjemelési 
előterjesztéseket, minden egyes vállalat, cég adott mellé elemzést. Ehhez az előterjesztéshez 
semmit nem kaptak. Az, hogy mit mondott szóban, a Közgyűlést nem érdekli. Az 
előterjesztésben ott kellett volna lenni, melyik településeken, milyen belépődíjak vannak és ezt 
a 30-50%-os emelést mi indokolja. Ezért javasolta levenni a napirendről. Nem hiszi, hogy ha 
jövő év elején tárgyalnák az előterjesztést, akkor nagyon nagy bevételkiesése lenne az 
intézménynek. Nem látja a megalapozottságot. 
 
dr. Szép Tamás tanácsnok évekkel ezelőtt volt egy javaslata, úgy érezte, hogy támogatják, de 
nem látja az előterjesztésben. Miért nem teszik lehetővé, hogy legyen egy csoportos jegy, ami 
több kiállítóhelyre beváltható?  
 
dr. Csillag Gábor jegyző elmondta, hogy a múzeumnál komoly bevételi forrás lehet az 
ásatásokon való részvétel. A múzeumigazgató úr tudja milyen attrakcióktól növekedhetne a 
látogatók száma. Képviselő úr engedje el, hogy 30%-os a belépőjegy árának emelkedése. Nem 
az a lényeg, hogy hány százalékkal emelkedik a belépőjegy ára, hanem, hogy mennyi a 
belépőjegy. Ezer forintos belépőjegy ár nem egy olyan nagy összeg ma, amit ne lehetne 
kifizetni. Ha ennél alacsonyabb lenne a belépődíj, azt megérzése szerint a múzeum által nyújtott 
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szolgáltatás minőségét is rontaná. Egy felújított múzeumi épületbe fognak bemenni a látogatók, 
reálisnak tartja az árat. Szép Tamás képviselő úr ötlete jó, csak nem volt rá igény. Bevezették, 
de sajnos nem adtak el ilyen jegyet.  
 
 

-----Hozzászólások----- 
 
 
dr. Nadrai Norbert József képviselő hiányérzet van benne, hogy nem látják azokat a 
programokat, amivel többletbevételt lehetne hozni. Budapesten a Király utcában Dali kiállítást 
szerveztek, ahova rengeteg kaposvári is elment. Tudja, hogy nagyon magasak a biztosítási 
díjak, de ebben az esetben a régióban van egy vonzereje, jönnek a látogatók és nagyobb bevételt 
lehet hozni. Belépődíjakra, hogy ki mennyit tud kifizetni, azért nem érdemes belemenni, mert 
amikor ilyen nagymértékű emelés van az élelmiszeráraknál, először a kultúráról mondanak le 
az emberek. Ahhoz, hogy többletbevételhez jussanak valóban megfelelő programokra, 
kiállításokra van szükség. Nem biztos, hogy a kaposváriak fogják a fizetőképes keresletet 
nyújtani, hanem környező vagy országos helyekről jönnek látogatók. Változatlanul az a 
véleménye, hogy nem alkalmas az előterjesztés a tárgyalásra. 
 
dr. Szép Tamás tanácsnok megköszönte a választ. Saját véleménye, hogy amikor Kaposvárra 
jönnek bárhonnét és vannak látnivalók, akkor az a cél, hogy jobb arcát mutassák a városnak. 
Ösztönözni kellene, hogy a turisták több helyre menjenek el a városban. A felnőtt áru jegy 
1.500,-Ft, ha négy helyre elmegy valaki, akkor kifizet 6.000,-Ft-ot. Egy ilyen csoportos jeggyel 
kifizet 3-4 ezer forintot, akkor már kedvezőbb. Véleménye szerint nem volt igazán reklámozva 
ez a jegy.  
 
Szita Károly polgármester egyetért azzal, hogy nem biztos, hogy nem azért nem vették 
igénybe, mert nem akarták, hanem nem tudtak róla. Legközelebb hozzák a testület elé a 
javaslatot! Átadta Borhi Zsombor alpolgármesternek a szót, mert el kellett mennie az ülésről. 
Fél kettőig menjen tovább az ülés, szünet után három órakor a folytatásra itt lesz. 
 
Pintér Attila képviselő Polgármester úr megelőzte a véleményével, hogy nem volt megfelelő 
promóciója, és ezért nem vették igénybe. Olyan kérdésekről is szó van, amelyeket a turizmus 
keretein keresztül kellene kezelni. Erre van egy turisztikai szervezet, amit arra a célra hoztak 
létre, hogy kidolgozzon olyan célokat, hogy a kaposvári turisztikában és látogatószámban nagy 
pezsgés legyen. Bízzák rájuk a megoldásokat.  
 
Borhi Zsombor alpolgármester egyetért az előző hozzászólással. A cégre bízták a Dorottya-
ház kapcsán a feladatokat, és kaptak is javaslatot, hogy hogyan lehet összevonni a turisztikai 
attrakciókat. A Tourinform Irodában most is fog tudni olyan egy-két-három napos csomagot, 
amivel a lehető legjobban be lehet mutatni Kaposvárt és környékét. Azzal ő is egyetért, hogy 
egy jól promotált ilyen jegy használhat, ennek a kidolgozása folyamatban van.  
Kérte a képviselőket, hogy szavazzanak az előterjesztésről. 
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Szavazás eredménye 

 
#: 6046   Száma: 23.11.30/12/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 11:40  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elfogadva 
Egyszerű szavazás 
 
Tárgya: a testület a határozati javaslatról az alábbiak szerint szavazott: 
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 13 76.48 72.22 
Nem 2 11.76 11.11 
Tartózkodik 2 11.76 11.11 
Szavazott 17 100.00 94.44 
Nem szavazott 0   0.00 
Távol 1   5.56 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
 
161/2023. (XI. 30.) önkormányzati határozat:  
 

Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlés megtárgyalta az egyes önkormányzati 
intézményekben alkalmazott belépődíjak, jegy- és bérletárak felülvizsgálatáról szóló 
előterjesztést és az alábbi határozatot hozta: 

1. Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése úgy határozott, hogy a Takáts Gyula Vármegyei 
Hatókörű Városi Könyvtár bruttó díjait (beiratkozási díjak, kiegészítő olvasó jegyek díjai, 
késedelmi díjak) 2024. január 1-től az alábbiak szerint állapítja meg: 

Beiratkozási díjak:  
Alapjegy (könyv- és folyóirat kölcsönzés)   4.000,- Ft/év 
Féléves alapjegy       2.000,- Ft/félév 
16 éven aluliaknak, 70 éven felülieknek, fogyatékkal 
élőknek, nagycsaládosoknak, könyvtárosoknak valamint érvényes 
diákigazolvánnyal rendelkezők számára    ingyenes 

Kiegészítő olvasójegyek 
 Számítógép-használat 14 éven felüliek számára 
 megkezdett negyedóránként           75,- Ft/negyed 

óra 
 Könyvtárközi kölcsönzés külföldről   Országos Széchenyi  
         Könyvtár díjszabása szerint 
 Könyvtárközi kölcsönzés belföldről   küldő könyvtár díjszabása 
         szerint 
 Elveszett olvasójegy         500,- Ft 

Beiratkozási díjak Petőfi Sándor Emlékkönyvtárban:  
Alapjegy (könyv- és folyóirat kölcsönzés)   1.500,- Ft/év 
Féléves alapjegy          750,- Ft/félév 
16 éven aluliaknak, 70 éven felülieknek, fogyatékkal 
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élőknek, nagycsaládosoknak, könyvtárosoknak valamint érvényes 
diákigazolvánnyal rendelkezők számára   ingyenes 

 Elveszett olvasójegy         500,- Ft 

Késedelmi díjak 
 könyv, kotta, CD, video, DVD: 35 Ft/nap/könyvtári dokumentum 
 kézikönyvtári dokumentum: 1.100 Ft/nap/dokumentum 

Felelős:  Szita Károly polgármester 
Közreműködik: Balogh Beáta gazdasági igazgató 
   Rázsits Veronika igazgató 
Határidő:  2024. január 1. 
 

2. Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése úgy határozott, hogy a Rippl-Rónai Vármegyei 
Hatókörű Városi Múzeum bruttó összegű belépődíjait 2024. január 1-től az alábbiak szerint 
állapítja meg: 
 
Rippl-Rónai Múzeum (Fő u. 10.) 

Teljes árú jegy       1.500,- Ft 
Kedvezményes (nyugdíjas, diák) jegy       700,- Ft 
Családi jegy       4.000,- Ft 
Csoportos jegy (teljes árú)     1.300,- Ft 
Csoportos jegy (kedvezményes)        650,- Ft 
Kiállítás látogatási bérlet (diákigazolvánnyal)  1.500,- Ft/fő/4 alkalom 
Tárlatvezetés       8.000,- Ft 
Ingyenes látogatás                     a jogszabályban meghatározottak szerint 

Múzeumpedagógiai foglalkozások 
 Saját (a Múzeum által tartott)   1.000,- Ft/gyermek 
 Múzeumpedagógiai foglalkozás bérlet:  3.000,- Ft/fő/4 alkalom 
 Bőröndmúzeum Kaposvár városon belül 1.000,- Ft/gyermek 

    Kaposvár városon kívül 1.000.- Ft/gyermek + útiköltség 
 
Rippl-Rónai Emlékház és Látogatóközpont (Rómahegyi u. 88.) 

Teljes árú jegy       2.500,- Ft 
Kedvezményes (nyugdíjas, diák) jegy    1.300,- Ft 
Családi jegy       4.000,- Ft 
Csoportos jegy (teljes árú)     2.200,- Ft 
Csoportos jegy (kedvezményes)     1.100,- Ft 
Tárlatvezetés       8.000,- Ft 
Fotójegy        2.500,- Ft 
Ingyenes látogatás                      a jogszabályban meghatározottak szerint 
Múzeumpedagógiai foglalkozások 

 Saját (a Múzeum által tartott)    1.000,- Ft/gyermek 
Múzeumpedagógiai foglalkozás bérlet:   3.000,- Ft/fő/4 alkalom 
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Szentjakabi Bencés Apátság Romkertje 
 Felnőtt jegy 1.500,- Ft 
 Nyugdíjas, diák és csoportos (10 fő fölött) jegy 800,- Ft 
 
Fekete István Látogatóközpont (Deseda) 

Teljes árú jegy       1.500,- Ft 
Kedvezményes (nyugdíjas, diák) jegy       750,- Ft 
Családi jegy       4.000,- Ft 
Csoportos jegy (teljes árú)     1.300,- Ft 
Csoportos jegy (kedvezményes)        650,- Ft 
Tárlatvezetés       5.000,- Ft 
Múzeumpedagógiai foglalkozások 

 Saját (a Múzeum által tartott)    1.000,- Ft/gyermek 
Múzeumpedagógiai foglalkozás bérlet:   3.000,- Ft/fő/4 alkalom 
Ingyenes látogatás                      a jogszabályban meghatározottak szerint 

 Elektromos kishajó menetdíjai: 
Felnőtt/Teljes árú jegy (30 perces)    1.200,- Ft/fő 
Diák/Nyugdíjas jegy (30 perces)     1.000,- Ft/fő 
Családi jegy (2 felnőtt+2 gyermek) (30 perces)   4.000,- Ft 
Különjárat 1,5 óra (max. 11 fő)              15.000,- Ft 
Különjárat 2,5 óra (max. 11 fő)              25.000,- Ft 

 
Egyéb hajózási feltételek: 
 6 éves kor alatti gyermekek részére az utazás ingyenes. 
 14 éves kor alatti gyermekek csak felnőtt kísérettel utazhatnak. 
 A kirándulóhajó különjáratként bérlése csak a Látogatóközponttal előre 

egyeztetett időpontban lehetséges. 
 Csoportokkal érkező kísérő tanárok számára az utazás ingyenes. 

 
Csónak és kerékpár-kölcsönzési díjak: 

a) csónakkölcsönzés: 1 óra:  1.000 Ft 
     2 óra:  2.000 Ft 
     kaució: 2.000 Ft 
 

b) kerékpárkölcsönzés: 3 órára: 1.500 Ft 
     5 órára: 4.000 Ft 
     kaució: 5.000 Ft 
 

Felelős:  Szita Károly polgármester 
Közreműködik: Balogh Beáta gazdasági igazgató 
   dr. Ábrahám Levente igazgató 
Határidő:  2024. január 1. 
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3. Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése úgy határozott, hogy a Kaposvári 
Sportközpont és Sportiskola üzemeltetésében lévő Jégcsarnok bruttó összegű 
belépődíjait/díjait jóváhagyja az alábbiak szerint:  

Közönségkorcsolya 
Felnőtt      1.800 Ft/fő 
Ifjúsági (diák) belépő     1.500 Ft/fő 
Családi belépő (2 felnőtt+2 gyermek):   4.900 Ft/fő 

minden további belépő (max. + 2 fő)  1.300 Ft/fő 
Csoportos belépő (előre bejelentkezve,  

20 fő felett közönségkorcsolya ideje alatt):  1.000 Ft/fő 

A belépők egy alkalomra érvényesek, a belépőjegyek kizárólag a váltás napján 
használhatók fel, és a kedvezmények össze nem vonhatók.  

Felnőtt 10 alkalmas bérlet   15.000 Ft/fő 
Ifjúsági (diák) 10 alkalmas bérlet  12.000 Ft/fő 

 
További szolgáltatások: 

Korcsolya kölcsönzés:   1.500 Ft/alkalom  
Korcsolya élezés:    1.500 Ft/pár 
Kori maci bérlés:    1.500 Ft/alkalom 
Közönségkorcsolya extra (Jégdiszkó) 2.000 Ft/fő 

Jégidő bruttó díjai: 

Eseti rendezvények (nem jégkorong)     35.000 Ft/óra 
Jégidő kedvezményesen esti órákban (20.00 órától)   45.000 Ft/óra 
Egyesületek, szövetség részére jégkorong célra    60.000 Ft/óra 
(Amennyiben az egyesület legalább heti öt óra jégidőt bérel folyamatosan, akkor 
részére 20 % kedvezmény adható) 

 

Felelős:  Szita Károly polgármester 
Közreműködik: Balogh Beáta gazdasági igazgató 
   Fekete Ádám igazgató 
Határidő:  azonnal 

 
 

-----13 Előterjesztés a helyi autóbusz-közlekedés díjainak felülvizsgálatáról ----- 
 
 

-----Időkorlátozás nélküli //Méretlen----- 
 
 
dr. Csillag Gábor jegyző a menetjegyek és bérletjegyek vonatkozásában öt százalékos 
emelésre tesz javaslatot. Ez azt jelenti, hogy gépkocsivezetőnél váltott jegy 500-ról 525,-Ft-ra 
emelkedik, az elővételben megváltott jegy ára 300-ról 315,-Ft-ra emelkedik. A támogatásra 
vonatkozóan nem tartalmaz információt az előterjesztés, azt javasolta, hogy majd a 
költségvetésnél tegyék meg.  
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-----Kérdések----- 
 
 
Kukuly Sándor Mihály képviselő az elővételben váltott menetjegy ára 315 forintra emelkedik. 
A következő mondatban javasolt tarifaemelés előre váltott menetjegy esetében 25,-Ft/db. A 
sofőrnél váltott jegy ára megy fel 25,-Ft-tal darabja?  
 
dr. Csillag Gábor jegyző tájékoztatta a képviselőt, hogy elírás történt.  
 
Pintér Attila képviselő Lázár János arról beszélt, hogy a közeljövőben a 14 éven aluliak 
számára ingyenessé szeretné tenni a tömegközlekedést. Erről tudnak-e valamit, szó van-e róla, 
hogy a helyi tömegközlekedésre is vonatkozik? Van-e ilyen elképzelés a következő évet 
tekintve, ha igen, akkor létezhet e ennek állami kompenzációja?  
  
dr. Nadrai Norbert József képviselő az állam által eldöntött kedvezményekre minden 
alkalommal a szolgáltató leírja, hogy ezeket a kedvezményeket az állam állapítja meg, de 
kompenzációs nem adnak. Történt-e valamiféle megkeresés, hogy ezeket a kompenzációkat 
mikor fogják utalni, hiszen ők állapították meg ezeket a kedvezményeket? Nem tudja ez a 
díjemelés fedezni a működtetését a cégnek, nagyságrendileg mennyi ez az összeg, amivel 
támogatva lesz a cég? Többször kérdésként merült fel az e-jegy rendszer bevezetése. Mikor 
történik ez meg? Ez azért fontos, mert, ha a buszsofőrnél váltott jegy magasabb összegű, akkor 
könnyen kiküszöbölhető lenne ez a probléma. Hét végén még mindig nem lehet a 
buszmegállóban venni jegyet. Ott van a jegyautomata a buszmegállóban, ahol kaposvári 
buszjegyet nem lehet kapni. 16 városrészben folytatott fórumnál szinte mindenhol felmerült, 
hogy mikor kapják vissza a buszok a régi számozást? Mikor várható ez a változás, esetleg a 
járatszámok növekedése mikorra várható?  
 
dr. Csillag Gábor jegyző Pintér Attila képviselő úr részére annyit válaszolt, hogy nagyon friss 
bejelentés, nem rendelkeznek további információkkal. Ha miniszter úr részletezi a Kormány 
programját, akkor tud róla információt mondani. Támogatásként adni akkora összeget kellene 
adni, amekkora a 319%-os emelésnek felelne meg, amit nem lehet most végrehajtani. E-jegy 
rendszerrel kapcsolatban azt válaszolta, hogy egy lokális e-jegy rendszernek nincs értelme, ha 
egy országos rendszer kialakul, akkor érdemes lesz csatlakozni. Ha kipróbálta volna a 
jegyautomatát, akkor tudná, hogy vásárolhat kaposvári jegyet. Akkor lehet arról szó, hogy a 
régi számozás visszakerül vagy bármiféle változás megtörténik, ha felülvizsgálják a rendszert. 
Nem lehet egyenként megváltoztatni a vonalakat. 
 
Borhi Zsombor alpolgármester elmondta, hogy miniszter úr be szokta tartani az ígéretét, 
úgyhogy minden bizonnyal előbb-utóbb keresztülviszi. Az állami kompenzációt szakmai 
érdekképviseletek folyamatosan jelzik, annak része a város cége is. A menetrend és számozás 
kérdésében mindannyian tudják, hogy előkészítés alatt van egy új elektromos buszflotta 
beszerzése. Ennek a pályázatnak nagyon sok előkészítő része van, és ennek keretében a cégnek 
a feladata, hogy áttekintse Kaposvár buszhálózatát is. Ehhez szerinte is úgy érdemes 
hozzányúlni, ha van egy komplex, jól kidolgozott terv.  
 

-----Hozzászólások----- 
 

 
dr. Szép Tamás tanácsnok a napirend a közlekedési díjak felülvizsgálatáról szól és feljönnek 
ugyanazok a kérdések, amik mindig. Tudni kell azt, hogy a közösségi közlekedés Európában 
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mindenhol veszteséges, mindenhol állami kompenzáció kell hozzá, hogy működhessenek. 
Kaposváron, ha piaci árakhoz közelítő árat vezetnének be, akkor a gépkocsivezetőnél vásárolt 
jegy majdnem kétezer forintba kerülne. Akkor a kutya se ülne fel a buszokra. Az a cél, hogy 
minél többen vegyék igénybe a tömegközlekedést. A felügyelő bizottság tagja és 
többszázmillió forint körüli összeget adott az önkormányzat támogatásként. Ebben nincs benne 
az, hogy az árbevételből kellene fejleszteni a buszflottát is. A mostani buszokat állami 
támogatásból kapta a város. Ez egy kacifántos rendszer ugyanúgy, mint belenyúlni a 
menetrendekbe. Tudomásul kell venni, hogy Kaposváron van hatvanezer lakos, ebből pár 
tízezer használja több-kevesebb rendszerességgel a járatokat. Olyan menetrend nem lesz, ami 
mindenki szájíze szerint megfelelő lenne. Az öt százalék áremelést támogatja.  
 
dr. Nadrai Norbert József képviselő valóban többszáz milliót kellene a cégnek odaadni 
támogatásként. Köszöni a választ, hogy most már kaposvári buszjegyeket is lehet kapni a 
jegyautomatából. Kérte, hogy adjanak róla hírt. A komplex rendszert lehet, hogy az itt élők nem 
értik. Arra kérdezett rá, hogy mikor történik meg a változás. Azt kezdeményezte korábban is, 
hogy Megyei Jogú Városok Szövetsége tegye meg a javaslatot a kompenzációval kapcsolatban. 
Valóban nem fenntartható így a közlekedés. Minél ritkábbak a járatok, annál kevesebben tudnak 
tervezni vele, ezért például vannak, akik kénytelenek régi használt autókat venni és azzal járni 
a várost, ami dugókat okoz, parkolóhelyek hiányát okozza, valóban komplex a rendszer. Abban 
egyetért, hogy állami finanszírozás nélkül nem fog zöldágra vergődni a kaposvári 
tömegközlekedés.  
 
Pintér Attila képviselő a közösségi közlekedés fejlesztésének második ütemére elnyert 
pályázata a Tömegközlekedési Zrt-nek nagyon sok mindent tartalmaz. Nem tudja, hogy 
elkészültek-e már ezek az anyagok. Ha jól tudja a meghosszabbított határidő is lejárt. Kíváncsi 
arra, hogy mit tartalmaz. Évek óta beszélnek róla, hogy jó lenne bevezetni az e-jegy rendszert. 
Azért is jó lenne, mert sokkal rugalmasabban lehetne használni a tömegközlekedési eszközöket, 
mint hagyományosan. Nemcsak annak, amiről korábban is említést tett, hogy járatsűrűségen 
változtatni kellene, illetve a felhordási távolságokon, hogy kevesebbet kelljen gyalogolni azzal 
együtt is, hogy a városnak olyan a településszerkezete amilyen. Van egy mobilitási terv, ami a 
város településszerkezeti adottságát figyelembe vette és emellett fogalmazott meg 
célkitűzéseket. Ezeket nem tették meg. Ehhez jön még hozzá az a fajta digitalizációs kényelmi 
igény, hogy sokkal rugalmasabban és könnyebben lehessen használni azokat. Három-négy éve 
kezdet el ezzel foglalkozni, akkor azért nem lehetett bevezetni, mert nem volt országos 
szabályozás. Egyre több település vezeti be az e-jegy rendszert és sokkal kényelmesebben 
tudják igénybe venni a tömegközlekedési eszközöket.  
 
Borhi Zsombor alpolgármester elmondta, hogy arról beszélnek, hogy növeljék a 
járatsűrűséget. Több forgalomszámlálási eredményt látott már, amiben nagyon sok járaton 1-2-
3 utas volt. Azért mondta, hogy ez egy komplex kérdés és nem lehet azzal vagdalkozni, hogy 
növeljék a járatsűrűséget, mivel az mind költségnövekedéssel jár. Az új rendszer kialakításánál 
mindent figyelembe kell venni, hogy hogyan tudja finanszírozni a város az állammal közösen 
és azt is, hogyan lehet vonzóvá tenni a tömegközlekedést. Az előterjesztés egyébként nem erről 
szól, hanem a közlekedési vállalat díjjavaslatáról. Ahhoz, hogy a teljes költségét a cégnek 
jegyárból lehessen finanszírozni, akkor 320%-os díjemelést kellene tenni, ehhez képest 5%-os 
díjjavaslat szerepel az anyagban azért, hogy ne jelentsen megterhelést a kaposváriaknak.  
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Szavazás eredménye 
 

#: 6047   Száma: 23.11.30/13/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 12:20  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elfogadva 
Egyszerű szavazás 
 
Tárgya: a testület a határozati javaslatról az alábbiak szerint szavazott:  
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 13 76.48 72.22 
Nem 2 11.76 11.11 
Tartózkodik 2 11.76 11.11 
Szavazott 17 100.00 94.44 
Nem szavazott 0   0.00 
Távol 1   5.56 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
 
162/2023. (XI. 30.) önkormányzati határozat:  
 
Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a helyi autóbusz-közlekedés díjainak 
felülvizsgálatáról szóló előterjesztést és úgy határozott, hogy a Kaposvár Megyei Jogú Város 
Önkormányzata és a Kaposvári Közlekedési Zrt. között 2012. július 4-én a helyi autóbuszos 
személyszállítási közszolgáltatás ellátására létrejött, 2013. január 1. napjától hatályos 
közszolgáltatási szerződésnek a helyi autóbusz közlekedés 2024. január 1-től hatályos díjaira 
vonatkozó 13. számú módosítását jóváhagyja és felhatalmazza a Polgármestert a 
szerződésmódosítás aláírására. 
 

Felelős:  Szita Károly polgármester  
Közreműködik: Balogh Beáta igazgató 
Határidő:  2023. december 20. 

 
 
-----14 Előterjesztés térítésmentesen önkormányzati tulajdonba/vagyonkezelésbe került 

ingatlanok kapcsán beszámolási kötelezettség teljesítéséről ----- 
 

 
-----Időkorlátozás nélküli //Méretlen----- 

 
 

-----Kérdések nem hangzottak el.----- 
 

 
-----Hozzászólások nem hangzottak el.----- 
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Szavazás eredménye 
 

#: 6048   Száma: 23.11.30/14/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 12:21  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elfogadva 
Egyszerű szavazás 
 
Tárgya: a testület a határozati javaslatról az alábbiak szerint szavazott: 
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 17 100.00 94.44 
Nem 0 0.00 0.00 
Tartózkodik 0 0.00 0.00 
Szavazott 17 100.00 94.44 
Nem szavazott 0   0.00 
Távol 1   5.56 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
 
 
163/2023. (XI. 30.) önkormányzati határozat:  
 
1. Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése a Magyar Állam, a Kaposvári Egyetem és 
Kaposvár Megyei Jogú Város Önkormányzata között 2010. április 15. napján létrejött, állami 
vagyonba tartozó ingatlanok ingyenes önkormányzati tulajdonba adásáról szóló szerződés 
tárgyában akként nyilatkozik, hogy Kaposvár Megyei Jogú Város Önkormányzata a kaposvári 
0324/18, 0324/19, 0324/20, 0324/27 és 0324/28 hrsz-ú ingatlanokat közfeladat ellátása céljára, 
hulladékkezelő-lerakó központ megvalósításához hasznosítja. 
A Közgyűlés a jelen előterjesztés 1. számú mellékletét képező szakmai beszámolót jóváhagyja. 
 
Felelős:  Szita Károly polgármester  
Közreműködik: Balogh Beáta igazgató 
 Szirják Imréné igazgató 
Határidő: 2023. december 31. 
 
2. Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése a Magyar Állam és Kaposvár Megyei Jogú Város 
Önkormányzata között 2013. március 14. napján a kaposvári 0306/3 hrsz-ú, „kivett 
közforgalom elől elzárt magánút” megnevezésű ingatlan térítésmentes önkormányzati 
tulajdonba adása tárgyában létrejött megállapodásra hivatkozással, beszámolási 
kötelezettségének eleget téve, nyilatkozik, hogy Kaposvár Megyei Jogú Város Önkormányzata 
az ingatlant a szerződésben meghatározott közfeladat ellátására, út, illetve közterület funkcióra 
hasznosítja. 
 
Felelős:  Szita Károly polgármester  
Közreműködik: Balogh Beáta igazgató 
 Vígh Attila ügyvezető 
Határidő: 2023. december 31. 
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3. Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése a Magyar Állam és Kaposvár Megyei Jogú Város 
Önkormányzata között 2014. október 30. napján a kaposvári 923 hrsz-ú, „kivett általános 
iskola” megnevezésű ingatlan térítésmentes önkormányzati tulajdonba adása tárgyában létrejött 
megállapodásra hivatkozással, beszámolási kötelezettségének eleget téve, nyilatkozik, hogy 
Kaposvár Megyei Jogú Város Önkormányzata az ingatlant a szerződésben meghatározott 
közfeladat ellátására, az egyházi fenntartású,  Lorántffy Zsuzsanna Református Óvoda, 
Általános Iskola, Gimnázium és Kollégium elhelyezése céljára hasznosítja. 
 
Felelős:  Szita Károly polgármester  
Közreműködik: Balogh Beáta igazgató 
Határidő: 2023. december 31. 
 
4. Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése a Gyógyszerészeti Egészségügyi Minőség- és 
Szervezetfejlesztési Intézet (jogutódja: Állami Egészségügyi Ellátó Központ) és Kaposvár 
Megyei Jogú Város Önkormányzata között 2014. szeptember 09. napján a kaposvári 02219/1, 
02221,  02224/1, 02224/3, 02236, 02242/1, 02244/2, 02246, 02249, 02251, 02264/7 és a 21314 
hrsz-ú, állami tulajdonú ingatlanokra létrejött vagyonkezelési szerződés vonatkozásában akként 
nyilatkozik, hogy Kaposvár Megyei Jogú Város Önkormányzata az ingatlanokat „helyi 
közfoglalkoztatás” közfeladatra hasznosítja. 
A Közgyűlés a jelen előterjesztés 2. számú mellékletét képező szakmai beszámolót jóváhagyja. 
 
Felelős:  Szita Károly polgármester  
Közreműködik: Balogh Beáta igazgató 
Határidő: 2023. december 31. 
 
5. Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése a Magyar Állam és Kaposvár Megyei Jogú Város 
Önkormányzata között 2022. március 17. napján a kaposvári 0443/2 hrsz-ú, „kivett táborhely” 
megnevezésű ingatlan térítésmentes önkormányzati tulajdonba adása tárgyában létrejött 
megállapodásra hivatkozással, beszámolási kötelezettségének eleget téve, nyilatkozik, hogy 
Kaposvár Megyei Jogú Város Önkormányzata az ingatlant a szerződésben meghatározott 
közfeladatok ellátására hasznosítja. 
 
Felelős:  Szita Károly polgármester  
Közreműködik: Balogh Beáta igazgató 
Határidő: 2023. december 31. 
 
6. Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése a Magyar Közút Nonprofit Zrt és Kaposvár 
Megyei Jogú Város Önkormányzata között 2020. szeptember 2. napján a Kaposvár, 0386 hrsz-
ú, „kivett helyi közút” megnevezésű, valamint a Kaposvár, 0387 hrsz-ú, „kivett helyi közút” 
megnevezésű, ingatlanok térítésmentes önkormányzati tulajdonba adása tárgyában létrejött 
megállapodásra hivatkozással, beszámolási kötelezettségének eleget téve, nyilatkozik, hogy 
Kaposvár Megyei Jogú Város Önkormányzata az ingatlanokat a megállapodásban 
meghatározott közfeladat ellátására, közúti közlekedés céljára hasznosítja. 
 
Felelős:   Szita Károly polgármester 
Közreműködik:  Balogh Beáta igazgató  
Határidő:   2024. február 29. (Magyar Közút Nonprofit Zrt tájékoztatása) 
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-----15 Előterjesztés önkormányzati vagyont érintő jogügyletekről ----- 
 

-----Időkorlátozás nélküli //Méretlen----- 
 

-----Kérdések----- 
 

 
dr. Nadrai Norbert József képviselő a Kisgáton a villamoshálózatnál ki az átadó, mekkora 
pénzügyi forrás terheli az átvétel kapcsán, ki adta ki az engedélyt a villamoshálózat kiépítésére, 
illetve ki adta ki a lakhatási engedélyt ezekre az épületekre?  
 
dr. Csillag Gábor jegyző válaszként elmondta, hogy szerepel az előterjesztésben is, hogy 
magánberuházó volt a kiépítő, ő az átadó is. Azzal, hogy az önkormányzat átveszi ezt a 
hálózatot, nagyon szerencsétlen helyzet oldódik meg, mert eddig gazdátlan volt, nem fordított 
sokat a tulajdonos a hálózat javítására. Ennek a megszüntetése a megoldás arra, hogy átveszi a 
város. Nem pontosan érti a közvilágítás és a használatbavételi engedély közötti kapcsolatot. 
Nyilván, amikor a házak épültek az éppen hatályos jogszabályok szerinti építési hatóság adta 
ki az engedélyt.  
 

-----Hozzászólások----- 
 
dr. Nadrai Norbert József képviselő arra kérdésre nem kapott választ, hogy az 
önkormányzatnak mennyibe kerül?  
 
dr. Csillag Gábor jegyző nehéz válaszolni erre, mert a felmerülő hibák javítása lesz a feladat, 
azok költsége nem ismert. 
 
Borhi Zsombor alpolgármester a közvilágítási rendszer fejlesztésének költségei között lesz 
ennek a költsége. Az Ezüsthárs lakópark problémája is ugyanígy lesz megoldva. 
 
 

Szavazás eredménye 
 

#: 6049   Száma: 23.11.30/15/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 12:24  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elfogadva 
Minősített szavazás 
 
Tárgya: a testület a határozati javaslatról az alábbiak szerint szavazott: 
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 16 94.12 88.88 
Nem 1 5.88 5.56 
Tartózkodik 0 0.00 0.00 
Szavazott 17 100.00 94.44 
Nem szavazott 0   0.00 
Távol 1   5.56 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
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164/2023. (XI. 30.) önkormányzati határozat:  
 
1. Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése úgy határozott, hogy Kaposvár Megyei Jogú Város 
Önkormányzata térítésmentes használati megállapodást köt a Kaposvár, 17148/1 hrsz-ú, 
„gyümölcsös és gazdasági épület, szőlő” megnevezésű, 1674 m2 méretű ingatlan 
tulajdonosával az ingatlanon lévő helyi védelem alatt álló kőkereszt és harangláb területének, 
illetve azok nagyjából 30 m2 nagyságú környezetének használatára. 
A használati jog bejegyzésével kapcsolatos földhivatali, és ügyvéd feladatokat és költségeket 
az önkormányzat vállalja. 
Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert a használati jog 
bejegyzésével kapcsolatban felmerülő dokumentumok aláírására.  
Felelős:  Szita Károly polgármester 
Közreműködik: Balogh Beáta gazdasági igazgató 
Határidő: 2024. december 31.  

(használati jog bejegyzése az ingatlan-nyilvántartásban) 
 

2. Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése úgy határozott, hogy Kaposvár Megyei Jogú Város 
Önkormányzata a Kaposvár, Zrínyi u. 5. szám alatti, használaton kívüli lakásokat a 
bérlakásállományból kivonja, és hozzájárul ingatlanon található épületek (kaposvári 7141/A/1-
4 és 7141/B/1-3 helyrajzi számú ingatlanok) bontásához. 
 
Felelős:  Szita Károly polgármester 
Közreműködik: Balogh Beáta gazdasági igazgató 
Határidő: 2024. december 31.  
 
3. Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése úgy határozott, hogy támogatja a kaposvári 
15425/3 hrsz-ú ingatlanon húzódó önkormányzati tulajdonú járda közcélú használatát biztosító, 
Kaposvár Megyei Jogú Város Önkormányzata javára térítésmentesen bejegyzésre kerülő 
szolgalmi jog ingatlan-nyilvántartási bejegyzéséhez szükséges megállapodás megkötését, 
annak aláírására a Polgármestert felhatalmazza azzal, hogy a szolgalmi jog bejegyzésével 
kapcsolatos költségeket az Önkormányzat vállalja. 
 
Felelős:  Szita Károly polgármester 
Közreműködik: Balogh Beáta gazdasági igazgató 
Határidő: 2023. december 31.  
 
4. Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése úgy határozott, hogy a kaposvári 4223/A/5 
helyrajzi számú, Kaposvár, 48-as Ifjúság útja 5.  szám alatti, 196,5 m2 alapterületű, alagsori 
„tároló” megnevezésű helyiségcsoportot adja Kaposvár Megyei Jogú Város Polgármesteri 
Hivatala kezelésébe irattározási feladatok ellátására. 
 
Felelős:  Szita Károly polgármester 
Közreműködik: Balogh Beáta gazdasági igazgató 
Határidő: 2023. december 31.  
 
5. Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése úgy határozott, hogy Kaposvár Megyei Jogú Város 
Önkormányzata hozzájárul, hogy az „ANTENNA HUNGÁRIA” Zrt., mint bérlő által a 
Kaposvár, Sávház tetőszerkezetén elhelyezendő távközlési eszközökön (2 db antennatartó, 13 
db antenna, 1 db rack szekrény, valamint a hozzájuk tartozó kábelek+ opciós 3 db újabb 
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antenna) túl további legfeljebb 2 darab antenna elhelyezésre kerülhessen 300.000.- Ft + 
Áfa/antenna/év bérleti díjért a 2027. december 31-ig tartó bérleti időszak alatt. Kaposvár 
Megyei Jogú Város Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert a szükséges megállapodások 
aláírására. 
 
Felelős:   Szita Károly polgármester 
Közreműködik:  Balogh Beáta gazdasági igazgató 
Határidő:   2023. december 31. („ANTENNA HUNGÁRIA” Zrt. tájékoztatása) 
 
6. Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése úgy határozott, hogy Kaposvár Megyei Jogú Város 
Önkormányzata pályázatot ír ki a Kaposvár, Damjanich utca 17. számú ingatlanon található 
épület tetejének 12 m2 nagyságú területének távközlési hálózat üzemeltetésére szolgáló 
műszaki berendezések elhelyezése céljára történő, 2026. december 31. napjáig tartó 
bérbeadására. A minimális bérleti díj 1.200.000.- Ft/év + Áfa, amely minden évben az infláció 
mértékével emelkedik. Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése felhatalmazza a 
Polgármestert a pályázati eljárás lefolytatására, érvényes ajánlatok esetén az eljárás 
eredményének meghatározására, a bérleti szerződés aláírására. 
 
Felelős:   Szita Károly polgármester 
Közreműködik:  Balogh Beáta gazdasági igazgató 
Határidő:   2023. december 31. (pályázati kiírás közzététele) 
 
7. Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése úgy határozott, hogy Kaposvár Megyei Jogú Város 
Önkormányzata értékesítésre meghirdeti a Kaposvár, Bercsényi utcában található 9662/1 hrsz-
ú, „kivett közút” megnevezésű, 210 m2 méretű ingatlan a Szabályozási Tervben „Kertvárosias 
lakóterület” építési övezetbe tartozó részét az alábbi feltételekkel: 

- az ingatlanrész minimális vételára: 8.000,- Ft/m2 + ÁFA, 
- a telekalakítással kapcsolatos munkarészek elkészíttetése, valamint a telekalakítási 
eljárás lefolytatása a vevő kötelezettsége és költsége, 
- a vevőt terhelik az értékesítéssel kapcsolatban felmerülő ügyvédi, ingatlan- 
nyilvántartási költségek, 
- a vevőt terheli az értékbecslés bruttó 50.800,-Ft-os díja. 

 
Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése felhatalmazza a polgármestert érvényes ajánlat 
esetén az eljárás eredményének meghatározására, az értékesítéssel kapcsolatos szerződés, 
iratok, valamint a telekalakítással és az ingatlan-nyilvántartási átvezetéssel kapcsolatban 
felmerülő valamennyi dokumentum aláírására. 
 
Felelős:   Szita Károly polgármester 
Közreműködik:  Balogh Beáta gazdasági igazgató 
Határidő:   2024. január 31. (Pályázati kiírás közzététele) 
 
8. Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése úgy határozott, hogy a 93/2023. (VI.22.) 
önkormányzati határozat 3. pontját visszavonja. 
 
Felelős:   Szita Károly polgármester 
Közreműködik:  Balogh Beáta gazdasági igazgató 
Határidő:   azonnal 
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9. Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése úgy határozott, hogy Kaposvár Megyei Jogú Város 
Önkormányzata tulajdonát képező használat sütőolaj gyűjtésére szolgáló edényzeteket az 
Önkormányzat a MOHU Mol Hulladékgazdálkodási Kft. részére bérbe adja a lakossági eredetű 
használt sütőolaj begyűjtési feladatok ellátása érdekében Önkormányzatunk közvetlenül a 
Társaságuk részére köteles biztosítani a közfeladat ellátáshoz azzal, hogy a Társaság csak a 
használatban levő edényzetek után köteles bérleti díjat fizetni. A bérleti díj mértéke 2023. évben 
a 3 literes edények esetén nettó 14,-Ft/db/hó, a társasházi gyűjtőedények esetében nettó 1.120,-
Ft/db/hó. Az edényzetek lakosság részére történő biztosítása térítésmentesen történik. 
 
Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert a MOHU Mol 
Hulladékgazdálkodási Kft-vel a szükséges egyeztetések lefolytatására, majd  – a fenti 
alapfeltételeknek megfelelő – bérleti szerződés aláírására. 
Felelős:   Szita Károly polgármester 
Közreműködik:  Balogh Beáta gazdasági igazgató 
Határidő:   2024. március 31. 
 
10. Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése hozzájárul ahhoz, hogy Kaposvár Megyei Jogú 
Város Önkormányzata tulajdonát képező 
kaposvári 99/A/1 hrsz-ú, természetben Kaposvár, Kossuth tér 5. szám alatti „üzlethelyiség”,  
kaposvári 407/A/1 hrsz-ú, természetben Kaposvár, Dózsa Gy. u. 1. szám alatti „üzlethelyiség”,  
kaposvári 582/1/A/2; 582/1/A/3; 582/1/A/4 hrsz-ú, természetben Kaposvár, Szántó u. 5. 
(utcafronti) szám alatti „iroda”,  
kaposvári 582/4 hrsz-ú, természetben Kaposvár, Szántó u. 5. (udvari épületszárny) szám alatti 
„irodaház” 
kaposvári 232/1/A/7 hrsz-ú, természetben Kaposvár, Kontrássy u. 2/A 1. emelet alatti „egyéb 
helyiség” 
kaposvári 867/7/A/5 hrsz-ú , természetben Kaposvár, Zárda u. 12. földszint ajtó 5. alatti „egyéb 
helyiség” 
kaposvári 4330/15/A/14 hrsz-ú, természetben Kaposvár, Nemzetőr sor 9. földszint ajtó 1. 
„iroda” 
az OTP Bank Nyrt. a Kapos Holding Zrt. részére 2024. évre engedélyezésre kerülő folyószámla 
hitelkeret és járulékai biztosítékául 500.000.000,-Ft erejéig a folyószámla hitelszerződés 
fennállásának időtartamáig egyetemleges ingatlan jelzáloggal terhelje. A Közgyűlés 
felhatalmazza a Polgármestert, hogy a folyószámla hitelkeret szerződéshez kapcsolódó 
jelzálogszerződést a jelenleg hatályos szerződés szerinti feltételekkel aláírja. 
 
Felelős:  Szita Károly polgármester 
Közreműködik: Balogh Beáta igazgató 
Határidő:  2023. december 31. 
 
11. Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése hozzájárul ahhoz, hogy Kaposvár Megyei Jogú 
Város Önkormányzata tulajdonát képező, az alábbiakban felsorolt ingatlanait az OTP Bank 
Nyrt. a Kapos Holding Zrt. részére 2024. évre engedélyezésre kerülő folyószámla hitelkeret és 
járulékai biztosítékául 500.000.000,-Ft erejéig a folyószámla hitelszerződés fennállásának 
időtartamáig egyetemleges ingatlan jelzáloggal terhelje. A Közgyűlés felhatalmazza a 
Polgármestert, hogy a folyószámla hitelkeret szerződéshez kapcsolódó jelzálogszerződést a 
jelenleg hatályos szerződés szerinti feltételekkel aláírja. 
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Nem lakás célú helyiségek: 
 

cím hrsz méret (m2) 
Fő u. 23. 349/A/2 76 
Fő u. 23. 349/A/4 56 
Fő u. 7. 322/1/B/9 84 
Fő u. 7. 322/1/B/11 106 
Fő u. 7. 322/1/B/7 190 
Zárda u. 1. 306/A/2 63 
Berzsenyi u. 2/A. 283/A/2 145 
Bethlen tér 3. 883/A/1 251 
Bartók B. u. 6. 8996/2/A/3 105 
Bartók B. u. 6. 8996/2/A/4 162 
Bartók B. u. 6. 8996/2/A/5 30 
Frankel Leo u. 1. 6054/2/A/1 187 
Frankel Leo u. 1.  6054/2/A/2 62 
Frankel Leo u. 1.  6054/2/A/4 261 
Noszlopy G. u. 12.  93/A/1 295 
Noszlopy G. u. 12.  93/A/2 88 
Noszlopy G. u. 12.  93/A/3 209 

 
Ingatlan (telek+épület): 
 

cím hrsz méret (m2) 
Gilice utca 31. 9020 1811 
Gilice utca 31. 9021 1172 

 
Felelős:  Szita Károly polgármester 
Közreműködik: Balogh Beáta igazgató 
Határidő:  2023. december 31. 
 
 
12. Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése úgy határozott, hogy támogatja a Kaposvár 
Megyei Jogú Város Önkormányzata tulajdonát képező, sántosi 0142 hrsz-ú és sántosi 0140 
hrsz-ú ingatlanokon a Magyar Cukor Zrt. ülepítőtavainak megközelítését szolgáló 
útcsatlakozások kiépítését és fenntartását. 
 
Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert a sántosi 0140 hrsz-ú 
ingatlan vonatkozásában az új -víziközmű vagyon üzemeltetését nem veszélyeztető módon 
történő- útcsatlakozás kiépítésére vonatkozó műszaki dokumentáció megvizsgálását követően 
a tulajdonosi hozzájárulás kiadására. Az útterületek igénybevételét, karbantartását szolgáló – 
az ingatlanrész forgalmi értéke 20%-ának megfelelő (+ÁFA)  kártalanítási összeg megfizetése 
melletti - szolgalmi jog bejegyzéséhez szükséges dokumentumok aláírására, illetve amennyiben 
a sántosi 0140 hrsz-ú ingatlan vonatkozásában lehetséges az útterülettel érintett területrész 
értékesítése, akkor a szolgalmi jog bejegyzés helyett az értékesítéshez szükséges eljárások 
lefolytatására az önkormányzati vagyongazdálkodásról szóló önkormányzati rendelet 
rendelkezéseinek, hatásköri szabályainak betartásával.  
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Felelős:  Szita Károly polgármester 
Közreműködik: Balogh Beáta igazgató 
Határidő:  2024. március 31. 
 
13. Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése úgy határozott, hogy a Kisgáti városrész III. 
üteme területén magánberuházásban megvalósult közvilágítási rendszert jelenlegi állapotában 
térítésmentesen átveszi a tulajdonostól azzal, hogy a térítésmentes átadáshoz esetlegesen 
kapcsolódó általános forgalmi adót a tulajdonos köteles megfizetni. 
 
Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert a közvilágítási 
rendszer átvételére vonatkozó megállapodás tartalmának egyeztetésére, a szerződés aláírására. 
  
Felelős:  Szita Károly polgármester 
Közreműködik: Szirják Imréné igazgató 

Balogh Beáta igazgató 
Határidő:  2024. december 31. 
 
14. Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése úgy határozott, hogy felhatalmazza a 
Polgármester a Somogy Vármegyei Önkormányzattal a Kaposvár, Fő u. 10. szám alatti ingatlan 
Rippl-Rónai Vármegyei Hatókörű Városi Múzeum által használt épületrészei tárgyában 
kötendő, használati jogot alapító szerződés tartalmának egyeztetésére és az egyeztetett tartalmú 
megállapodás aláírására azzal, hogy a megállapodás értelmében az Önkormányzat kizárólagos 
használatába kerül a Megyeháza épület 2008,99 m2 nagyságú épületrésze és a 12/A hrsz-ú, volt 
levéltári épület. 
 
Felelős:  Szita Károly polgármester 
Közreműködik: Balogh Beáta gazdasági igazgató 
Határidő: 2023. december 31.  
 
15. Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése úgy határozott, hogy jóváhagyja a jelen 
előterjesztés mellékletét képező, a Somogy Vármegyei Önkormányzattal a Kaposvár, Fő u. 10. 
szám alatti ingatlan Rippl-Rónai Vármegyei Hatókörű Városi Múzeum által használt 
épületrészei tárgyában kötendő, a korábbi üzemeltetési szerződést felbontó és az aktuális 
üzemeltetési kérdéseket rendező megállapodásokat, és felhatalmazza a Polgármestert azok – 
érdemi részét nem érintő, a szerződő partner által javasolt esetleges pontosítások átvezetését 
követő - aláírásra.  
 
Felelős:  Szita Károly polgármester 
Közreműködik: Balogh Beáta gazdasági igazgató 
Határidő: 2023. december 31.  
 
16. Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése úgy határozott, hogy felhatalmazza a 
Polgármestert a Somogy Vármegyei Önkormányzat tulajdonában levő, Kaposvár, Fő u. 10. 
szám alatti ingatlan udvarának 2024. április 1. napjától múzeumi látogatók általi, átközlekedési 
célú használatának biztosításához szükséges egyeztetések lefolytatására, kérdések tisztázására 
és e tárgyban megállapodás megkötésére.  
 
Felelős:  Szita Károly polgármester 
Közreműködik: Balogh Beáta gazdasági igazgató 
Határidő: 2024. március 31.  
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17. Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése úgy határozott, hogy Kaposvár Megyei Jogú 
Város Önkormányzata hozzájárul a Figyel-M Bt., mint bérlő által a Kaposvár, Frankel Leó u. 
1. szám alatti, 64 m2 alapterületű bérleményben elvégzett beruházás számlákkal igazolt, 
legfeljebb nettó 1.136.038,-Ft összegű költség 75%-ának, nettó 852.029,-Ft összegnek a bérleti 
díjban történő elszámolásához oly módon, hogy a bérlő által benyújtott számla alapján 
elszámolt összeg havonta a nettó bérleti díj 50%-áig terjedhet. Az elszámolással érintett nettó 
1.136.038,-Ft összegű beruházás az önkormányzat tulajdonába kerül. A bérleti díjba történő 
beszámítás kezdő időpontja 2023. december 1. napja. Amennyiben a bérlő bérleti jogviszonya 
a költségek teljes elszámolása előtt megszűnik, úgy a még el nem számolt költségek 
megtérítésére nem tarthat igényt. 
 
Felelős:  Szita Károly polgármester 
Közreműködik: Balogh Beáta gazdasági igazgató 
Határidő: 2023. december 31.  
 
18. Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése úgy határozott, hogy Kaposvár Megyei Jogú 
Város Önkormányzata támogatja a Roma Nemzetiségi Önkormányzat kérelmét a Kaposvár, Fő 
u. 59/b. szám alatti, 33,83 m2 nagyságú helyiségcsoport felújítása és más célú hasznosítása 
(klub jellegű foglalkozások tartása) vonatkozásában az alábbi feltételekkel: 

-          az ingatlan felújítási költségét, a pályázaton elnyert támogatáson felüli összegét a 
Nemzetiségi Önkormányzatnak saját költségvetéséből szükséges finanszíroznia; 

-          az ingatlan árammérő órájának visszaszereltetése, az esetleges szabványosítási, 
felülvizsgálati munkák elvégeztetése a Nemzetiségi Önkormányzat feladata és költsége,  

-          a helyiségcsoport üzemeltetési költségei (közüzemi költségek) a Nemzetiségi 
Önkormányzat költségvetését terhelik. 

 
Felelős:  Szita Károly polgármester 
Közreműködik: Balogh Beáta gazdasági igazgató 
Határidő: 2024. július 31.  
 
 

-----16 Előterjesztés a Kaposvári Helyi Választási Bizottság tagjainak és póttagjainak 
megválasztásáról----- 

 
 

-----Időkorlátozás nélküli //Méretlen----- 
 

 
dr. Csillag Gábor jegyző a választási törvény szerint a Helyi Választási Iroda vezetőjének 
november 30-ig kell megtenni javaslatát a Helyi Választási Bizottság tagjaira. A Helyi 
Választási Bizottság személyében nem történik változás. A póttagok közül Varga Róbert volt 
könyvtárigazgató nem vállalta el a feladatot, a helyére dr. Szörényi Péter orvost javasolta. A 
kórház intenzív részlegén osztályvezető helyettes, és megbecsült kaposvári polgár.  
 

-----Kérdések nem hangzottak el.----- 
 

 
-----Hozzászólások nem hangzottak el.----- 
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Szavazás eredménye 
 

#: 6050   Száma: 23.11.30/16/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 12:26  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elfogadva 
Minősített szavazás 
 
Tárgya: a testület a határozati javaslatról az alábbiak szerint szavazott: 
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 17 100.00 94.44 
Nem 0 0.00 0.00 
Tartózkodik 0 0.00 0.00 
Szavazott 17 100.00 94.44 
Nem szavazott 0   0.00 
Távol 1   5.56 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
 
165/2023. (XI. 30.) önkormányzati határozat:  
 
1. Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése a Kaposvári Helyi Választási Bizottság tagjainak 

az alábbi személyeket választotta meg: 
 

dr. Gálosi Vera   ügyvéd,  
Ifj. dr. Ozsváth Ferenc  ügyvéd, 
dr. Dobos Pál   ügyvéd. 

 
Felelős:  dr. Csillag Gábor HVI vezető 
Közreműködik: dr. Gróf Regina HVI tag 
Határidő:  azonnal 

 
2. Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése a Kaposvári Helyi Választási Bizottság 

póttagjainak az alábbi személyeket választotta meg: 
 

Csiba Ágota   kancellár 
dr. Szörényi Péter   orvos 

 
Felelős:  dr. Csillag Gábor HVI vezető 
Közreműködik: dr. Gróf Regina HVI tag 
Határidő:  azonnal 

 
3. Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése köszönetét fejezi ki a Kaposvári Helyi Választási 

Bizottság korábbi, 2019-2023. közötti időszakra megválasztott tagjainak és póttagjainak a 
választási bizottság munkájában való közreműködésükért. 
 
Felelős:  dr. Csillag Gábor HVI vezető 
Közreműködik: dr. Gróf Regina HVI tag 
Határidő:  azonnal 
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-----17 Előterjesztés a 2024/2025-ös nevelési évre vonatkozó óvodai beiratkozás 
időpontjának meghatározásáról ----- 

 
-----Időkorlátozás nélküli //Méretlen----- 

 
-----Kérdések nem hangzottak el.----- 

 
-----Hozzászólások nem hangzottak el.----- 

 
Szavazás eredménye 

 
#: 6051   Száma: 23.11.30/17/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 12:27  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elfogadva 
Egyszerű szavazás 
 
Tárgya: a testület a határozati javaslatról az alábbiak szerint szavazott: 
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 17 100.00 94.44 
Nem 0 0.00 0.00 
Tartózkodik 0 0.00 0.00 
Szavazott 17 100.00 94.44 
Nem szavazott 0   0.00 
Távol 1   5.56 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
 
166/2023. (XI. 30.) önkormányzati határozat:  
 

Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése úgy határozott, hogy az Önkormányzat által 
fenntartott valamennyi óvodában 2024. április 24-én 8-17 óráig, és 2024. április 25-én 8-17 
óráig írathatja be személyesen a szülők egyike a gyermekét. A Közgyűlés felkéri a jegyzőt 
a beiratkozásról szóló fenntartói közlemény közzétételére. 

 
          Felelős:                  Dr. Csillag Gábor  jegyző 
          Közreműködik:     Szőllősiné Gyüre Gabriella köznevelési referens 
                                        Valamennyi óvodavezető 
        Határidő:                 2024. március 24. (közlemény közzétételére) 
 

-----18 Előterjesztés a kaposvári általános iskolák felvételi körzethatárainak 
kijelöléséhez tett javaslatról----- 

 
-----Időkorlátozás nélküli //Méretlen----- 

 
-----Kérdések nem hangzottak el.----- 

 
-----Hozzászólások nem hangzottak el.----- 
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Szavazás eredménye 
 

#: 6052   Száma: 23.11.30/18/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 12:27  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elfogadva 
Egyszerű szavazás 
 
Tárgya: a testület a határozati javaslatról az alábbiak szerint szavazott:  
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 17 100.00 94.44 
Nem 0 0.00 0.00 
Tartózkodik 0 0.00 0.00 
Szavazott 17 100.00 94.44 
Nem szavazott 0   0.00 
Távol 1   5.56 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
 
167/2023. (XI. 30.) önkormányzati határozat:  
 

Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a kaposvári általános iskolák 
felvételi körzethatárainak kijelöléséhez tett javaslatról szóló előterjesztést és úgy határozott, 
hogy a megállapított általános iskolai felvételi körzethatárokra a 2024/2025-ös tanévre 
vonatkozóan nem kíván módosító javaslatot tenni.  

 
      Felelős:  Szita Károly   polgármester 

Közreműködik:  dr. Csillag Gábor jegyző 
Határidő:      2023.  november 30. (közlésre)  

 
-----19 Előterjesztés a Közgyűlés 2024. évi munkatervéről ----- 

 
-----Időkorlátozás nélküli //Méretlen----- 

 
Borhi Zsombor alpolgármester kiegészítésként elmondta, hogy „dr. Nadrai Norbert József 
képviselő 2024. februári ülésre „a covid világjárvány kaposvári adatai számokban, összegzés, 
tanulságok, méltó megemlékezés az áldozatokról”; valamint az „otthoni szakápolás 
önkormányzati megszüntetése, a védőnői hálózat és az ügyelet államosításának tapasztalatairól 
szóló tájékoztatókat”, az áprilisi ülésre pedig a „Kapos Holding és tagvállalatai 2019-2023 
pénzügyi eredményeiről, hatékonyságuk növeléséről” szóló tájékoztatót; továbbá az ügyvezető 
polgármester és a Közgyűlés döntési hatásköréről, cikluson túli pénzügyi 
kötelezettségvállalások feltételeiről szóló előterjesztést javasolta felvenni a munkatervbe. A 
munkaterv összeállítása során a javaslatokat nem építette be Polgármester úr. A covid 
világjárványhoz kapcsolódó számszaki adatok kezelése nem tarozik önkormányzati hatáskörbe, 
ahogy most már az otthoni szakápolás ellátása sem. Az önkormányzati tulajdonú gazdasági 
társaságok működésének éves beszámolója bizottsági hatáskör. A választások után az új 
testületek megalakulásáig terjedő időre a Közgyűlés és szerveinek működését pedig 
jogszabályok szabályozzák, ezeknek kell megfelelni.”  
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-----Kérdések nem hangzottak el.----- 
 

-----Hozzászólások----- 
 

dr. Nadrai Norbert József képviselő felhívta a figyelmet, hogy szeptemberben kellett 
javaslatot adni a munkatervhez. Szerepel, hogy június 27-én lenne munkaterv szerinti ülése a 
Közgyűlésnek, ezzel egyidejűleg szeretnék megtartani a Közmeghallgatást. A tanév június 21-
én befejeződik, a családok elmennek nyaralni. Nagyon késői közmeghallgatási időpontnak. 
Ahhoz, hogy a képviselő el tudják látni feladatukat, hogy módosító indítványokat tudjanak adni 
a költségvetéshez, javasolta, hogy február 1-jén legyen közmeghallgatás, mivel ekkor jobban 
hozzá tudnak járulni a lakók is a közmeghallgatás sikeréhez. A magyar közjogi rendszerben 
egy teljesen új megoldás történik. Október 13-ig szól a jelenlegi képviselők és polgármester 
mandátuma, viszont június 9-én lesz a választás. A két időpont közötti időszakra nincs még 
törvényi szabályozás. Próbálnak olyan féket beépíteni a törvényhozók, hogy ne lehessen olyan 
pénzügyi kötelezettségvállalást teljesíteni, ami a későbbiekben kárt okozna a településeknek. 
Az általános választási megoldásba, ahol a kormányzat is, amikor egy új parlamentet 
választanak, a Kormány a helyén van és ügyvezető Kormány működik. Célszerűnek tartaná, ha 
Szervezeti és Működési Szabályzatban a választások előtt meghatározza az önkormányzat, 
hogy milyen önkontrollt tart indokoltnak ahhoz, ez az átadás-átvétel tudjon működni. A 
világjárvánnyal kapcsolatban azért javasolta, hogy végösszeget is tudjanak a lakók, mert 
hetente beszámolt az aktuális adatokról is. Kapos Holding átalakításra vonatkozóan mondta 
Polgármester úr, hogy készül előterjesztés. Nem látta a munkatervben.  
 

Szavazás eredménye 
 

#: 6053   Száma: 23.11.30/19/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 12:33  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elfogadva 
Egyszerű szavazás 
Tárgya: a testület a határozati javaslatról az alábbiak szerint szavazott: 
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 16 100.00 88.88 
Nem 0 0.00 0.00 
Tartózkodik 0 0.00 0.00 
Szavazott 16 100.00 88.88 
Nem szavazott 1   5.56 
Távol 1   5.56 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
 
168/2023. (XI. 30.) önkormányzati határozat:  
 
Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése 2024. évi munkatervét az előterjesztés mellékletének 
megfelelően elfogadja. 
 
Felelős:   Szita Károly polgármester 
Közreműködik:  dr. Csillag Gábor jegyző 
Határidő:   folyamatos 
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-----20 Előterjesztés a lejárt határidejű közgyűlési határozatokról ----- 

 
 

-----Időkorlátozás nélküli //Méretlen----- 
 
 

-----Kérdések----- 
 
 
dr. Nadrai Norbert József képviselő a 84/2023. sz. határozattal kapcsolatban visszavásárlási 
jog kikötését javasolta a június 22-i közgyűlésen, mivel az új Ptk. szerint határozatlan időre is 
kiköthető a visszavásárlási jog. Két éves meghosszabbítás szerepel most a határozatban. Akkor 
meg akarták szüntetni, most még két év hosszabbítás van. Az javasolta, hogy határozatlan időre, 
amíg a csarnok el nem készül, addig legyen ez a biztosíték az önkormányzat számára. A 4/2023. 
határozattal kapcsolatban kérdezte, hogy kinek és mikor adta bérbe a desedai kempinget az 
önkormányzat. A 93/2023. sz. határozatban volt egy 17 millió forintos bérleti díj a sütőolaj 
gyűjtő edények használatáért, amit a MOHU fizeti. Mi ennek az összegnek a sorsa, más fogja 
fizetni vagy nem lesz ilyen fizetési kötelem? 
 
dr. Csillag Gábor jegyző a visszavásárlási joggal kapcsolatos kérdésre azt válaszolta, hogy a 
határozatlan idejű visszavásárlási jogot nem javasolja, mert szerinte átláthatóbb így. A 
gyűjtőedényekkel kapcsolatban elmondta, hogy a 93/2023. sz. határozatot visszavonják. Az 
előző napirendi pontnál döntöttek arról, hogy milyen finanszírozásban történik a gyűjtőedények 
bérlete. Csak azért az edényért kell fizetni, amit ténylegesen a MOHU, illetve a lakosság 
használ. Ha felszorozzák a használt edényeket, akkor fognak pontos összeget kapni. Nem 
ekkora összeg lesz. 
 
Borhi Zsombor alpolgármester a desedai kempinggel kapcsolatban elmondta, hogy úgy 
valósuljon meg a kemping, hogy nem csak tervezve lesz valami szép, hanem az üzemeltetési 
szempontokat is vegyék figyelembe a lehető legnagyobb mértékben. Sajnos a kempingnél is a 
többszöri pályáztatás során mindig olyan magas ajánlatok jöttek hogy nem tudták 
eredményesség nyilvánítani. Lejárt a bérlő első szerződése, megújították nemrég, és ha elkészül 
a kemping, akkor a Balaton Tourist fogja üzemeltetni azt. 
 
 

-----Hozzászólások----- 
 

 
dr. Nadrai Norbert József képviselő az antennatelepítéseket többször tárgyalta már a 
Közgyűlés. A Sávház tetőszerkezetére 13 darab antenna, 1 darab RAG szekrény és további 3 
antenna kerül kihelyezésre meghatározott bérleti díjért. Azt az egyet hiányolja, hogy ha 
lakóépületre kerül antenna, akkor vizsgálják-e ezeknek a háttérsugárzását, van-e valamilyen 
egészségre kiható hatása?  
 
Borhi Zsombor alpolgármester a telefonnak nagyobb a sugárzása, mint amit ezekből a 
tornyokból érzünk.  
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Szavazás eredménye 
 

#: 6054   Száma: 23.11.30/20/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 12:39  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elfogadva 
Egyszerű szavazás 
 
Tárgya: a testület a határozati javaslatról az alábbiak szerint szavazott: 
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 16 100.00 88.88 
Nem 0 0.00 0.00 
Tartózkodik 0 0.00 0.00 
Szavazott 16 100.00 88.88 
Nem szavazott 1   5.56 
Távol 1   5.56 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
 
169/2023. (XI. 30.) önkormányzati határozat:  
 
Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a lejárt határidejű közgyűlési 
határozatokról szóló előterjesztést, és a következő határozatokat hozta: 
 
1) Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése úgy határozott, hogy a 99/2017. (VI. 8.) 

önkormányzati határozat határidejét 2026. december 31-re módosítja. 
 

 Felelős:  Szita Károly polgármester 
 Közreműködik: Balogh Beáta igazgató 
    Szirják Imréné igazgató 

Határidő:  2026. december 31. 
 
2) Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése úgy határozott, hogy Kaposvár Megyei Jogú 

Város Polgármestere 74/2021. (III. 26.) önkormányzati határozatának határidejét 2024. 
december 31-re módosítja. 
 

 Felelős:  Szita Károly polgármester 
 Közreműködik: Balogh Beáta igazgató 

Határidő:  2024. december 31. 
 
3) Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése úgy határozott, hogy a 76/2022. (VI. 16.) 

önkormányzati határozat 7. pontjának határidejét 2025. december 31-re módosítja. 
 

 Felelős:  Szita Károly polgármester 
 Közreműködik: Balogh Beáta igazgató 

Határidő:  2025. december 31. 
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4) Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése úgy határozott, hogy a 76/2022. (VI. 16.) 
önkormányzati határozat 10. pontjának határidejét 2024. június 30-ra módosítja. 
 

 
 Felelős:  Szita Károly polgármester 
 Közreműködik: Balogh Beáta igazgató 

Határidő:  2024. június 30. 
 
5) Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése tudomásul vette a polgármester 2023. évi 

szabadságának ütemezésére adott tájékoztatatást. 
 
 Felelős:  Szita Károly polgármester 
 Közreműködik: dr. Csillag Gábor jegyző 
 Határidő:  folyamatos 
 
6) Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése úgy határozott, hogy a 81/2023. (VI. 22.) 

önkormányzati határozat 5. pontjának határidejét 2023. december 31-re módosítja. 
 
 Felelős:  Szita Károly polgármester 
 Közreműködik: Balogh Beáta igazgató 
    Péterné Szarka Klára sport referens 

Határidő:  2023. december 31. 
 
7) Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése úgy határozott, hogy a 93/2023. (VI. 22.) 

önkormányzati határozat 3. pontját visszavonja. 
 
 Felelős:  Szita Károly polgármester 
 Közreműködik: Balogh Beáta igazgató 
    dr. Gróf Regina irodavezető 

Határidő:  azonnal 
 
 
 
 
 
 
 
 
----21 Előterjesztés a Kaposvár-Sántos Szociális Intézményfenntartó Társulás társulási 

megállapodásának módosításáról----- 
 

 
-----Időkorlátozás nélküli //Méretlen----- 

 
 

-----Kérdések nem hangzottak el.----- 
 

 
-----Hozzászólások nem hangzottak el.----- 
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Szavazás eredménye 
 

#: 6055   Száma: 23.11.30/21/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 12:40  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elfogadva 
Minősített szavazás 
 
Tárgya: a testület a határozati javaslatról az alábbiak szerint szavazott: 
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 17 100.00 94.44 
Nem 0 0.00 0.00 
Tartózkodik 0 0.00 0.00 
Szavazott 17 100.00 94.44 
Nem szavazott 0   0.00 
Távol 1   5.56 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
 
 
170/2023. (XI. 30.) önkormányzati határozat:  
 
Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése a Kaposvár-Sántos Szociális Intézményfenntartó 
Társulás társulási megállapodásának módosítását az előterjesztéshez csatolt mellékletben 
foglaltak szerint jóváhagyja, és felhatalmazza a polgármestert a társulási megállapodás 
módosításának aláírására. 

 

Felelős:  Szita Károly polgármester 
Közreműködik: Nagyné Horváth Mónika népjóléti referens 
Határidő:  2023. december 31. 
 
 
 
 

-----22 Előterjesztés emléktábla elhelyezéséről ----- 
 

 
-----Időkorlátozás nélküli //Méretlen----- 

 
 

-----Kérdések nem hangzottak el.----- 
 

 
-----Hozzászólások nem hangzottak el.----- 
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Szavazás eredménye 
 

#: 6056   Száma: 23.11.30/22/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 12:41  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elfogadva 
Egyszerű szavazás 
 
Tárgya: a testület a határozati javaslatról az alábbiak szerint szavazott: 
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 17 100.00 94.44 
Nem 0 0.00 0.00 
Tartózkodik 0 0.00 0.00 
Szavazott 17 100.00 94.44 
Nem szavazott 0   0.00 
Távol 1   5.56 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
 
171/2023. (XI. 30.) önkormányzati határozat:  
 
Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése támogatja a Fő u. 29. számú épület sétálóutcai 
homlokzati falára az előterjesztés mellékletében szerepeltetett kialakítású és szövegezésű, 
magánkezdeményezésben megvalósuló emléktábla elhelyezését. 

 
Felelős:  Szita Károly polgármester 
Közreműködik: Halászné Jakab Eszter városi főépítész 
Határidő:  2023. december 5. (közlésre)   

 
-----23 Előterjesztés a Kaposvári Sportközpont és Sportiskolában kajak-kenu 

szakosztály indításáról, valamint az intézmény alapító okiratának módosításáról----- 
 

-----Időkorlátozás nélküli //Méretlen----- 
 

Dér Tamás alpolgármester kiegészítésként elmondta, hogy a Sportiskolában dolgozók, 
vezetők, illetve edzők munkáját dicséri az, hogy 2010-től milyen fejlődésen ment át a 
Sportiskola, ami 2010-ben majdnem megszűnt. Ma már a legjobb tízbe van az országban, ahol 
közel ezer sportoló van olyan háttérrel, amit sok egyesület megirigyelhet az országban. A 
Kajak-Kenu Szövetség részéről merült fel olyan lehetőség, hogy többlettámogatással 
kiegészítené a Kajak-Kenu Szakosztályt, illetve új szakosztályt indítani. 13 éves korig lennének 
a gyerekek a KASI-ban, utána a Vízügy SC-be kerülnének át. Így hét szakosztálya lesz a KASI-
nak. 

-----Kérdések nem hangzottak el.----- 
 

-----Hozzászólások----- 
 
dr. Nadrai Norbert József képviselő elmondta, hogy az előterjesztés a díjtételeket írja a 
határozati javaslat 5. pontjában. Kedvező hír, hogy korábban 50 és 125%-os emelést fogadott 
el a Közgyűlés. Lehet, hogy ennek köszönhető a mostani kedvezőbb díjemelés.  
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Szavazás eredménye 

 
#: 6057   Száma: 23.11.30/23/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 12:44  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elfogadva 
Egyszerű szavazás 
 
Tárgya: a testület a határozati javaslatról az alábbiak szerint szavazott: 
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 17 100.00 94.44 
Nem 0 0.00 0.00 
Tartózkodik 0 0.00 0.00 
Szavazott 17 100.00 94.44 
Nem szavazott 0   0.00 
Távol 1   5.56 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
 
 
172/2023. (XI. 30.) önkormányzati határozat:  
 
Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a Kaposvári Sportközpont és 
Sportiskolában kajak-kenu szakosztály indításáról, valamint az intézmény alapító okiratának 
módosításáról szóló előterjesztést és az alábbiak szerint határozott: 
 
1).A Közgyűlés úgy határozott, hogy a Kaposvári Sportközpont és Sportiskola tevékenységét 
2024. január 1-től kajak-kenu sportággal kibővíti.  

 
Felelős:   Szita Károly polgármester 
Közreműködik: Balogh Beáta igazgató 

Decsi Andrea polgármesteri referens 
Fekete Ádám igazgató 

Határidő:  2024. január 1. 
 

2). A Közgyűlés úgy határozott, hogy a Kaposvári Sportközpont és Sportiskola 2024. 
novemberében számoljon be a kajak-kenu szakosztály működéséről, az eltelt időszak 
tapasztalatairól, további finanszírozásáról. 
 

Felelős:   Szita Károly polgármester 
Közreműködik: Balogh Beáta igazgató 

Decsi Andrea polgármesteri referens 
Fekete Ádám igazgató 

Határidő:  2024. november 30. 
 
 
3) A Közgyűlés a Kaposvári Sportközpont és Sportiskola alapító okiratát az alábbi 
módosításokkal hagyja jóvá: 
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Az alapító okirat 4.3. - A költségvetési szerv alaptevékenysége - pontjába beépül a kajak-kenu 
sportág az alábbiak szerint: 

„4.3. A költségvetési szerv alaptevékenysége:  

a) A Sportiskola atlétika, birkózó, jégkorong, judo, kajak-kenu, kosárlabda, röplabda, 
úszó szakosztályaiban sportoló fiatalok korcsoportos, évfolyamcsoportos 
rendszerben történő sportági képzése, versenyszerű sportolásuk megalapozása. 

b) Az együttműködő atlétika, birkózó, jégkorong, judo, kajak-kenu, kosárlabda, 
röplabda, úszó sportegyesületi szakosztályok utánpótlás csapatainak és 
versenyzőinek biztosítása. 

c) A sportiskolát végzett tehetséges sportolóknak az együttműködő kaposvári atlétika, 
birkózó, jégkorong, judo, kajak-kenu, kosárlabda, röplabda, úszó és egyéb 
sportegyesületekhez történő irányítása.  

d) Városi diákolimpiai versenyek szervezése, lebonyolítása.  

e) A vagyonnal való gazdálkodás vonatkozásában az Önkormányzat vagyonáról és a 
vagyongazdálkodás szabályairól szóló, hatályos önkormányzati rendeletben 
foglaltak szerint jár el.” 

 
Felelős:   Szita Károly polgármester 
Közreműködik: dr. Gróf Regina irodavezető 

Decsi Andrea polgármesteri referens 
Határidő:  2023. december 31. 

 
4) A Közgyűlés úgy határozott, hogy a Kaposvári Sportközpont és Sportiskola alapító 

okiratának módosítását a 17/2023. MO módosító okiratban foglalt változásokkal 
jóváhagyja.  

 
Felelős:   Szita Károly polgármester 
Közreműködik: dr. Gróf Regina irodavezető 
Határidő:  2023. december 31. 
 

5) A Közgyűlés úgy határozott, hogy a 90/2023.(VI.22.) számú önkormányzati határozat 1. 
pontját az alábbiak szerint módosítja: 

 
„1.)Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése úgy határozott, hogy a Kaposvári 
Sportközpont és Sportiskola szakosztályaiban fizetendő sportolói hozzájárulások 
mértékét 2024. január 1-jétől az alábbiak szerint határozza meg:  

atlétika:     7.000,- Ft/fő/hó 
atlétika iskolai csoport  2.500,- Ft/fő/hó 
birkózás:     7.000,- Ft/fő/hó 
judo:     7.000,- Ft/fő/hó 
kajak-kenu    7.000,- Ft/fő/hó 
kosárlabda:     7.000,- Ft/fő/hó 
röplabda:     7.000,- Ft/fő/hó 
úszás:     9.000,- Ft/fő/hó 
jégkorong:     9.000,- Ft/fő/hó 

 előkészítő csoportokban  
minden szakosztály esetében  4.000,-Ft/fő/hó 
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Felelős:   Szita Károly polgármester 
Közreműködik: Balogh Beáta igazgató 

Decsi Andrea polgármesteri referens 
Fekete Ádám igazgató 

Határidő:  2024. január 1.” 
 
Felelős:   Szita Károly polgármester 
Közreműködik: Balogh Beáta igazgató 

dr. Gróf Regina irodavezető 
Fekete Ádám igazgató 

Határidő:  2023. december 31. 
 
 

-----24 Előterjesztés vis maior pályázatról ----- 
 

-----Időkorlátozás nélküli //Méretlen----- 
 

-----Kérdések nem hangzottak el.----- 
 

-----Hozzászólások nem hangzottak el.----- 
 

Szavazás eredménye 
 

#: 6058   Száma: 23.11.30/24/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 12:45  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elfogadva 
Egyszerű szavazás 
 
Tárgya: a testület a határozati javaslatról az alábbiak szerint szavazott: 
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 17 100.00 94.44 
Nem 0 0.00 0.00 
Tartózkodik 0 0.00 0.00 
Szavazott 17 100.00 94.44 
Nem szavazott 0   0.00 
Távol 1   5.56 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
 
173/2023. (XI. 30.) önkormányzati határozat:  
 
Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése a vis maior támogatás felhasználásának részletes 
szabályairól szóló 9/2011. (II.15.) Korm. rendelet alapján, a 2023. október 31-i vihar okozta 
károk helyreállításához igényelhető központi költségvetési támogatás igénybevétele érdekében: 
 

1. nyilatkozik arról, hogy a 615 341 számú bejelentési adatlapon szereplő adatokkal 
megegyezően a vis maior támogatás címen pályázatot nyújthat be a 
Belügyminisztériumhoz  
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2. nyilatkozik, hogy saját erejéből a vis maior esemény okozta helyzetet nem tudja 
megoldani; 

3. vállalja a pályázat szerinti önrész teljesítését, valamint azt, hogy a károsodás 
helyreállítása a költséghatékonyság és a megvalósíthatóság szempontjainak 
figyelembevételével történik;  

4. felhatalmazza a polgármestert a támogatás igénybevételéhez és elszámolásához 
szükséges valamennyi kiadmány aláírására. 

 
Felelős:   Szita Károly Polgármester 
Közreműködik:  Szirják Imréné igazgató 
Határidő:   azonnal 
 
 

-----25 Előterjesztés gyepmesteri és ebrendészeti feladatok ellátásával összefüggő 
támogatási szerződés 1. számú mellékletének módosításáról ----- 

 
 

-----Időkorlátozás nélküli //Méretlen----- 
 

dr. Csillag Gábor jegyző kiegészítésként elmondta, hogy az előterjesztés arról szól, 
amennyiben, ha valakinek a kutyája ismételten egy éven belül megszökik a gazdájától, akkor 
magasabb befogási és tartási költséget állapítanak meg.  
 
Borhi Zsombor alpolgármester elmondta, hogy ő kérte, hogy ez az előterjesztés a Közgyűlés 
elé kerüljön. Sajnos többen vannak, akik nem jó gazda módjára tartják az állatokat. Elszökik, 
gyepmester befogja, majd egy jelentéktelen összegért haza tudta vinni, két hét múlva újra 
kezdődött elölről. Annak a kutyának még a telepen is jobb helye van. Ezért kérte, hogy ha ez 
egy éven belül többször előfordul, akkor jelentősen magasabb összeget kelljen fizetnie annak, 
aki trehány módon tartja az állatot. Annál is előfordul ilyen, ki a rendesen gondozza, de ők már 
jobban odafigyelnek utána. 
 

-----Kérdések----- 
 

 
dr. Nadrai Norbert József képviselő mennyi volt az egy év alatt befogott állatok száma? 
Mennyi az éven belül ismételten befogott állatok száma? A chippel ellátott állatok esetében a 
tulajdonos hány nap kifizetésére és mi alapján kötelezhető fizetésre, hány nap után adható 
örökbe az állat, ha nem jelentkezik a tulajdonos? Mi értelme van annak, hogy a tényleges tartási 
költséget, ami 1.500,-Ft/nap-ban van meghatározva? A határozati javaslatban a Polgármestert 
felhatalmazza aláírásra, a szerződés esetleges szükségessé váló módosításainak átvezetésére 
utólagos beszámolási kötelezettséggel kitételt mi indokolja? Szerinte ezt a részt töröljék, mert 
nincs értelme.  
 
dr. Csillag Gábor jegyző az adatokra vonatkozó kérdéseire nem tudott válaszolni, de 
tájékoztatást ígért. Vannak olyan városrészek, ahol ez mindennapos probléma, azért emelik meg 
az összeget. Háromoldalú megállapodásról van szó, azért került bele a szerződésbe. Inkább 
óvatosság a Hivatal részéről, hogy ne kelljen minden módosításkor behozni a Közgyűlés elé.  
 
Borhi Zsombor alpolgármester véleménye szerint eggyel nem lehet vitatkozni, hogy akinek 
kutyája van, kutya kötelessége arra vigyázni. Aki ezt a kötelességét nem látja el, az fizessen.  
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Szavazás eredménye 

 
#: 6059   Száma: 23.11.30/25/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 12:51  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elutasítva 
Egyszerű szavazás 
 
Tárgya: a testület dr. Nadrai Norbert József módosító indítványáról az alábbiak szerint 
szavazott:  
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 3 20.00 16.67 
Nem 12 80.00 66.66 
Tartózkodik 0 0.00 0.00 
Szavazott 15 100.00 83.33 
Nem szavazott 2   11.11 
Távol 1   5.56 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
 
 

Szavazás eredménye 
 

#: 6060   Száma: 23.11.30/25/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 12:51  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elfogadva 
Egyszerű szavazás 
 
Tárgya: a testület a határozati javaslatról az alábbiak szerint szavazott: 
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 14 87.50 77.76 
Nem 1 6.25 5.56 
Tartózkodik 1 6.25 5.56 
Szavazott 16 100.00 88.88 
Nem szavazott 1   5.56 
Távol 1   5.56 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
 
174/2023. (XI. 30.) önkormányzati határozat:  
 
Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a gyepmesteri és ebrendészeti feladok 
ellátásával összefüggő támogatási szerződés 1.számú mellékletének módosításáról szóló 
előterjesztést és az alábbi határozatot hozta: 
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Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése a támogatási szerződés 1.számú 
mellékletének módosítását elfogadja, és a polgármestert felhatalmazza a szerződés 
aláírására, a szerződés esetlegesen szükségessé váló módosításainak átvezetésére 
utólagos beszámolási kötelezettséggel.  
 
Felelős:   dr. Csillag Gábor jegyző 

 Közreműködik:   Bálizsné dr.  Heizler Krisztina aljegyző  
 Vígh Attila ügyvezető  

Határidő:   2023.december 31. 
 
 

-----26 Előterjesztés utca elnevezéséről ----- 
 

-----Időkorlátozás nélküli //Méretlen----- 
 

-----Kérdések nem hangzottak el.----- 
 

-----Hozzászólások----- 
 

 
dr. Csillag Gábor jegyző elmondta, hogy a képviselők a Maros köz elnevezést támogatták.  
 

Szavazás eredménye 
 

#: 6061   Száma: 23.11.30/26/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 12:52  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elfogadva 
Egyszerű szavazás 
 
Tárgya: a testület a Maros köz elnevezésről az alábbiak szerint szavazott: 
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 17 100.00 94.44 
Nem 0 0.00 0.00 
Tartózkodik 0 0.00 0.00 
Szavazott 17 100.00 94.44 
Nem szavazott 0   0.00 
Távol 1   5.56 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
 
175/2023. (XI. 30.) önkormányzati határozat:  
 
Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése úgy határozott, hogy a Kaposvár 7956/2 és 7953/5 
hrsz alatti út a Maros köz elnevezést kapja. 

 
Felelős:                        dr. Csillag Gábor jegyző 

      Közreműködik:            Bálizsné dr. Heizler Krisztina aljegyző 
      Határidő:                      2024. január 31. 
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-----27 Tájékoztató a polgármester, a jegyző, a bizottságok és a településrészi 
önkormányzatok átruházott hatáskörben hozott döntéseiről (2023. III. negyedév)----- 

 
 

-----Időkorlátozás nélküli //Méretlen----- 
 

-----Kérdések nem hangzottak el.----- 
 

-----Hozzászólások nem hangzottak el.----- 
 

 
Szavazás eredménye 

 
#: 6062   Száma: 23.11.30/27/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 12:53  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elfogadva 
Egyszerű szavazás 
 
Tárgya: a testület a határozati javaslatról az alábbiak szerint szavazott:  
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 16 100.00 88.88 
Nem 0 0.00 0.00 
Tartózkodik 0 0.00 0.00 
Szavazott 16 100.00 88.88 
Nem szavazott 1   5.56 
Távol 1   5.56 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
 
176/2023. (XI. 30.) önkormányzati határozat:  
 
Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése a polgármester, a jegyző, a bizottságok és a 
településrészi önkormányzatok 2023. III. negyedévben átruházott hatáskörben hozott 
döntéseiről szóló tájékoztatót elfogadja. 
 
 

-----28 Tájékoztató a 2023. évi költségvetés I-IX. havi önkormányzati hátralékok 
alakulásáról----- 

 
 

-----Időkorlátozás nélküli //Méretlen----- 
 

-----Kérdések nem hangzottak el.----- 
 

-----Hozzászólások nem hangzottak el.----- 
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Szavazás eredménye 
 

#: 6063   Száma: 23.11.30/28/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 12:53  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elfogadva 
Egyszerű szavazás 
 
Tárgya: a testület a határozati javaslatról az alábbiak szerint szavazott: 
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 16 100.00 88.88 
Nem 0 0.00 0.00 
Tartózkodik 0 0.00 0.00 
Szavazott 16 100.00 88.88 
Nem szavazott 1   5.56 
Távol 1   5.56 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
 
177/2023. (XI. 30.) önkormányzati határozat:  
 
Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta és tudomásul vette a 2023. évi I-IX. 
havi önkormányzati hátralékok alakulásáról szóló tájékoztatót. 
 

-----29 Előterjesztés alapítványi támogatásokról ----- 
 

-----Időkorlátozás nélküli //Méretlen----- 
 

-----Kérdések nem hangzottak el.----- 
 

-----Hozzászólások nem hangzottak el.----- 
 

Szavazás eredménye 
 

#: 6064   Száma: 23.11.30/29/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 12:54  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elfogadva 
Egyszerű szavazás 
Tárgya: a testület a határozati javaslatról az alábbiak szerint szavazott: 
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 17 100.00 94.44 
Nem 0 0.00 0.00 
Tartózkodik 0 0.00 0.00 
Szavazott 17 100.00 94.44 
Nem szavazott 0   0.00 
Távol 1   5.56 
Összesen 18   100.00 
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Megjegyzés: 
 
178/2023. (XI. 30.) önkormányzati határozat:  
 
Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése hozzájárul az alábbi alapítványi támogatásokhoz: 
 

1. A 2023. évi költségvetés Működési Tartalékkerete terhére 
 

- Tudományos Életért Közalapítvány részére      200.000,-Ft 
        (közalapítvány működési költségeire.) 
 

2. Egészségügyi és Szociális Támogatási Keret terhére 
 

- a Kaposvári Fogyatékos Fiatalok, Teljes Életért Alapítvány részére  50.000,-Ft 
        (egészséget fejlesztő – megőrző, valamint készség és képességfejlesztő program 

lebonyolításának költségeire) 
 

3.  Kárpáti Tímea Egyéni Képviselői Kerete terhére 
 
- Kisfaludy Alapítvány         97.000,-Ft 

        (az iskola jövő évben esedékessé váló 50. éves jubileumi ünnepségének költségeire.) 
 
Felelős:   Szita Károly polgármester 
Közreműködik:  Balogh Beáta igazgató 
Határidő:  2024. március 31.  
 

-----30 Interpellációk  ----- 
 

-----Időkorlátozás nélküli //Méretlen----- 
 

-----Különálló interpelláció: 1----- 
 
dr. Nadrai Norbert József képviselő „mit tesznek a képviselői jogok szándékos akadályozása 
ellen? Szintet lépett a pártállami módszer a Közgyűlésben. A képviselői előterjesztést nem 
továbbítják a bizottsági ülésekre, ennek hiányában születik döntés. 2023.11.21.18.08. kaptunk 
egy email-t, hogy a szociális rendelet elérhető a honlapon. 20.17-kor az összes módosító 
indítványt elküldtem a Városházára. A Turisztikai Bizottság korábbra hozta az ülését, amivel 
korábban már interpellációmmal foglalkoztam. 10.oo órára. A Tanácsnok úr senkivel nem 
egyeztetett, ehhez képest ő volt az egyedüli, aki nem vett részt azon az ülésen. Az előterjesztés 
nem került kiosztásra, nem lett nyilvánossá téve. A Hivatal jelezte 8 óra 29 perckor, hogy 
módosító indítvány és az előterjesztés megérkezett, azt a közgyűlési anyagokban találhatják 
meg a képviselők. Vita alakult ki a napirend elfogadásakor, mivel ilyen 30 év alatt nem fordult 
elő. A levezető, helyettesítő tanácsnok asszony támogatta az indítvány napirendre vételét, 
azonban a többség ezt leszavazta. A bizottsági ülésen sem történt kiosztásra az indítványok 
közül egyik sem, így szóban ismertettem, és a szóbeli elhangzás után szavazott a bizottság. 
11.52-kor a bizottság bezárását követő egy órán túl megjelentek az előterjesztések, illetve az 
előterjesztés és a módosító indítványok az önkormányzat honlapján. Az interpellációkban fel is 
soroltam, hogy 21 szeptembere óta nem kapjuk meg írásban a választ, illetve én nem kapom 
meg a választ, ehhez képest folyamatosan korlátozzák a jogköröket, a kérdéseknek az időpontját 
előrehozták két nappal, többször megváltoztatták a Közgyűlés időpontját, és úgy hozott a 
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testület döntést, korlátozva a nyilvánosságot, és számtalan olyan képviselői korlátozás történt, 
ami eddig nem fordult elő. Ami azonban 2023. november 22-én történt még nem fordult elő a 
30 év alatt. Egy képviselői előterjesztést, rendelet-módosításokat nem teszik nyilvánossá. Mit 
tartogat még Polgármester úr a tarsolyában? Itt tart Kaposváron a Közgyűlés demokratikus 
működése, mit kíván tenni ez ügyben?” 
 
Borhi Zsombor alpolgármester válaszában elmondta, hogy a Turisztikai Bizottság ülését 
2023. november 22-én 10 órakor tartotta. A bizottság napirendjén a meghívó szerint egyetlen 
napirendi pont szerepel, a költségvetési rendelet módosítása. A napirendi ponthoz tartozó 
előterjesztés az ülés előtt öt nappal, 2023. november 16-án került feltöltésre. Képviselő úr 
módosító indítványait és előterjesztését 2023. november 21-én 20 óra 17 perckor küldte meg a 
hivatal részére. Az SZMSZ 24.§(49 bekezdése szerint az előterjesztés akkor kerülhet 
napirendre, ha benyújtást megelőzően a jegyzőnek reális lehetősége volt a döntést megalapozó 
eljárás és a döntési javaslat jogszerűségének ellenőrzésére. A jegyző jelezte, hogy az 
előterjesztést a bizottsági ülést megelőző két órában – mivel másik bizottsági ülésen vett részt 
– nem tudta elolvasni, így a bizottság az előterjesztés nem vette napirendre. Az SZMSZ olyan 
rendelkezést nem tartalmaz, hogy az indokolatlanul az utolsó pillanatban benyújtott 
indítványokat a hivatalnak írásban ki kellene osztania, különösen akkor, ha az előterjesztő jelen 
van.  
 

-----Interpelláció elfogadása----- 
 

dr. Nadrai Norbert József képviselő nem fogadta el a választ. Nem erről van szó, azt követően 
is küldött be módosító indítványokat, azonnal kikerültek, korábban is kikerültek. Ilyenre még 
nem volt példa. A módosító indítványokat ismertette szóban az ülésen.  
 

Szavazás eredménye 
 

#: 6065   Száma: 23.11.30/30/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 13:00  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elfogadva 
Egyszerű szavazás 
Tárgya: a testület dr. Nadrai Norbert József képviselő képviselői jogok akadályozása 
témában benyújtott interpellációjáról az alábbiak szerint szavazott:  
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 9 69.23 49.99 
Nem 3 23.08 16.67 
Tartózkodik 1 7.69 5.56 
Szavazott 13 100.00 72.22 
Nem szavazott 2   11.11 
Távol 3   16.67 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
 
179/2023. (XI. 30.) önkormányzati határozat: 

 
Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése elfogadta dr. Nadrai Norbert József önkormányzati 
képviselő képviselői jogok akadályozása témájában benyújtott interpellációjára adott választ. 



79 

 

 
 

-----Különálló interpelláció: 2----- 
 

 
dr. Nadrai Norbert József képviselő „a Sávházban az idén megjelent ágyi poloska irtására 
van szükség a lakásrendelet módosításáról szóló előterjesztés melléklete szerint, ezért a jövőre 
tervezett költség 80%-os emelése indokolt. Miért nem tájékoztatta a lakosságot a veszélyre, 
ahogy ezt tették más európai városokban? A tájékoztatás lehetővé teszi, hogy az itt élőket 
megfelelő óvintézkedéseket tegyenek. A Sávházban csak önkormányzati bérlakások vannak. 
Milyen határozott fellépésre van szükség, hogy ne lepjék el az ágyi poloskák a kisebb 
településnek megfelelő létszámú önkormányzati lakóépületet, sem a városban ne okozzanak 
gondot? A ruházattal a tömegközlekedési eszközökön, moziban, színházban, iskolákban 
munkahelyeken keresztül könnyen elterjedhet a városban? Hányszor irtanak, ellenőriznek a 
közegészségügyi hatóságok? Az önkormányzati cég levele alapján ismételt irtás indokolt, 
amennyiben az érintett lakók nem működnek együtt (magas hőfokon mosást nem végzik el, 
napi többszöri takarítást nem végeznek, folyamatos ellenőrzés) Az előírásokat be nem tartó 
bérlőkkel szemben milyen módon lép fel a hatóság és a tulajdonos önkormányzat?” 
 
Borhi Zsombor alpolgármester válaszában elmondta, hogy a Sávházban 6-7 évente 
megjelenik az ágyi poloska, amely a szervezett irtást követően visszaszorul. A lakók a 
Vagyonkezelőtől pontos tájékoztatást kaptak arról, hogy mi a teendő, és hogyan lehet az irtást 
igénybe venni. Abban a lakásban, ahol ennek eleget tesznek, gyakorlatilag megszűnik a poloska 
megjelenése. Az irtásban való részvétel önkéntes és mindenkinek ajánlott, de nincs olyan 
fertőzöttségi szint, hogy hatósági lépést kellene tenni.  
 
 

-----Interpelláció elfogadása----- 
 

 
dr. Nadrai Norbert József képviselő nem fogadta el a választ. A lakosságot tájékoztatni 
kellene a városban, hogy ilyen felmerült. Csak az információ állt rendelkezésükre, amit az 
előterjesztést tartalmazott. Kiegészítő információra lett volna szükség, hogy minden évben van 
ilyen. Véleménye szerint nem a bérlőknek kellene dönteni, hogy ki akar ebben az irtásban 
résztvenni, hanem a tulajdonos önkormányzatnak.  
 

 
 

Szavazás eredménye 
 

#: 6066   Száma: 23.11.30/30/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 13:03  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elfogadva 
Egyszerű szavazás 
 
Tárgya: a testület dr. Nadrai Norbert József képviselő ágyi poloska irtása a Sávházban 
témában benyújtott interpellációjáról az alábbiak szerint szavazott:  
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Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 10 71.43 55.54 
Nem 1 7.14 5.56 
Tartózkodik 3 21.43 16.67 
Szavazott 14 100.00 77.77 
Nem szavazott 1   5.56 
Távol 3   16.67 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
 
180/2023. (XI. 30.) önkormányzati határozat: 

 
Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése elfogadta dr. Nadrai Norbert József önkormányzati 
képviselő ágyi poloska irtása a Sávházban témájában benyújtott interpellációjára adott választ. 
 

-----Különálló interpelláció: 3----- 
 

dr. Nadrai Norbert József képviselő „Polgármester úr hónapokkal ezelőtt jelentette be, hogy 
az ázsiai ipari üzemek városba telepítésével több mint ezer új munkaerőre lesz szükség. Mivel 
munkaerőhiány van jelezte, hogy a gyárakat elsősorban Ázsiából toborzott munkásokkal töltik 
fel. A lakótelepen Leányotthon néven ismert munkásszálló, ahol a 80’-as években kubaiak 
laktak, már angolul szerepelteti a munkásszálló feliratot és elkezdték az épület korszerűsítését. 
Egyre több ázsiaival lehet találkozni az utcán. Hány külföldi munkás érkezett eddig Kaposvárra, 
és a jövő év végéig mennyi külföldi betelepítésével számol? Milyen programot indít az 
önkormányzat a külföldi munkások tájékoztatására a helyi szokásokról és milyen érzékenyítő 
programot szervez az itt élőknek? Az elmúlt 10 évben több mint 10%-kal 6848 fővel csökkent 
hivatalosan Kaposvár lakossága. A munkavállalók és a tanulók többsége már eddig sem volt 
kaposvári, most újabb jelentős változás jön az itt élők számára felkészítés nélkül? Mikor 
tájékoztatja végre az itt élőket, hogy mi vár rájuk? Az ázsiaiak betelepítése Ön szerint még 
mindig a bérek emeléséhez vezet, ahogy Ön fogalmazott kilövünk, mint a szputnyik? Melyik 
naptól lőnek ki a bérek Kaposváron leszámítva a négy városvezető milliós havijának fejenként 
több mint havi 300.000 forintos emelését 2022.január 1-jétől?” 
 
Borhi Zsombor alpolgármester a város fejlesztése szempontjából stratégiai program 
Kaposvár újraiparosítása. Új gyárak, üzemek letelepítése. Ezek nyilvánvalóan munkásokat 
igényelnek. Célunk, hogy elsősorban kaposváriak kapjanak munkát, ha így is marat betöltetlen 
munka, akkor Somogy megyéből, majd az ország bármely területéről várjuk a dolgozni 
vágyókat. Külföldi munkaerő csak akkor, és csak annyi fog érkezni, ha a helyeket magyar 
munkavállalókkal nem lehet betölteni.  
 

-----Interpelláció elfogadása----- 
 

 
dr. Nadrai Norbert József képviselő ezeket a válaszokat hallhatták a fórumokon is. A 
programokkal kapcsolatosan és a tájékoztatással nem foglalkozik az önkormányzat, továbbá a 
munkavállalói bérekkel sem, hiszen vannak külföldi munkavállalók. Az itteni emberek nem 
tapasztalják az ígért kilövést. Egyenlőre a bérminimum és a garantált bérminimum emeléséről 
döntött a kormány, de nem látják azt, hogy ezekkel a versenyt generáló béremelések lennének. 
Nem fogadta el a választ.  
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Szavazás eredménye 

 
#: 6067   Száma: 23.11.30/30/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 13:07  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elfogadva 
Egyszerű szavazás 
 
Tárgya: a testület dr. Nadrai Norbert József képviselő vendégmunkások témában 
benyújtott interpellációjáról az alábbiak szerint szavazott:  
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 10 76.93 55.55 
Nem 2 15.38 11.11 
Tartózkodik 1 7.69 5.56 
Szavazott 13 100.00 72.22 
Nem szavazott 2   11.11 
Távol 3   16.67 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
 
181/2023. (XI. 30.) önkormányzati határozat: 

 
Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése elfogadta dr. Nadrai Norbert József önkormányzati 
képviselő vendégmunkások témájában benyújtott interpellációjára adott választ. 
 

-----Különálló interpelláció: 4----- 
 
dr. Nadrai Norbert József képviselő „2023. november 2-án Halottak napjának estéjére hívott 
össze rendkívüli Közgyűlést a Polgármester. Előtte két nappal küldte ki az anyagokat. Köztük 
volt a víziközmű vagyonának átadása. A jogszabálysértő 2023. január 27-re halasztott ülésen 
történt áterőszakolt, közjogi érvénytelenséget jelentő döntés miatt fogadta el ismét a teljes 
megállapodást a Közgyűlés? A jogszabályi alap nélküli rendkívüli ülésre beterjesztett napirendi 
pontokat javasoltam levenni napirendről és arról a törvényben megkövetelt nyilvánosság 
elvének betartása érdekében a novemberi jelenlegi munkaterv szerinti ülésen megtárgyalni. 
Polgármester sokadik távolléte alatt alpolgármester olvasta fel interpellációmra a válaszát a 
szeptemberi ülésen, ezek szerint a november 30-i ülésen ráért volna döntést hozni a testület a 
víziközmű megállapodásról, amit valamennyi városlakó közvetítésen keresztül láthatott volna. 
Miért korlátozta a döntés nyilvánosságát? Elhiszi, hogy korlátlanul összehívhat jogszabályi 
korlát nélkül rendkívüli ülést, ahol az itt élőket kizárhatja a nyilvános döntésből? 2023. 
szeptember 21-i közgyűlésen kérdésemre válaszolva kijelentette, hogy nem lesz lakossági 
vízdíj emelés. Lakossági vízdíj emelést nem akar és nem is lesz. Megmeri ezt erősíteni az átadás 
után? Milyen jogszabályi vagy szerződéses garanciája van a kijelentésének? Ugyanaz a 
megtévesztés, mint a nem lesz fogyasztói gázáremelés, ami már a közéletbe beépült, mint nem 
igaz állítás. Konkrétan mekkora összeget és mely utcákban fordít az állam a karbantartásra, 
felújításra, amely az állami árbefagyasztás miatt 60 milliárd Ft-ra rúg? Mikor lesz minden 
utcában iható, színtelen, szagtalan a csapokból folyó víz? Miért ír alá titoktartási rendelkezést? 
Miért kellett mindkét ülést munkatervben a Közgyűlés által meghatározott időponttól eltérő 
napon megtartani? Mitől fél?”  
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Borhi Zsombor alpolgármester mind a 2023. január 27-én, mind a 2023. november 2-án 
megtartott közgyűlés az SZMSZ-nek és a jogszabályi rendelkezéseknek megfelelően lett 
összehívva, ahogyan arról a Kormányhivatal is tájékoztatta képviselő urat. Az integrációs 
szerződést a tegnapi napon itt a díszteremben írták alá, így annak módosítására a mai napon 
már nem kerülhetett volna sor. Ahogyan azt a rendkívüli közgyűlésen Polgármester úr 
elmondta, a szerződés a közgyűlés anyagai között az interneten megtalálható, így azt bárki 
elolvashatja.  

-----Interpelláció elfogadása----- 
 
dr. Nadrai Norbert József képviselő nem fogadta el a választ. A szerződésben a teljes 
szerződés szöveget behozta Polgármester úr, amit már januárban elfogadott a Közgyűlés. Pár 
pontot módosítottak, ami a cég tulajdoni szerkezetére vonatkozott. A titoktartási, elég részletes 
fejezetet nem vette ki, nincs értelme. Ettől függetlenül ez bennmaradt, és így lett aláírva. 
   

Szavazás eredménye 
 

#: 6068   Száma: 23.11.30/30/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 13:11  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elfogadva 
Egyszerű szavazás 
 
Tárgya: a testület dr. Nadrai Norbert József képviselő viziközmű átadása témában 
benyújtott interpellációjáról az alábbiak szerint szavazott: 
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 9 69.23 49.99 
Nem 1 7.69 5.56 
Tartózkodik 3 23.08 16.67 
Szavazott 13 100.00 72.22 
Nem szavazott 1   5.56 
Távol 4   22.22 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
 
182/2023. (XI. 30.) önkormányzati határozat: 
 
Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése elfogadta dr. Nadrai Norbert József önkormányzati 
képviselő viziközmű átadása témájában benyújtott interpellációjára adott választ. 
 

-----Különálló interpelláció: 5----- 
 
dr. Nadrai Norbert József képviselő „2023. november 2-án Halottak napjának estéjére hívott 
össze rendkívüli Közgyűlést az itt élők vagyonának értékesítéséről. Miért nem csatolta az 
értékbecslést a taszári polgári terminálra? A költsége 50.000,-Ft+ÁFA. Korábban már többször 
is jeleztem, hogy ha a Közgyűlésnek döntést kell hozni anyagi, természeti témákban, akkor az 
értékbecslést meg kell kapniuk. Mennyibe került Kaposvárnak a taszári polgári terminál eddig, 
építés, őrzés, karbantartás valamennyi költség? 73,5 millió Ft-ról szólt a rendkívüli ülésen 
hozott döntés. Mikor kér valaki bocsánatot egy soha nem működő polgári terminál 
megépítéséért, az itt élők pénzének felelőtlen elköltéséért?” 
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Borhi Zsombor alpolgármester ugyanezt a kérdést feltette a 2023. november 2-i 
Közgyűlésen. Az ott adott választ változatlanul fenntartja.  
 

-----Interpelláció elfogadása----- 
 
dr. Nadrai Norbert József képviselő a választ nem fogadta el. Már csak azért sem, mert nem 
adott választ november 2-i ülésen. Azt közölte, hogy adja össze, keresse meg a költségvetésben. 
A bizottsági szakban rákérdezett, hogy hol találhatók ezek a költségvetésben. A hivatal 
költségvetésének része, úgyhogy nem lehet összeadni. Arra vonatkozóan kapott választ, hogy 
4,8 millió forint az éves üzemeltetési költség, azonban az építésre vonatkozó és egyéb 
költségeket nem közölte.  
 

Szavazás eredménye 
 

#: 6069   Száma: 23.11.30/30/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 13:13  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elfogadva 
Egyszerű szavazás 
 
Tárgya: a testület dr. Nadrai Norbert József képviselő taszári polgári terminál témában 
benyújtott interpellációjáról az alábbiak szerint szavazott: 
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 10 71.43 55.55 
Nem 1 7.14 5.56 
Tartózkodik 3 21.43 16.67 
Szavazott 14 100.00 77.78 
Nem szavazott 0      0.00 
Távol 4   22.22 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
 
183/2023. (XI. 30.) önkormányzati határozat: 

 
Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése elfogadta dr. Nadrai Norbert József önkormányzati 
képviselő taszári polgári terminál témájában benyújtott interpellációjára adott választ. 
 

----Különálló interpelláció: 6----- 
 

dr. Nadrai Norbert József képviselő „szeptemberi interpellációmra adott válaszával az itt 
élőknek régóta bosszúságot okozó jelenséget lerázta magáról Polgármester úr, mint kutya a 
vizet. Akkor elmondtam, hogy az itt élőket a város több pontján felháborítja a közterületen, 
parkokban, utcára kihelyezett padokon történő „kocsmázás” a Nemzeti Dohányboltok és az este 
is nyitva tartó kisboltok környékén. A Donnerben a Bartók utca elején, a Kanizsai utca elején 
lévő 10 emeletes társasház alatt, a Madár utcai pavilonsor előtt, a Sávháznál és ami a 
legszörnyűbb a Petőfi téren. A Petőfi tér egy négysávos út melletti átjáró tér volt, ahol fehér 
nagy ülőkék, de inkább fekvésre használt utcabútorokat helyeztek ki, ott isznak az éjjel-
nappaliból megvásárolt olcsó italokkal Tény, hogy Kaposváron egyre több kocsma zár be, 
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aminek vagy egy törzsközönsége. A gazdasági válság miatt megveszik az italokat a legolcsóbb 
helyen és a közterületen fogyasztják el. A polgármester elmondta, hogy „újabb kamerákat 
fognak kihelyezni a következő évi költségvetésből. Mint kiderült Kapitány úr a Petőfi téren 
rendszeresen ellenőriztetett, de nem tudták felszámolni a folyamatos igazoltatásokkal sem a 
rendet. Kérdezem, hogy a 9/2021. (III. 8.) önkormányzati rendeletet mikor fogja betartatni, 
mely szerint közterületen szeszes italt fogyasztani tilos. A rendelet szerint a tilalom 
megszegőjével szemben a szabálysértésekről, a szabálysértési eljárásról és a szabálysértési 
nyilvántartási rendszerről szóló 2012. évi II. törvényben meghatározott jogkövetkezményt kell 
alkalmazni. Mennyi bírságot szabtak ki? Mi a bírságolási és ellenőrzési gyakorlaton? Milyen 
intézkedést foganatosítottak az érintett üzletekkel szemben? Korlátozható-e az üzletek 
nyitvatartása, hogy az esti órákban ne alakuljon ki kocsmahangulat a környéken?” 
 
Borhi Zsombor alpolgármester a Kaposvári Rendőrkapitányság 2023. január 1. óta 158 
alkalommal indított szabálysértési eljárást Kaposvár közterületén történt szeszes ital 
fogyasztása miatt, melynek büntetési tétele 150 ezer forintig terjedő pénzbírság. Korábbi 
interpellációjára adott válaszban kérte, hogy ha ilyet tapasztal, akkor tegyen bejelentést a 
rendőrségen. Kíváncsi lenne, hogy csak interpellál, vagy ténylegesen tett bejelentést. A 158 
bejelentésből hány származik Öntől?  
 

-----Interpelláció elfogadása----- 
 

 
dr. Nadrai Norbert József képviselő nem fogadta el a választ. 355 kamera van kint, 52 milliót 
fizetnek az itt élők, Kapitány úr is elmondta, hogy a kamerákat folyamatosan nézik és azok 
alapján eljárnak. Hiába a büntetés, az összeg nem tartja vissza a kocsmázókat. A Madár utcai 
pavilonsornál fiatal párok azért jöttek le, mert arra sétáltatják a gyermekeiket, és ott látják a 
padokon a kocsmázókat. Nincs rend a városban.  
 

Szavazás eredménye 
 

#: 6070   Száma: 23.11.30/30/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 13:17  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elfogadva 
Egyszerű szavazás 
 
Tárgya: a testület dr. Nadrai Norbert József képviselő közterületi „kocsmázás” témában 
benyújtott interpellációjáról az alábbiak szerint szavazott: 
 
 
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 11 78.57 61.11 
Nem 1 7.14 5.56 
Tartózkodik 2 14.29 11.11 
Szavazott 14 100.00 77.78 
Nem szavazott 0      0.00 
Távol 4   22.22 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
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184/2023. (XI. 30.) önkormányzati határozat: 

 
Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése elfogadta dr. Nadrai Norbert József önkormányzati 
képviselő közterületi „kocsmázás” témájában benyújtott interpellációjára adott választ. 
 

-----Különálló interpelláció: 7----- 
 

dr. Nadrai Norbert József képviselő „a Béke utcai parkban egy romos életfatáblára 
gyermekek neveivel, akiknek fát ültettek, hívtam fel a figyelmét a polgármesternek, mert szereti 
ezeket a rendezvényeket. A Táblát rendbe hozatta, köszönöm. Hány hiányzó fa van, mikor 
pótolják azokat? A Városligetben járva a három életfát közelebbről is megnéztem emlékezve 
Gschwindt Andrásra családunk régi barátjára, aki szívén viselte a levelek pótlását. Nagyon sok 
levél hiányzik most az első és második életfáról, csak a ragasztó nyoma látszik. Ki végzi most 
a levelek felrakását, pótlását? Melyik napig rakják vissza a leveleket a kisgyerekek neveivel? 
Kinek jelezhetik a szülők, nagyszülők, hogy gyermekük, unokájuk levele hiányzik? Nemcsak 
átadni kell és fotókon mosolyogni, hanem gondoskodni is kell, hogy ez a nagyon szép 
hagyomány megmaradjon és meglegyenek ezek a levelek. Van-e rajz, hogy melyik levél 
honnan vált le? Melyik napon lesz rend?” 
 
Borhi Zsombor alpolgármester a Városligetben levő életfára ragasztott levelet egy része – 
valószínűleg a levelet nem megfelelő volta miatt – lehullik. A lehullott leveleket ősszel és 
tavasszal pótoljuk, mert tapasztalatunk szerint az ekkor rögzített levelek tartósan rögzülnek, 
mivel nincs szélsőségesen magas vagy alacsony hőmérséklet. A tapasztalatok alapján 
lecseréltük a rögzítő anyagot. A levelekről pontos nyilvántartásunk van, aki szeretné gyermekét 
megtalálni a fán, Osvalt Mónika turisztikai referenshez tud fordulni.  
A Béke utcai parkban 102 db életfának kellene lennie. Sajnos 30 db fa kiszáradt, amelynek 
helyére az ősszel már 19 db fa kiültetésre került és még 11 db fát a tavaszig kiültetünk. 
Egyébként egy-két héttel ezelőtt írtam alá a megrendelést kb. negyven darab életfa levél 
visszaragasztására.  
 

-----Interpelláció elfogadása----- 
 
dr. Nadrai Norbert József képviselő elfogadta a választ, mert tényszerű volt. Pontos 
időpontot tud-e mondani, hogy mikor lesz fenn a 40 levél.  
 
Borhi Zsombor alpolgármester április 30. 
 

-----Különálló interpelláció: 8----- 
 
dr. Nadrai Norbert József képviselő „mennyibe került a városi konzultáció? Miért nem az itt 
élőket érdeklő kérdéseket teszi fel a döntések előtt? Például, hogy maradjon e az itt élők 
tulajdonában a viziközmű? Milyen a vízminőség az Ön utcájában? Átverés, hogy nem lesz 
vízdíjemelés tíz év árbefagyasztás után? Több buszjáratva van szükség, a régi számozással vagy 
sem? Akar-e több mint ezer ázsiai vendégmunkást a városban vagy sem? Fizeti-e a képviselők 
ingyenes parkolását vagy sem? A választók 10%-a kezdeményezhessen népszavazást 25% 
helyett? Felelőtlen döntés volt-e a közvilágítás korlátozása? Elégedett a közterületek 
tisztaságával? Csökkent a nyugdíja vagy a bére vásárlóértéke? A városvezetők milliós 
havijának 300.000 Ft-os emelése felháborítja az Ön béréhez, nyugdíjához képest? Legyen 
ingyenes tesztelés Kaposváron járvány esetén? Akar 80 millióért pumapályát, 250 millióért 
közbringát a válságban? Kaposfüred, Toponár, Töröcske, Kaposszentjakab 
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részönkormányzatát az itt élő válasszák ki újra maguk közül a régi gyakorlatnak megfelelően.  
Javaslom az itt élők a válaszborítékot ne dobálják ki, hanem küldjék vissza, ha van javaslatuk, 
észrevételük, amit tud hasznosítani az önkormányzat. Mikor ad tájékoztatást a kérdőívekről, mi 
lesz az ívek sorsa? Hány levelet küldtek ki és mennyi válasz jött be eddig? Erről kaptunk ma 
tájékoztatást, hogy kétezer ív érkezett vissza. Ha jól emlékszem egy hónapja történt a kiküldése 
ezeknek az íveknek. Egy záró kérdés, a kérdőívek tartalmaznak személyes adatok közlésére 
vonatkozó rendelkezést, ez adatbázis építésre alkalmas-e? Mire használja ezt az 
Önkormányzat?” 
 
Borhi Zsombor alpolgármester közel kétezer kaposváritól visszakaptuk a városi konzultáció 
kérdéseire adott választ, ami egyáltalán nem azt mutatja, hogy nem az itt élőket érdeklő 
kérdéseket tett fel. De a konzultáció lehetősége biztosít arra is, hogy mindenki javaslatokat tehet 
olyan ügyekkel kapcsolatban, amelyeket fontosnak tart. Kérem, hogy ezzel a lehetőséggel is 
minél többen éljenek, és köszönöm mindenkinek, aki a kérdésekre válaszolt és azokat 
visszaküldte.  

-----Interpelláció elfogadása----- 
 
dr. Nadrai Norbert József képviselő nem fogadta el a választ. Maguk a kérdések nem az itt 
élőket foglalkoztató, lényegi kérdések.  
 

Szavazás eredménye 
 

#: 6071   Száma: 23.11.30/30/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 13:24  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elfogadva 
Egyszerű szavazás 
 
Tárgya: a testület dr. Nadrai Norbert József képviselő városi konzultáció témában 
benyújtott interpellációjáról az alábbiak szerint szavazott: 
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 9 75.00 50.00 
Nem 1 8.33 5.56 
Tartózkodik 2 16.67 11.11 
Szavazott 12 100.00 66.67 
Nem szavazott 2   11.11 
Távol 4   22.22 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
 
185/2023. (XI. 30.) önkormányzati határozat: 

 
Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése elfogadta dr. Nadrai Norbert József önkormányzati 
képviselő városi konzultáció témájában benyújtott interpellációjára adott választ. 
 

-----Különálló interpelláció: 9----- 
 
dr. Nadrai Norbert József képviselő „hány pedagógus hagyta el a pályát a kaposvári 
közoktatást és köznevelést az elmúlt négy évben? Az új státusz törvény miatt, hány pedagógus 
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nem folytatta hivatását? Hány nem szakos tanári helyettesítő van jelenleg? Maradtak el órák a 
pedagógus hiány miatt? Az ideiglenesen kötelező oltás elrendelése következtében, hány 
pedagógust küldtek el? Hányan tértek vissza a pályára? 2021. december 7-én 11 pedagógus 
jelent meg a közmeghallgatáson, akik kérték a Polgármester úr közbenjárást. Azt a választ 
kapták, hogy a jogszabály egyértelmű, hogy kötelezően be kell oltatni magukat. Tisztázzuk, 
hogy Polgármester őr egyetért-e a jelenlegi rendszerrel. Nem az önkormányzati iskolák 
rendszere volt jobb. A diákok egyenlő esélyeket kell, hogy kapjanak függetlenül attól, hogy ki 
a fenntartó, ezért állami finanszírozásra jogosult valamennyi kaposvári iskolába járó diák? Az 
iskolák igazgatói kapják vissza teljes jogkörüket és felelősségüket? Az igazgatókat a korábbi 
törvényi szabályozásban meghatározott véleményezési jogkör ismeretében a Közgyűlés 
nevezte ki és mentette fel? A szervezeti hatékonyság miatti munkaszervezés ne jelenjen meg az 
iskolák nevében, töröljék a jogszabályokból a tagiskola megnevezést? Többeket sért ez. 
Hogyan gondolkodik a közoktatásról a város polgármestere?  
 
Borhi Zsombor alpolgármester az áprilisi Közgyűlésen ugyanezen témában írt 
interpellációjára adott választ fenntartja.  
 

-----Interpelláció elfogadása----- 
 
dr. Nadrai Norbert József képviselő 2019-ben az alakuló ülés folytatásaként elfogadott öt 
éves programnál feltett kérdésére azt válaszolta Polgármester, hogy az állami fenntartásban 
hisz, és több feladatot adna át még az államnak. Véleménye szerint egy helyi közösség tudná 
hatékonyan működtetni a közoktatást. Ha valaki visszagondol a korábbi költségvetésekre, 
jelentős önkormányzati hozzájárulást adott a város, ami nagyon hiányzik az iskolákból. Nem 
fogadta el a választ.  

Szavazás eredménye 
 

#: 6072   Száma: 23.11.30/30/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 13:27  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elfogadva 
Egyszerű szavazás 
 
Tárgya: a testület dr. Nadrai Norbert József képviselő közoktatás témában benyújtott 
interpellációjáról az alábbiak szerint szavazott: 
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 10 71.43 55.55 
Nem 1 7.14 5.56 
Tartózkodik 3 21.43 16.67 
Szavazott 14 100.00 77.78 
Nem szavazott 0   0.00 
Távol 4   22.22 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
 
186/2023. (XI. 30.) önkormányzati határozat: 

 
Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése elfogadta dr. Nadrai Norbert József önkormányzati 
képviselő közoktatás témájában benyújtott interpellációjára adott választ. 
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-----Különálló interpelláció: 10----- 
 

dr. Nadrai Norbert József képviselő „a 190/2021. (XII. 16.) önkormányzati határozat alapján 
26,8 millió forintot kért önerőnek pumpapályára a Polgármester úr. Egy hónap elteltével ez 48-
ra ugrott fel a költségvetés elfogadásakor. Mire végzett a beruházó, megkérdeztem, hogy 
mennyi volt a kiadás pár földbuckára azt mondta, hogy 80 millió. Ki és milyen forrásból teszi 
rendbe a pumpapark vízelvezetését? Jelenleg vízben áll a pumpapark széle, így a padok is eső 
után egy héttel is, amelyet elsősorban kisgyerekek használnak. Még mindig jó ötlet volt 
mocsaras területre építkezni járvány és háborús veszélyhelyzet alatt 80 millióért néhány 
földbuckát aszfaltozni? Mikor végzik el a környéken a csapadékvíz árkok tisztítását végre? 
Miért raktak le díszburkolatot a bejáróhoz?” 
 
Borhi Zsombor alpolgármester az eltelt idő igazolta döntésünket, amikor az időjárás engedi, 
a fiatalok minden korosztálya kipróbálja tudását. Amikor az időjárás nem teheti lehetővé, mert 
esik, akkor előfordul, hogy a pálya környékén és egyébként a város másik pontjain is pocsolyák 
képződne. De amikor kisüt a nap, a pocsolyák felszáradnak és ismét megjelennek az önfeledten 
kerékpározni akaró fiatalok. Azt pedig, hogy jó ötlet volt-e a pályát oda építeni, ne tőlem, hanem 
azoktól a fiataloktól és szüleiktől kérdezze meg, akik rendszeresen ott sportolnak.  
 

-----Interpelláció elfogadása----- 
 
dr. Nadrai Norbert József képviselő nem fogadta el a választ. Nem arról van szó, hogy tócsa 
keletkezik, hanem a vizet nem vezeti el a terület. Ha egyszer nyolcvan milliót elköltöttek rá, 
akkor rendbe kell tenni. Nem kapott arra választ, hogy a díszburkolat lerakása milyen célt 
szolgált, illetve a csapadékcsatornák miért nincsenek kitisztítva?  
 

Szavazás eredménye 
 

#: 6073   Száma: 23.11.30/30/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 13:30  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elfogadva 
Egyszerű szavazás 
 
Tárgya: a testület dr. Nadrai Norbert József képviselő pumpapálya témában benyújtott 
interpellációjáról az alábbiak szerint szavazott: 
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 10 71.43 55.55 
Nem 1 7.14 5.56 
Tartózkodik 3 21.43 16.67 
Szavazott 14 100.00 77.78 
Nem szavazott 0   0.00 
Távol 4   22.22 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
187/2023. (XI. 30.) önkormányzati határozat: 

 
Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése elfogadta dr. Nadrai Norbert József önkormányzati 
képviselő pumpapálya témájában benyújtott interpellációjára adott választ. 
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-----Különálló interpelláció: 11----- 
 

dr. Nadrai Norbert József képviselő „a piacon árusítók rendszeresen jelzik a problémáikat. 
Élelmiszer árusítóhelyen a WC állapota, amit az eladók használnak, a csarnokban lévő kézmosó 
nem nézhet így ki. A nagy lift régóta nem működik és a parkolói sorompó sem. A kiállítások, 
népszerűsítő programok nem helyettesíthetik a napi működést. A csarnok teteje csupa penész, 
amit évente kell festéssel elfedni. Az új épület közepén a négy sarkon, négy hentes, zsúfolt 
sorok egy helyen. Egyre fogy az őstermelők száma, akiknek az kényelmes elhelyezése az 
elsődleges feladat nem a promotáló kiállítások. Nem érződik változás évek alatt, hiába a 
vezetőváltás. A pécsi új piaccsarnokhoz képest érzékelhető a különbség. Milyen módon 
jelezhetik az árusítok gondjaikat a város vezetése felé, ha kifogásuk van a piac vezetésével, 
stílusával, a tisztasággal, a működéssel? Mikor várható végre érdemi változás a piacon?„ 
 
Borhi Zsombor alpolgármester „a WC és a mosdó állapotára vonatkozó megjegyzésével 
egyetértek azzal, hogy ezért az azt használó eladók és az üzemeltető egyforma mértékben 
felelősek. Azzal azonban nem értek egyet, hogy a piacon az őstermelők kényelmes elhelyezése 
az elsődleges feladat. A piacon az elsődleges feladat a vásárlók igényeinek a legjobb minőségen 
történő kielégítése. Ha ehhez változtatni kell az évtizedek óta kialakult renden, akkor ezt meg 
kell tenni, és a piac vezetése ezt meg is teszi. Ha valakinek emiatt problémája van az a piac 
vezetőjéhez fordulhat. Ha valakinek az ügyvezető intézkedésével van gondja, az a Holding 
vezetőjéhez vagy a jegyzőhöz fordulhat panasszal.„ 
 

-----Interpelláció elfogadása----- 
 

dr. Nadrai Norbert József képviselő azt a részét, hogy kihez fordulhatnak elfogadja, de az 
állapotok miatt a választ nem fogadja el.  
 

Szavazás eredménye 
 

#: 6074   Száma: 23.11.30/30/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 13:33  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elfogadva 
Egyszerű szavazás 
 
Tárgya: a testület dr. Nadrai Norbert József képviselő piac témában benyújtott 
interpellációjáról az alábbiak szerint szavazott: 
 
 
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 10 71.42 55.56 
Nem 2 14.29 11.11 
Tartózkodik 2 14.29 11.11 
Szavazott 14 100.00 77.78 
Nem szavazott 0   0.00 
Távol 4   22.22 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
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188/2023. (XI. 30.) önkormányzati határozat: 

 
Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése elfogadta dr. Nadrai Norbert József önkormányzati 
képviselő piac témájában benyújtott interpellációjára adott választ. 
 

-----Különálló interpelláció: 12----- 
 
dr. Nadrai Norbert József képviselő „a közvilágítási problémák miatt már többször 
interpelláltam. A kaposvári közvilágítási hálózat felmérésének költségeire 18,9 millió Ft 
szerepelt, fénymérésre 1,5 millió forint szerepelt. Közel 20 millióért hány lámpatestet lehet 
ismét üzembe helyezni? Hány megyei jogú városban kapcsolták ki a lámpatestek közel felét? z 
eredeti lámpák harmadának nem megfelelő a világítása, hol tart ennek a rendbehozatala? A 
javításra vonatkozó tervet hol érhetik el az itt élők? Melyik napon világít minden korábban 
kikapcsolt lámpatest? Mennyibe kerül ez az itt élőknek? Mennyi állami támogatást kaptunk 
eddig az energiaáremelés miatt? Mennyit spórolt meg az itt élők balesetmentes közlekedésén, 
biztonságérzetén? Összeadta már a számlákat és összehasonlította az előző időszakkal? Hány 
forintot spórolt meg a kaposváriakon?” 
 
Borhi Zsombor alpolgármester „a közvilágítási hálózat felmérése, amelynek a költsége 
18.923.000,-Ft volt, azt a célt szolgálja, hogy a meglévő közvilágítási lámpatesteket Led alapú 
világításra fejlesszük. Ennek tervezéséhez kellett elkészíyteni a hálózatfelmérést, ami nem 
keverendő össze az Ön által is kért fényerősség mérésével. A közvilágítás eredeti mértékét 
visszaállítottuk, az aktív és passzív elemekben fellépő esetleges hibákat a szolgáltató és az azzal 
megbízott vállalkozó folyamatosan javítja.” 
 

-----Interpelláció elfogadása----- 
 
dr. Nadrai Norbert József képviselő nem fogadta el a választ, mivel a megyei jogú városokkal 
kapcsolatos kérdésére nem kapott választ.  
 

Szavazás eredménye 
 

#: 6075   Száma: 23.11.30/30/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 13:35  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elfogadva 
Egyszerű szavazás 
 
Tárgya: a testület dr. Nadrai Norbert József képviselő közvilágítás témában benyújtott 
interpellációjáról az alábbiak szerint szavazott: 
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 10 71.43 55.55 
Nem 1 7.14 5.56 
Tartózkodik 3 21.43 16.67 
Szavazott 14 100.00 77.78 
Nem szavazott 0   0.00 
Távol 4   22.22 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
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189/2023. (XI. 30.) önkormányzati határozat: 
 
Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése elfogadta dr. Nadrai Norbert József önkormányzati 
képviselő közvilágítás témájában benyújtott interpellációjára adott választ. 
 

-----Különálló interpelláció: 13----- 
 

dr. Nadrai Norbert József képviselő „a Rippl-Rónai utcán és a Kontrássy utcán levő épülettel 
kapcsolatosan kérdeznék. Jeleztem viharkároknál a kitört ablakokat. Polgármester úr azt, 
mondta, hogy intézkedni fognak. Az emeleten leengedték a redőnyöket, így nem okoz veszélyt 
az utcán járókra, az alsó részen a kitört ablak változatlanul ki van törve. Azt a választ, amit 
korábban kaptam, hogy az erkélyajtó azért van nyitva, mert szellőzik az épület. Amikor vihar 
van, akkor is nyitva van. Ez azért is fontos, mert visszavásárlási jog van kikötve erre az 
ingatlanra, ha a beruházó nem fogja tudni ezt az ingatlan értékesíteni, az önkormányzatnak 
vissza kell venni. Abban az esetben nemmindegy, hogy milyen állagon vesszük vissza és 
hogyan érvényesítjük a cégen keresztül. Amikor legutóbb kérdést intéztem, akkor válaszolt, 
hogy tervrajzok alapján fogják értékesíteni az ingatlanokat. A látványterveket elkészítették, az 
ingatlan értékét szakértő határozta meg. Azt válaszolta, hogy várhatóan 2023. márciusában 
elkezdik felállványozni az épületet és megkezdik a felújítást. Az épületen semmi nem történt 
azon kívül, hogy kívül a homlokzaton egy ecetfa egyre magasabbra nő az épületből. Nem 
szoktam minden alkalommal interpellálni, hogyha probléma van, akkor bejövök és beszélek a 
kollegákkal. Így tettem akkor is, amikor a főbejárat ajtaja tárva-nyitva volt és nem volt benn 
senki. Akkor a kollegák hívták az új tulajdonost és intézkedtek. Az elmúlt két évben tovább 
romlott az ingatlan állapota. Mit kíván tenni a Polgármester úr! Hamarosan lejár a két év a 
visszavásárlásra. Visszavásárlási jogával él az önkormányzat vagy meghosszabbítja azt? 
Melyik ülésén tárgyalja a Közgyűlés? Megfelelőnek tartja a vevő hozzáállását az eltelt két év 
alatt?” 
 
Borhi Zsombor alpolgármester „a vevő szerződésben vállalt kötelezettsége 2024. április 6-
án jár le. A 2024. február közgyűlésen meg fogjuk tenni javaslatunkat az ingatlannal 
kapcsolatban. Saját tudásom alapján annyit fűznék hozzá, hogy az utóbbi időben nagyon-
nagyon elszálltak a kamatok, és nagyon lecsökkent az érdeklődés az ingatlanokra. Emiatt nem 
tudott értékesíteni lakást előre. Elfogadja-e a választ?” 
 

-----Interpelláció elfogadása----- 
 

dr. Nadrai Norbert József képviselő elfogadta a választ, mivel a februári közgyűlésre 
beterjesztik a módosító javaslatot.  
 

-----Különálló interpelláció: 14----- 
 
dr. Nadrai Norbert József képviselő „az itt élőket a város több pontján felháborítja a 
gyorshajtás, fékcsikorgatás, üvöltő zenével közlekedő autók. Állítása szerint a fekvő rendőrök 
kihelyezése nem alkalmas. A fórumokon ezt többen kérték, de a sebességmérők kihelyezése 
nagyon költséges. Azonban jelezte, hogy van egy titkos fegyvere a gyorshajtókkal szemben, de 
nem akarja elárulni. Megkérdeztem már a Közgyűlésen Polgármester úrtól korábban, azt 
mondta, hogy elsősorban a problémát felvetőkkel fogja megosztani. Én felvetettem a 
problémát, de még nem osztotta meg velem. Viszont a sajtóból 2023.11.16-án Kaposvár és az 
M7-es autópálya összekötésnél Csepreghy államtitkár úr nyilatkozott, hogy Polgármester őrnak 
komoly érdekérvényesítő képességének eredményeként 2024 tavaszán várható a KRESZ 
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felülvizsgálata, amelynek része lehet a sebességhatárok módosítása. Lélegzet-visszafojtva 
várják az itt élők, milyen szigorítást bevezetését kérte az autósok korlátozására? Mennyivel 
kérte emelni a büntetési tételeket? Mennyibe fog kerülni az Ön által kért szigorítás az itt élők 
közül azoknak, akik figyelmetlenségből az új KRESZ szabályok ellen vétenek? Mennyivel nő 
a közlekedési bírság? 
 
Borhi Zsombor alpolgármester a szeptember Közgyűlésen adott választ fenntartja. A 
fórumokon elhangzott kérdésre a választ közvetlenül az azt feltevő részére megadja. Így van ez 
a gyorshajtással kapcsolatos kérdés esetében is. A kérdés felvevője meg fogja kapni a választ.  
 

-----Interpelláció elfogadása----- 
 
dr. Nadrai Norbert József képviselő ugyanúgy tesz, mint Polgármester úr, fenntartja a 
korábbit, nem fogadja el a választ.  
 

Szavazás eredménye 
 

#: 6076   Száma: 23.11.30/30/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 13:40  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elfogadva 
Egyszerű szavazás 
 
Tárgya: a testület dr. Nadrai Norbert József képviselő gyorshajtás témában benyújtott 
interpellációjáról az alábbiak szerint szavazott: 
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 10 71.42 55.56 
Nem 2 14.29 11.11 
Tartózkodik 2 14.29 11.11 
Szavazott 14 100.00 77.78 
Nem szavazott 0   0.00 
Távol 4   22.22 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
 
190/2023. (XI. 30.) önkormányzati határozat: 

 
Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése elfogadta dr. Nadrai Norbert József önkormányzati 
képviselő gyorshajtás témájában benyújtott interpellációjára adott választ. 
 

-----Különálló interpelláció: 15----- 
 

dr. Nadrai Norbert József képviselő „a Berzsenyi utcai kerékpárút mellé telepített a város egy 
pár kerékpáros hálós szemetest. Látványos videóval bemutatták, hogy kell biciklizés közben 
szemetet eldobni. Akkor sejthető volt, hogy a szokásos együgyű kampányok egyike, pár perces 
like-vadász videóra jó. Háló már nincs, az állványra kötözött fekete műanyagzsák a valóság, 
amibe nem lehet beledobni. Ha látványra vágynak tüzes karikának még jó lesz, már csak a 
tigrist kell idomítani. Melyik napon állítják helyre vagy bontják el a látvány szemetes párost, 
hiszen ez funkcióját már nem tölti be?” 
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Borhi Zsombor alpolgármester „2017-ben telepítettünk kerékpár útjaink mellé speciális, 
hálós biciklis szemeteseket. Ezek egy része a használat és az idő múlásával megrongálódott. A 
KAVÜ egy hónapon belül lecseréli a megrongálódott hálókat, amiket jelenleg zsákkal 
pótoltak.” 

-----Interpelláció elfogadása----- 
 
dr. Nadrai Norbert József képviselő elfogadta a választ, beírta a december 31-es dátumot. 
 

-----Különálló interpelláció: 16----- 
 

dr. Nadrai Norbert József képviselő „2023. november 17-én született Csokonai Vitéz Mihály, 
a 250 éves évfordulóra ígérte Polgármester úr legutoljára a Dorottya ház átadását az itt élőknek. 
Ma egy elég hosszú előadást tartott nekünk és többször el próbálta mondani az Európai Úniuós 
nyílt közbeszerzései eljárást. Azonban tény, hogy egy népszerűsítő videót tett fel a facebook 
oldalán 2021-ben, ahol februárban megkapja majd a kulcsokat, nagyon tetszik neki az épület, 
azóta eltel egy kis idő. 2021. február, mos 2023. november 30. van. Három nyári turisztikai 
szezon múlt el úgy a covid után, hogy a vendéglátó egység nem nyitott ki. Az emeleti 
játszóházat a gyerekek nem használták három év alatt. Nincs kiállítás, csak a felújított épület 
javítása. A javítások foltjai jól láthatók a homlokzaton, a rózsaszín habból készült barnára 
festett betűk darabjai letörve, javításuk nem történt meg. Az 1,2 milliárd Ft-os pályázati 
forráson túl az itt élők pénzét költi folyamatosan polgármesteri átruházott hatáskörben az 
épületre. Hol függönyökre, hol szellőztetőberendezésekre. Ha 1,2 milliárdot kapunk egy ilyen 
háznak a felújítására, úgy kell tervezni, hogy ne kelljen plusz forrás ehhez adni.  Mi a 
következménye a hároméves csúszás mellett a folyamatos önkormányzati forrásigénynek? 
Miért nem lehet 1,2 milliárdot úgy elkölteni, hogy időben, megfelelő minőségben átadják az 
épületet? Mikor vehetik birtokba az itt élők az épületet? Választások előtt rendet tesz végre?” 
 
Borhi Zsombor alpolgármester „az év végéig minden pályázati forrásból finanszírozásból 
finanszírozott elem elkészül a Dorottya-házban. A megnyitó azért csúszott, mert több 
alkalommal is eredménytelen volt a közbeszerzési eljárás. Legkésőbb februárban, farsangkor 
sok szeretettel várunk mindenkit a megnyitón, amikor a kaposváriak újra birtokba vehetik ezt a 
történelmi épületet.” 
 

-----Interpelláció elfogadása----- 
 

 
dr. Nadrai Norbert József képviselő nem fogadta el a választ, többedik időpont már a 
csúszásokkal. Ráadásul az épület kinézete még mindig nem megfelelő.  
 

Szavazás eredménye 
 

#: 6077   Száma: 23.11.30/30/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 13:45  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elfogadva 
Egyszerű szavazás 
 
Tárgya: a testület dr. Nadrai Norbert József képviselő Dorottya-ház témában benyújtott 
interpellációjáról az alábbiak szerint szavazott: 
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Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 10 76.93 55.55 
Nem 1 7.69 5.56 
Tartózkodik 2 15.38 11.11 
Szavazott 13 100.00 72.22 
Nem szavazott 1   5.56 
Távol 4   22.22 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
 
191/2023. (XI. 30.) önkormányzati határozat: 

 
Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése elfogadta dr. Nadrai Norbert József önkormányzati 
képviselő Dorottya-ház témájában benyújtott interpellációjára adott választ. 
 

-----Különálló interpelláció: 17----- 
 

dr. Nadrai Norbert József képviselő „lakótelepi rozsdás, foghíjas dühöngő rácsok láthatóak 
évtizedek óta. A Lévaközi 40 éven át pusztuló dühöngő állapotát, amikor közzétettem néhány 
hónap múlva az oldalamat követő körzeti képviselő nem támadott, hanem cselekedett. 
Példaértékű parkosítást kezdeményezett, amit Polgármester úr is támogatott, így megtörtént egy 
éven belül. De nem ez az egyetlen elhanyagolt dühöngő a lakótelepeken. A Füredi csomópont 
mögött már csak két oldala van meg, hogy milyen állapotban van, mikor dől össze idő kérdése, 
de hogy a lakótelep szégyene az biztos. Hány ilyen dühöngő van a városban, mennyit újítanak 
fel, pótolják a kitört elemeket, festik le a rácsokat? Melyek azok, amit elbontanak és mely napig 
végzik el ezt?” 
 
Borhi Zsombor alpolgármester „ha érkezik olyan igény az adott lakókörnyezet részéről, hogy 
egy lerobbant dühöngőt saját munkájukkal szeretnének megszépíteni, akkor azt ahogy eddig is 
támogatni fogom. Még akkor is, ha képviselő úr szerint a gazdasági válság idején a sportolásra 
fordított önkormányzati beruházás lásd pumpapálya, luxusberuházásnak minősül. Véleményem 
szerint nem az, ezért az ilyen kezdeményezéseket segítem.” 
 

-----Interpelláció elfogadása----- 
 
dr. Nadrai Norbert József képviselő a választ nem fogadta el. Véleménye szerint ezt az 
önkormányzatnak kötelessége rendben tartani. Amennyiben nincs rá semmilyen igény, akkor 
el kell bontani. 80 millió a pumpapálya, ha 80 ezerért csinálta volna meg semmi baj nem lenne 
vele. Drágállja csak, de tudja, hogy Polgármester úr is drágállja.  
 

Szavazás eredménye 
 

#: 6078   Száma: 23.11.30/30/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 13:47  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elfogadva 
Egyszerű szavazás 
 
Tárgya: a testület dr. Nadrai Norbert József képviselő elhanyagolt dühöngő témában 
benyújtott interpellációjáról az alábbiak szerint szavazott: 
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Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 9 69.23 49.99 
Nem 1 7.69 5.56 
Tartózkodik 3 23.08 16.67 
Szavazott 13 100.00 72.22 
Nem szavazott 1   5.56 
Távol 4   22.22 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
 
192/2023. (XI. 30.) önkormányzati határozat: 

 
Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése elfogadta dr. Nadrai Norbert József önkormányzati 
képviselő elhanyagolt dühöngő témájában benyújtott interpellációjára adott választ. 
 
 

-----Különálló interpelláció: 18----- 
 

dr. Nadrai Norbert József képviselő „a Bethlen téri Bermuda-háromszög mikor tűnik el, ami 
a város szégyenfoltja már évtizedek óta. Három ponton, három lebontott ház, de évtizedek óta 
nem épül semmi. Az egyik építési területet elkerítő düledező palánk egy része a járdát foglalja 
el, mert előtte és utána szélesebb a járda? Fizet-e közterület foglalásért díjat, ha igen mennyit 
fizetett eddig? Az építkezés idején lezárt, majd a közlekedés előtt megnyitott járdát, kinek és 
mikor kell helyreállítani a gyalogosok biztonsága érdekében? Példaként küldtem egy fotót a 
Dózsa György utca Kunffy ház melletti új épületről, ahol ismét a gyalogos forgalom átmehet, 
de egy hatalmas gödör van a járdán, be van szakadva a viacolor, illetve az oldalán is vannak 
részek. Ki viseli a felelősséget közterületi járda esetén, ha valakit ott baleset ér? A 
helyreállításig, amíg nem megfelelő állapotú a járda, miért engedik megnyitni a gyalogosok 
előtt? Miért nem kér a város addig közterület-használati bérleti díjat ezzel elősegítve a mielőbbi 
helyreállítást? 
 
Borhi Zsombor alpolgármester „a Bethlen téri ingatlan évtizedek óta beépítetlen, 
magántulajdonban levő terület, amely eredetileg OSB lapokkal volt elkerítve. Az önkormányzat 
a tulajdonost 2014-ben kötelezte új, megfelelő kerítés kiépítésére. A tulajdonos a 
kötelezettségének nem tett eleget, ezért a Városgondnokság a jelenleg is fennálló léckerítést 
építtette meg. A kerítés nem a közterület határát, hanem a nem egyenes vonalú járda vonalát 
követi, mert így jobban balesetmentessé lehetett tenni a gyalogos közlekedést. A Dózsa György 
utcában az építkezés még nem fejeződött be, mivel az építési terület csak a járdán keresztül 
közelíthető meg. A hozzájárulást a kivitelező azzal a feltétellel kapta meg, hogy a munka 
végeztével a járdát helyre kell állítani. 
 
 

-----Interpelláció elfogadása----- 
 

dr. Nadrai Norbert József képviselő a választ ne fogadta el. Alpolgármester úr is látta képeket 
a Dózsa Gy. u-i járdáról, ami nincs helyreállítva. A lakosság számára nyitva van, arra járnak 
emberek, ha valaki baleset ér, akkor az önkormányzat fog fizetni érte.  
 
 
 



96 

 

Szavazás eredménye 
 

#: 6079   Száma: 23.11.30/30/0/A/KT 
Ideje: 2023 november 30 13:51  
Típusa: Nyílt 
Határozat; Elfogadva 
Egyszerű szavazás 
 
Tárgya: a testület dr. Nadrai Norbert József képviselő közterület állapota témában 
benyújtott interpellációjáról az alábbiak szerint szavazott: 
 
Eredménye Voks: Szav%  Össz%  
Igen 10 76.93 55.55 
Nem 1 7.69 5.56 
Tartózkodik 2 15.38 11.11 
Szavazott 13 100.00 72.22 
Nem szavazott 1   5.56 
Távol 4   22.22 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
 
193/2023. (XI. 30.) önkormányzati határozat: 

 
Kaposvár Megyei Jogú Város Közgyűlése elfogadta dr. Nadrai Norbert József önkormányzati 
képviselő közterület állapota témájában benyújtott interpellációjára adott választ. 
 
 

-----Különálló interpelláció: 19----- 
 

dr. Nadrai Norbert József képviselő „a Városligetben járva a három életfa mellett lévő 
kicsiknek kialakított játszótér napvitorlákkal védett a nyári magas ultraviola sugárzás ellen. A 
vitorla foltozott, lyukas, ami javítható. Melyik napig vonja be a vitorlákat, hogy a téli szél ne 
tépje őket és jövőre is védje a kicsiket az egyre erősebb sugárzástól? 
 
Borhi Zsombor alpolgármester „a városban egyetlen helyen, a Városligetben van még kint 
egy napvitorla. Ennek oka, hogy a következő évben szeretnénk azt lecserélni. Mivel egy 
nagyméretű, speciálisan rögzített vitorláról van szó egyedi legyártás kell, amihez meg kellett 
keresni a gyártót. A gyártó azt kérte, hogy a helyszínen felállítva szeretné megnézni a vitorlát. 
A helyszíni szemlére december első hetében kerül sor, amelyet követően a vitorla végleg 
lekerül, és jövőre reményeink szerint egy sokkal tartósabb és jobb kerül ki a helyére.  
 

-----Interpelláció elfogadása----- 
 

dr. Nadrai Norbert József képviselő elfogadta a választ.  
 
Borhi Zsombor alpolgármester nyílt ülés után zárt ülést rendelt el.  
 
Zárt ülés után napirend utáni hozzászólással folytatódott a testület ülése.  
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-----37 Napirendi utáni hozzászólás----- 
 

-----Időkorlátozás nélküli //Méretlen----- 
Dr. Nadrai Norbert József képviselő „Tisztelt Kaposváriak! Felelősség ez a kulcsszó, amiről 
beszélni akarok a Közgyűlés és szerveinek működése kapcsán. Felelősségünk legjobb tudásunk 
szerint az itt élők életét jobbá tenni. Felelősséggel tartozunk az itt élők közös tulajdonáért, az 
ivóvíz-szolgáltatásért, a közvilágítás lekapcsolásáért, egy épület eladásáért, valamint a 
költségvetési pénz és pályázati források felhasználásáért. A felelős gazdálkodás TISZTA 
VÁROST eredményez a közterületeken és a közéletben, nem kampányvideókat négy éven 
keresztül egy-egy alkalommal történt eseményről. Nem 80 milliós kerékpárbuckákat a 
mocsaras területen vagy bukott, az itt élők által nem kért 250 milliós közbringát, ahol ismét 
háttérbe szorítva a Donner, a Cser, Tüskevár, Kaposfüred, Toponár, Töröcske a Kecelhegy, az 
Ivánfahegy és Kaposszentjakab. Felelősségvállalás az 5 éves programért. A bérek és nyugdíjak 
vásárlóértéke csökkent, ma nem tudnak az itt élők ugyanannyit vásárolni belőle, mint 4 évvel 
vagy egy évvel ezelőtt. A soha ennyi nem volt, négy városvezető milliós havija fejenként több 
mint 300.000 forinttal nőtt a válság alatt. Sokan nem kapnak annyit egy hónapban, mint a 
vezetői béremelés. A városvezetők ezért érzéketlenek a nélkülözésre és költenek luxusra. 
Felelősség Kaposvár lakóinak fogyatkozásáért 6.848 kaposvárival kevesebb, 10 év alatt 10% 
csökkenés. A dolgozók több mint fele nem kaposvári és most több mint ezer ázsiai szervezett 
betelepítése állami támogatással az itt élők pénzéből behívott keleti gyárak miatt. Felelősség az 
itt élőknek az akaratának képviseletére, ehhez a költségvetés előtt évtizedekig megtartott 
közmeghallgatás kell és nem adatbázis-építésre alkalmas értelmetlen városi konzultációs 
ívekre. A képviselő felelőssége, hogy indítványokat tegyen, részt vegyen a jogalkotásban, és 
kérdezzen, részt vegyen a végrehajtó ellenőrzésében. A végrehajtó felelőssége, hogy ne 
akadályozza a képviselet ellátását. Példátlan a város történetében, hogy a képviselői 
indítványomat szándékosan visszatartják és nem bocsátják a tárgyaló testület elé. Az írásban 
benyújtott kérdésre készült, írásbeli választ pedig nem adják ki. Ezek nem nyilvánosak 
Kaposváron. Felelőssége a polgármesternek az általa összehívott ülés levezetése, ha nem képes 
rá átadni a három helyettese egyikének. Felelőssége van, ha a képviselő írásban benyújtott 
javaslatát nem írhatja át és abból semmilyen szöveg nem hagyható ki. A szociális támogatások 
emelése harmadszori nekifutásra, és az emelt minimálbér csak jövőre jelentkezik, hirdetve, 
hogy a választási kampány hónapjai jönnek. Advent jön a fények hónapja, forduljunk el a 
sötétségtől, ami rosszkedvűvé tesz. Felelőssége az embernek a hagyományokat tovább vinni. 
Ennek a Közgyűlésnek felelőssége, hogy a hagyományait, szokásait ne tagadja meg. Köszönöm 
a hivatal dolgozóinak felelősségteljes munkáját és az üdvözlő kártyát, amely emlékeztet arra a 
világra, amikor egy nagy fehér asztalnál ültek a Közgyűlés tagjai az év végén. Amikor Baka 
Jóska bátyám szólt a pulpitusról: Itt a busz értünk menjünk már innen. Közös étkezés, dalolás, 
mulatás. Kívánok minden képviselőnek a saját körében eltöltött szép karácsonyt! Kívánom, 
hogy a következő karácsonyt hagyományainkhoz hűen közösen a kaposváriak körében üljük 
meg, mert ez a mi közös felelősségünk! Köszönöm, hogy meghallgattak!” 
 
Szita Károly polgármester megköszönte a képviselők munkáját. Vasárnap Advent első 
vasárnapja, mindenkit szeretettel vár fél ötkor a Kossuth térre a gyertyagyújtásra akármilyen 
idő is lesz. Boldog Karácsonyt kívánt mindenkinek. Bezárta az ülést.  
 

K. m. f. 
 
 
 Szita Károly     dr. Csillag Gábor 
            polgármester                                                                              jegyző  


